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GLASILO OBČINSKIH ORGANIZACIJ SZDL C E U E , LAŠKO, MOZIRJE, 
SLOVENSKE KONJICE, ŠENTJUR, ŠMARJE PRI JELŠAH IN ŽALEC 

OŽIVLJENA SEKCIJA KMETIJSKIH NOVINARJEV 

Jože Florjančič in Ivo Marenk v pogovoru z novinarji 
v Kranju so krrietijski no

vinarji ponovno osiveli delo 
svoje sekcije, ki jo potrebu
jejo predvsem zaradi sprem
ljanja in poročanja s »fronte« 
bitk za hrano. Za novega 
predsejinika so izvolili Rajka 
Ocepka, odg. urednika 
Kmečkega glasa. T o »oživlja
nje« sekcije kmeti, skih novi
narjev Slovenije pa sta 
spremljali še dve posvetova
nji: o sejemski kmetijski de

javnosti in načrti i v letoš
njem letu, in v navzočnosti 
podpredsednika izvršnega 
sveta Jožeta Florjančiča ter 
predsednika koriiteja za 
kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano Iva Maronka, še o 
aktualnih problemih kmetij
stva. 

Kljub mnogim težavam na 
celotni kmetijski - fronti« je 
potrebno po mnenju Iva Ma-
renka vendar poudariti ne
kaj dobrih dosežkov sloven
skega kmetijstva. T o doka
zuje tudi nekaj naslednjih 
podatkov: v preteklem sred
njeročnem obdobju smo do
segli štiriodstotno rast kme
tijske proizvodnje, sedanjo 
načrtujemo s tri in pol od
stotno. Rast smo zibeležil i v 
poljedelstvu - 7 cdstotkov, 
prav tako v živinoreji - 2 od
stotka, čeprav je ži /inoreja v 
porastu edino v Sloveniji, v 
ostalih republikah je močno 
zaostala, izpad pa ^mo imeli 
edino v vinogradništvu in sa
djarstvu - 20 odstotkov. 

P o republiških ocenah 
smo lahko zelo zadovoljni s 
prelomom v miselnosti o 
kmetijstvu in zemlji v vseh 
strukturah, političnih in 
ostalih, saj je dokončno pre
sekana »izolirahosi na ozko 
parcelo«, zmanjšani so priti
ski na zemljo v zvezi s pro
storskimi plani in izdelujejo 
se agrokarte po občinah. 
Nekje sicer hitreje, drugje še 

vse prepočasi. 
Učeno bi lahko rekli še, da 

je globalni trend v kmetij
stvu dobro zastavljen, koli
činske rezultate pa še priča
kujemo. Kot glavni problem 
se še vedno postavlja vpraša
nje ustvarjalnega in motivi
ranega pristopa organizacij 
združenega. dela kmetijstva 
do položaja kmeta v okvirih 
zadružnih organizacij. 

Obstaja tudi velik deficit 
kmetijske stroke v temeljnih 
produkcijskih celicah z vidi
ka strokovnih rešitev in te
hnologije, izvzeti pa ne mo
remo niti resnega problema 
vpetosti kadrov » v objoko
vanje lastne usode«. 

Tudi pri setvenih akcijah 
je bilo narejenega več kot la
ni, ponovile so se vseeno sta
re napake. Setev ne uspeva 
na tistih območjih, kjer šepa 
splošna kmetijska organizi-
;-anost, še posebej zadružniš
tvo, premalo se uveljavljajo 
vsi potrebni agrotehnični 
ukrepi za pridelavo večjega 
pridelka. L e organizirana, 
pogodbena kmetijska proiz
vodnja končno zagotavlja 
stabilnost tudi proi;:vajalcu -
kmetu. Zavedati ps se je tre
ba predvsem tega, da je od 
dobre in kakovostne setve 
dosti bolj odvisen dohodek v 
kmetijstvu kot pa od cen in 
drugih nevšečnih spremlja
jočih pojavov. 

M I T J A U M N I K 

imULA JEBARCICA MOJA 
Desetič smo krenili proti morju. Vse je šlo po načrtih, le v 

jrietijski zadrugi Motovun so nas potegnili za nos ker nas 
liso čakali ob dogovorjeni uri. Nič zato, je pa vse drugo bilo 
KJlično. K o t se za takšen majhen jubilej spodobi. Več o 
zletu na sredinskih in zadnji strani. Foto: T .Tavčar 

ŠTAFETA MLADOSTI 

LETOS IZ PRILEPA 
23., 25. in 27. aprila na Celjskem 

Štafeta mladosti, najprist-
nejši izraz in simbol bratstva 
in enotnosti jugoslovanskih 
narodov in narodnosti je v 
nedeljo krenila na dolgo pot 
skozi mesta in vasi naše do
movine. Stafetno palico je iz 
Prilepa prva ponesla na pot 
po Jugoslaviji pionirka Tat
jana Atanasoska. 

V Slovenijo bo zvezna šta
feta mladosti prispela 23. 
aprila, ko bodo štafetno pali
co iz rok hrvaških mladincev 

v Bregani prejeli slovenski 
mladinci. 

Istega dne bo štafeta mla
dosti potovala tudi skozi tri 
občine celjskega območja: 
Pozdravil i jo bodo v občini 
Šentjur, Slovenske Konjice 
in Šmarje pri Jelšah. Dva dni 
pozneje bo štafeta mladosti 
potovala skozi občine Ti tovo 
Velenje, Celje, Žalec in Mo
zirje, 27. aprila pa skozi obči
no Laško. 

M . A . 

KRENILA JE 
KURIRČKOVA 
POŠTA 

Med slovenskimi pio
nirji je Kurirčkova pošta 
vsebinsko najbogatejša 
in najbolj množična obli
ka ohranjanja ter razvija-

, nja tradicij narodno
osvobodilne borbe. V le
tošnjem letu praznujejo 
pionirji tudi 40-letnico 
svoje organizacije, uvod v 
to praznovanje pa je rav
no Kurirčkova pošta. 

V ponedeljek je že dvaj-
setič zapored odšla na 
pot, s pozdravi pionirjem 
predsedstvu SFRJ in z 
obljubo, da bodo zvesti 
vsemu bogastvu idej in 
vrednot, ki nam jih je za
pustil Ti to. 

Štajerska pot Kurirčko-
ve pošte se je pričela na 
dvorišču Prve osnovne 
šole v Celju, na kraju, kjer 
so nemški okupatorji 
pred štiridesetimi leti za
grešili najhujši zločin nad 
slovenskimi otroki. Pio
nirjem je ob tej priliki 
spregovoril Gojmir Me-
lik, predsednik občinske 
organizacije Z Z B N O V 
Celje, torbico s kurirčko-
vo pošto pa je celjskim 
pionirjem izročil Ludvik 
Zupane, prvoborec in 
nekdanji partizanski ku
rir. Kurirčkovo torbico je 
prvi ponesel na pot Aljo-
ša Džumhur, učenec 5. a 
razreda Prve osnovne 
šole. 

Do jutri bo kurirska 
torbica v rokah celjskih 
pionirjev, ko jo bodo na 
Blagovni predali vrstni
kom iz občine Šentjur. V 
tej občini bo Kurirčkova 
pošta potovala do četrtka, 
1. aprila, ko jo bodo spre
jeli pionirji iz občine Slo
venske Konjice, potem 
pa bo, 5. aprila, za nekaj 
časa zapustila celjsko ob
močje. 

Ponovno se bo Kurirč
kova pošta vrnila na naše 
območje 19. aprila, ko bo 
prispela v občino Ti tovo 
Velenje, od tam pa v pe
tek, 23. aprila dospela v 
občino Mozirje. V občini 
Šmarje pri Jelšah bodo 
pionirji pozdravili Ku
rirčkovo pošto v ponede
ljek, 24. maja in v občini 
Laško v sredo, 26. maja. 

M . A G R E Ž 

LOGARSKA V ZNAMENJU TEKOV 
Da vreme letos ni naklonjeno snriučarjem tekačem se je izkazalo tudi v Logarski dolini, ko 

je v soboto odjuga močno načela progo v spodnjem delu doline. Tako so morali celotno 
smučino izpeljati v zgornjem delu Logarske dohne. Zato so morali tekmovalci na 20 km 
dvakrat premagati vzpon proti slapu Rinka kar je bilo seveda precej težje. Kljub temu je 385 
nastopajočih zadovoljnih zapuščalo Logarsko dolino, ki bi se lahko razvila v pravi tekaški 
center, saj so razmere tukaj zares enkratne, kot je izjavil najstarejši udeleženec I I I . množič
nega smučarskega teka Gregor Klančnik iz Jesenic. 

Rezultati 10 km pionirke: 1. Kavčič , 2. Kočevar , 3. Kovač , 
pionirji: 1. Klemenčič, 2. Velepec, 3. Krajšek in Kordež. 
T R I M tek - 10 km: 1. Povirk, 2. Miklavčič, 3. Skofič. 
20 km, člani do 40 let: 1. Pavliha, 2. Orešek, 3. Kalan, 
Člani nad 40 let: 1. Reš, 2. Gregorčič, 3. Kov ic , 
Članice do 30 let: 1. Cebulj, 2. Pogačnik, 3. Konečnik, 
članice nad 30 let: 1. Grom, 2. Godmk, 3. Kavčič . 
Na fotografiji - Klemen Bohinc iz Brezja je star komaj 11 let vendar je uspešno pretekel 

10 km progo. p P U N G E R C I C 

RC V SAMOPOSTREŽBI GABERJE 

JAVNA ODDAJA 
V soboto, 27. marca ob 16. uri 

Uredništvo Novega tedni
ka in Radia Celje je znova 
pripravilo javno radijsko od
dajo. Tokratna bo v soboto 
popoldne ob 16. uri v samo
postrežni restavraciji v Ga-
berju. Oddajo pripravljamo 
pod pokroviteljstvom Hme-
zadove delovne organizacije 
Gostinstvo-turizem. 2e sam 
spisek nastopajočih je po
rok, da bodo obiskovalci 
preživeli v soboto prijetno 
popoldne, pa tudi zabavno. 

In kdo vse bo nastopal? 
Me*d gosti bo znana jugoslo
vanska pevka zabavne glas
be M A J D A SEPE. S svojim 
glasom vas bo prav gotovo 
navdušila tudi v soboto. Za 
lepo ubrano slovensko naro
dno pesem bo poskrbel vo
kalni kvartet F R A N K O L O V -
C A N I . 

Za narodno zabavne melo
dije pa bodo skrbeli člani an
sambla Celjski instrumental
ni kvintet, ki je z uspehom 
nastopil že na številnih prire
ditvah doma in v tujini, po
sneli pa so že tudi nekaj veh-
kih gramofonskih plošč. 
Obiskovalcem javne radij
ske oddaje se bo predstavil 
tudi član Slovenskega ljud

skega gledališča iz Celja M I 
R O P O D J E D . Kot zanimi
vost naj omenimo še nastop 
harmonikaša J O Ž E T A 
M A R C E N A , ki jih šteje že 
osemdeset. Igra pa tako, da 
ga je veselje poslušati. 

Potrudili se bomo, da se 
bo predstavil še kakšen dru
gi gost. Za obiskovalce v sa
mopostrežni restavraciji pa 
smo pripravili tudi nekaj na
gradnih zabavnih iger. Prire
ditev bo povezoval J A N E Z 
V E D E N I K . Skratka, potru
dili smo se, da bo prišel 
vsakdo na svoj račun. Vstop
nine za oddajo ne bo. 

Nov i tednik, Radio Celje, 
S O Z D H M E Z A D D O GO
S T I N S T V O T U R I Z E M in 
T O Z D S A M O P O S T R E Ž N A 
R E S T A V R A C I J A G A B E R 
JE so pripravili javno radij
sko oddajo za popestritev so
botnih popoldnevov v Celju. 
Oddajo bomo posneli in jo 
po radiu predvajah v nede
ljo, 28. marca od 10. do 11. 
ure. Takrat boste lahko sliša
li tudi to, kako ubrano zna 
igrati zabavni ansambel 
N O Č N A I Z M E N A . 

J A N E Z V E D E N I K 

BESEDE, 
BESEDE 

Več se pogovarjamo, 
manj se dogovorimo, je 
pred dnevi neki naš novi
narski kolega ves jezen 
zapisal pa pri tem svojo 
trditev posplošil za neka
tere vsejugoslovanske ra
zmere. Če njegovemu 
zgledu sledimo še mi in v 
mislih prečešemo celjsko 
območje, se nam skoraj 
'inako« stori... Za zače
tek uporabimo dva takš
na "regijska« primera s 
področja agroživilstva. 
Prvi je nadvse akutne bo

lezenske narave in zadeva 
mukotrpno in še kar ne
dokončano dogovarjanje 
okrog območnih klavni-
ških zmogljivosti, drugi 
je manjšega obsega, kljub 
temu pa spet tipičen izde
lek slabega dogovarjanja. 
Gre za preplah, ki so ga 
na račun svojih rejskih iz
gub dvignili perutninarji 
v celjski občini, pa pri 
tem s prstom kazali na 
ialsko mešalnico, na va
lilnico v Zalogu, na svojo 
l^metijsko zadrugo in še 
ia koga. Med skoraj štiri 
^fe trajajočim vročim po
govorom pa so vsi skupaj 
Vendarle ugotovili vsaj to, 
^e že ne točnih deležev 
sokrivde vseh v igri, da bi 
^ilo manj vroče krvi (in 
'^gub oziroma izpada do-
'^odka), če bi že prej vsi 
^^upaj sedli in se lepo po
govorili. Pa smo tam! 

SIS za pospeševanje 
'^n^etijstva smo rojevali 
"3 območju v največjih 
Orodnih mukah, sedaj 

nekateri čakajo, da 
'Pikne", še preden je za-
^^[nekaj sape. SOZD Do-
Ofina je neslavno končal, 
f^dobno ITC Celje, zele-

Wa/c je odpeljal iz voz-
l^ga reda zaradi pomanj-
*^ ĵa »dogovorjenih« 
^^ttiikov, združene 
°snovne šole v Celju se še 

»združujejo«, okrog 
^^lodnevne šole visi še 
^^iiko vprašajev... Za 
^Pomladansko setev smo 

y baje enkratno pripravi-
^ "a terenu pa še kar na-
W manjka semen, gno-

in nafte. 

. ^aleč si. daleč, enotno 
rĵ s/co območje... Do 
^'^^jin zakaj ^ 

\ ^ M I T J A U M N I K y 



ŽALSKI SAMOPRISPEVEK 

MANJ DENARJA KOT SO MISLILI 
Precej je neuresničenih nalog 

Program vlaganj v izgradnjo določe
nih objektov družbenih dejavnosti, ali 
enostavneje povedano programa sa
moprispevka za lansko leto v občini 
Žalec niso uresničili. Vz rokov za to je 
več. Organizacije združenega dela niso 
poravnale svojih obveznosti po druž
benem dogovoru iz preteklih let, Beo-
gradska in Ljubljanska banka pa nista 
v dogovorjenih rokih vrnili vezanega 
depozita sklada, temveč sta sredstva 
do celotnega zneska nakazala na žiro 
račun sklada šele konec decembra lan
skega leta. 

Pr ihodke iz naslova prispevkov or
ganizacij združenega dela po družbe
nem dogovoru nakazujejo na skupni 
zbirni račun. Tu pa se pojavlja tudi 
vrsto nepravilnih nakazil. Ob upošte
vanju tudi teh, znašajo trenutni skupni 
prihodki sklada 23 milijonov 794.484 
dinarjev. 

D o konca lanskega leta so porabili 
nekaj manj kot dvajset milijonov di
narjev, oziroma 70 odstotkov vredno
sti sprejetega programa. Zaradi pro
blemov v zvezi z vračilom depozita, so 
šele januarja nakazali dva milijona di
narjev osnovni šoli Peter Sprajc Jur za 
izgradnjo zaklonišča. Od skupaj po
rabljenih sredstev - gre za 21 milijo
nov 736.695 dinarjev, upoštevana pa so 
tudi letošnja izplačila - so znašali inve
sticijski izdatki 85 odstotkov, anuitete 
za najete kredite štirinajst odstotkov 
in drugi izdatki en odstotek. 

Za naložbe v osnovno in srednje šol
stvo so porabili 11 mili jonov 300.000 
dinarjev. Nerealizirano je samo vlaga
nje v osnovno šolo v Petrovčah, kjer bi 
morali obnoviti šolsko kuhinjo. Za 
otroško varstvo so porabih štiri milijo
ne 900.000 dinarjev. Krajevni skupno

sti Vrbje so posodili 1,500.000 dinarjev, 
ki jih mora do konca maja vrniti občin
ski skupnosti otroškega varstva. Ta je 
namreč prevzela obveznost odplačila 
zadnje anuitete za otroški vrtec v Pre
boldu. P o zaključnem računu je treba 
skupnosti otroškega varstva nakazati 
še 76,139 dinarjev. Izdatki za komunal
no izgradnjo so bili realizirani v polo
vični višini ah v vrednosti 2,220.000 
dinarjev. 

Nerealizirane obveznosti sklada zna
šajo štiri milijone 871.000 dinarjev. Gre 
za obnovo kuhinje v osnovni šoli Pe-
trovče, del anuitet za- otroški vrtec v 
Preboldu, sofinanciranje izgradnje 
otroškega vrtca v Šempetru ter so
financiranje gradnje vodovoda Ka-
le-Studence. 

J A N E Z V E D E N I K 

NE BO UGODNEJŠIH KREDITOV ZA 
NAKUP A VTOMOBILA? 

Proizvajalci si zadnje te
dne vztrajno prizadevajo 
spremeniti sedanji sistem 
kreditiranja nakupa avto
mobilov. Predlagajo, da bi 
za manjša vozila udeležbo 
kupca s 60% zmanjšali na 
20%. 

Njihovega predloga ni 
težko razumeti, komentira 
list. A vtomobili so se od je
seni 1980 podražili za dva 
do trikrat, skladišča pa se 
seveda polnijo. Očitno je to
rej, da se v sedanjem polo
žaju avtomobilov ne da pro
dati brez ugodnih kreditov. 
Jasno pa je tudi, da kredit
na podpora ne more in ne 
sme biti neomejena. Najbolj 
prepričljiv razlog je, da sta 
se ZIS in Narodna banka 
Jugoslavije že pred tremi 
leti opredelila za restriktiv
no kreditno-monetarno po
litiko, ki jo tudi izvajata. 

Kakršnakoli večja liberali
zacija kreditiranja kupcev 
zaenkrat torej ne pride v 
poštev. Že sedaj 40-odstot-
no kreditiranje za mnoge 
banke predstavlja velik 
problem. 

Niti v ZIS niti v bankah 
pristojni zaenkrat niti ne 
pomislijo na možnost ugo
dnejšega kreditiranja. Pro
izvajalcem avtomobilov so 
že večkrat na podobne po
bude odgovorili, da se mo
rajo najprej sami dogovori
ti, katere in kakšne avtomo

bile bi veljalo ugodneje kre
ditirati, katere pa sploh ne, 
šele nato pa lahko pridejo s 
svojimi zahtevami k državi. 
Očitno pa je proizvajalcem 
težko v okviru G Z doseči 
tak dogovor. Zakaj? Ali je 
morda država kriva, ker ne 
morejo, ali morda tega 
sploh ne želijo? 

Sicer pa banke v seda
njem položaju nimajo sred
stev niti za kreditiranje živ
ljenjsko veliko bolj po
membne proizvodnje kot je 
proizvodnja avtomobilov, 
zaključuje list. 

POLITIKA 

OBČINA MOZIRJE 

KJE SO KADRI? 
Lani 30% DP za naložbe 

v občini Mozirje so lani v 
primerjavi i letom poprej 
povečali dohodek za štiri
deset odstotkov. Ob tem pa 
ugotavljajo, da jim doho
dek narašča vedno počasne
je. Odslej bo treba več na
praviti za smotrno gospo
darjenje z repromateria-
lom, gorivom in energijo. 
Večjo družbeno ekonomsko 
produktivnost dela bodo le
tos dosegli le, če bodo dosle
dno izvajali dogovorjeno 
politiko cen, ki ne sme pre
seči dvajset odstotno rast, 
oziroma resolucijskih okvi
rov. 

Politika cen je tesno pove
zana tudi z zunanje trgovin
sko menjavo. Visoke cene na 
domačem trgu zavirajo izvoz 
in tega tudi lani niso dosegli 
toliko kot so načrtovali. Res 
dosegajo v občini 190 pdstot-
no pokrivanje uvoza z izvo
zom in da znaša pokrivanje 
uvoza z izvozom za konverti
bilno področje 152 odstot
kov, toda to še ne sme biti 
izgovor za to, da ni treba več 
izvažati. Lani se je izvoz le 
malenkostno povečal in to za 
1,1 odstotek. 

V izvoz se bodo morali bolj 
usmeriti Kovinarstvo, Cin
karna, kmetijstvo, predela

va, gozdarstvo in lesna indu
strija. Izvozu je podrejeno 
tudi prestrukturiranje go
spodarstva. Investicij je bilo 
zadnje leto res vel iko. Pred
stavljale so kar trideset od
stotkov družbenega proiz
voda. Najbolj žalostno pri tej 
množici naložb pa je to, da 
njihova ekonomska učinko
vitost ni bila takšna kot bi 
morala. Trenutno se tudi v 
mozirski občini ne ' morejo 
pohvaliti niti z enim samim 
projektom, ki bi ustrezal po
trebnim kriterijem za pre
strukturiranje gospodarstva^ 
Vzrok za to je tudi v tem, ker 
ni ustreznih kadrov. V mo
zirski občini je dvakrat manj 
zaposlenih z visoko in višje
šolsko izobrazbo kot znaša 
slovensko povprečje. Tudi to 
mnogo pove. 

K o v teh dneh na različnih 
mestih govori jo o gospodar
jenju v preteklem letu, ome
njajo tudi, da je del dohodka 
za splošno in skupno porabo 
hitreje naraščal kot sam do
hodek. Delež novoustvarje-
ne vrednosti, namenjene za 
razširjeno reprodukcijo, je 
sicer bolj porastel kot doho
dek, vendar je še zmeraj ni
zek. Skrbneje bodo morali 
ravnati tudi z akumulacijo. 

J A N E Z V E D E N I K 

ČE V LAŠKEM NI VODE?! 
Voda, ki jo pijejo Laščani in krajani okoliških zasei 

kov je dobra, saj baje zaradi vode tudi pivo iz Laškegj 
bolje prija. Toda ta voda je speljana po težavnem te. 
renu in pogosto se zgodi, da je vodovod v okvari 
predvsem glavni vod. Včasih jo poškoduje plaz, včasii,' 
kaj drugega in nič čudnega ni, če v krajevni skupnostj 
načrtujejo temeljitejšo obnovo vodovoda in okrepite^ 
vodnih virov. Razumljivo je, da je treba okvaro vsek 
tudi popraviti in da v času popravila navadno voda 
more teči v zbiralnik, le-ta pa se seveda hitro izprazni 
saj je tudi Pivovarna, ki je v vodovod največ investj! 
rala, potrošnik te vode. 

Narobe je to. Da nikoli ne obvestijo občanov, kaj 
je zgodilo, kako dolgo bo popravilo predvidoma tra. 
jalo. Res je, da besede in sporočila ne morejo nadome. 
stiti vode, res pa je, da bi ljudje vedeli kaj j im je storiti 
ker naposled je za nujo moč skočiti tudi do kakšnega 
studenca. 

K o pa smo že pri studencih, je treba povedati, da so 
jih v Laškem in okolici vel iko zasuli, odstranili. K o 
so usahnili. V Laškem se še ptiči ne morejo napiti 
vode, če nočejo tvegati in namočiti kljune v Savinjo. 
Kak javni vodni vir, ki bi bil neodvisen od vodovoda 
bi v mestu, kjer je včasih na vseh koncih žuborelo, zelo 
prav prišel, pa še prijetno za pogled je - kajti voda je 
simbol življenja. 

J -KR 

TUDI REVNI OBRTNIKI? 
Na eni izmed zadnjih sej izvršnega sveta žalske ob

činske skupščine so ugotovili, da število obratovalnic 
in število zaposlenih v zasebnem sektorju malega go
spodarstva narašča, ob tem pa na celotni dohodek 
vpliva predvsem naraščan cen, v manjši meri pa pove
čanje števila obratovalnic in obseg dela. Nazadovanje 
rasti dohodka je posebno očitno v nekaterih uslužnost-
nih dejavnostih (gostinstvo, avtoprevozništvo), kjer za
vezanci pretežno ustvarjajo dohodek na osnovi goto
vinskih vplačil občanov. V takih primerih pa verjetno 
obstaja tudi možnost utaje določenega dohodka, saj 
več kot polovica zavezancev ne dosega bruto osebnega 
dohodka in ne plačuje nikakršnih družbenih dajatev iz 
presežka. 

V primerih, ko posamezne Uslužnostne dejavnosti^ 
ne dosegajo bruto osebnega dohodka, se postavlja tudi 
vprašanje, kako je s socialno varnostjo delavcev, zapo
slenih pri posameznih zavezancih. Komi te za druž
beno planiranje in družbenoekonomski razvoj, bo mo
ral zato z vso odgovornostjo presoditi potrebo po izdaji 
takšnih obrtnih dovoljenj, kjer ni zagotovljen niti 
osnovni osebni dohodek nosilca obrti, kaj šele pri 
njem zaposlenih delavcev. Obrtno združenje iz Žalca 
bo moralo zaradi tega temeljito oceniti položaj posa
meznih zavezancev in s tem v zvezi tudi ustrezno ukre
pati. 

J A N E Z V E D E N I K 

MOZIRSKE IZGUBE 
v tozdu Iverna so lani zabeležili 25 milijonov 680.000 

dinarjev izgube, v R T pa štirinajst milijonov. Pravijo, 
da bodo prvo izgubo pokrili v okviru G L I N in gospo
darskih rezerv občine, med tem ko je usoda druge 
izgube še doslej delno neznana. V obeh primerih pri
pravljajo sanacijska programa, ki bi morala dolgo
ročno razreševati nastali gospodarski položaj. V okvin; 
R T Golte izdelujejo dolgoročni plan razvoja turizma v 
celjski regiji, ki naj bi prikazal širši pomen tega rekrea
cijskega centra. 

J A N E Z VEDENIK 

OBRAZI 

MARINKA 
HASENBIHEL 

»Čeprav so večji uspehi 
le občasni, je tudi samo 
delo takšno, da daje člo
veku zadovoljstvo in 
spodbudo za še večjo zav
zetost,« pravi psihologi
nja v šolski svetovalni 
službi, ki pa izredno do
bro pozna socialno pro
blematiko v občini Slo
venske Konj ice in pota za 
njihovo razreševanje, Ma
rinka Pasenbihel . 

Z razgibano odločnost
jo in umirjenostjo se že 
deveto leto spopada s te
žavami, ki zaradi globine 
in razširjenosti korenin 
niso rešljive čez dan, ki 
jih ne more rešiti posa
meznik. Posameznik pa, 
ki je prisoten v družbi, je 
z njo povezan in pozna 
preštevilna pota dejanj, 
lahko reši posamezne ne
bogljene ali ogrožene bil
ke. Samo v šolski sveto
valni službi, še zlasti, če 
ena sama psihologinja 
skrbi za otroke vseh šol v 
občini, je mogoče izboriti 
le malo borb - tiste, ki se 
navezujejo na učenčevo 
osebnost, na starše in uči
telje, s katerimi se sreču
jejo. Vse druge pa . . . 
»Problematika dela šol
ske svetovalne službe je 
pogojena v največji meri 
s socialnimi razmerami, v 
katerih otroci ž i v e « . Da 
zaradi tega vodijo tudi 
pota reševanja težav iz šo
le, se je Marinka Hasenbi-
hel vedno zavedala. Tudi 
zaradi tega se je že takoj 
ob prihodu v Slovenske 
Konjice vključila v delo 

Rdečega križa, kjer je se
daj predsednica koordi
nacijskega odbora in v 
delo skupnosti socialne
ga skrbstva. V njej je bila 
v preteklem mandatnem 
obdobju predsednica 
izvršilnega odbora, sedaj 
pa je predvidena za pred
sednico skupščine. Tudi 
vodenje koordinacijske
ga odbora za usmerjanje 
vpisa in članstvo v komi
siji za štipendiranje iz 
združenih sredstev pome
ni še večji vpogled in 
možnosti za sprotno reše
vanje pogosto življenj
skih zapletov otrok. 

» K o pa razmišljam, ka
ko bi socialne probleme 
otrok in starejših reševali 
še bolj uspešno, ugotav
ljam, da so tudi šola, so
cialno skrbstvo in Rdeči 
križ, premalo. Edino v 
krajevni skupnosti se lju
dje dovolj poznajo, da 
pravočasno odkrijejo po
moči potrebne in lahko 
zanje tudi največ store.« 

M I L E N A B. P O K L I C 

ZASEDALA JE ŠMARSKA SKUPŠČINA 

BORCI SO UGOVARJALI 
Sprehajališču prenehal status kulturnega spomenika 

Delegati šmarske občin
ske skupščine so na zadnjem 
zasedanju med drugim 
obravnavali tudi osnutek od
loka o proračunu občine v 
letošnjem letu, ki je v pov
prečju za 15,6% višji kot lani. 
Ocena prihodkov je izdelana 
na osnovi realizacije prora
čunskih prihodkov v lan
skem letu in ob načrtovani 
95-odstotni izterjavi davkov. 

Na osnutek predlaganega 
dokumenta so v skupščini 
izrekli ugovor predstavniki 
Občinskega odbora Z Z B 
N O V , ugovarjali pa so tudi 
na predlagane spremembe 
odloka o proračunu občine 
za lansko leto. Zakaj? P o pla
nu bi morali v lanskem letu 
zagotoviti v občinskem pro
računu 9,815.680 dinarjev za 
izplačilo priznavalnin bor
cem, zaradi izapda proračun
skih prihodkov in zaradi nuj
nega zagotavljanja sredstev 
za kompenzacije pa je bilo 
treba krčiti izdatke porabni
kom proračunskih sredstev, 
tako da je bilo iz proračuna 

zagotovljenih do konca leta 
za 294.095 dinarjev manj 
sredstev za priznavalnihe 
borcem. Osnutek letošnjega 
proračuna pa predvideva za 
13,5% večja sredstva, ki naj 
bi šla za priznavalnine bor
cem, vendar se izračun nana-
.ša na dejansko izplačano 
vsoto priznavalnin v lan
skem letu, ne pa na planira
na sredstva v te namene. Za
to v Občinskem odboru Zve
ze borcev menijo, da je vso
ta, iz katere bi izplačevali le
tošnje priznavalnine bor
cem, okrnjena za blizu 50.000 
dinarjev in terjajo popravek 
osnutka proračuna za letoš
nje leto. Na skupščini so de
legati ob tem sicer sprejeli 
osnutek proračuna vendar s 
pripombo, da mora o njem 
še teči razprava v naslednjih 
dneh. Soglašali pa so tudi, da 
se morajo v kratkem sestati 
predstavniki izvršnega sveta 
in občinskega odbora Z Z B 
N O V ter skupaj najti ustrez
no rešitev za optimalno zago
tavljanje sredstev za prizna

valnine borcem. 
Na zasedanju skupščin^' 

delegati sprejeli tudi odi-
bo o prenehanju statusa I'-
turnega spomenika po^^'-', 
mu sprehajališču v Roi^'^ 
Slatini. Na njihovo odlo^ij 
je ugovarjal Zavod za 
meniško varstvo v Ce\i^\ 
bo sprožil upravni spô ^̂  
Vrhovnem sodišču SRS*; ' 
legati so na zasedanju sK̂  
ščine sprejeli še sklep 
delitvi domicila X I V . uda-
diviziji, ob koncu seje P\ 
zbor združenega dela o^^' 
naval tudi podrobnejšo, 
formacijo o samoupravni"^ 
gospodarskih razmerah 
lovni organizaciji Kors^' 
gaški Slatini. .i 

D A M J A N A S T A M E J ' ^ 



nODATNI 
PREDLOGI V 
SI^OVENSKIH 
KONJiCAH 

paradi skrbno opravlje-
jjih kandidacijskih dejav-
jiosti po prvi seji občin-
jĵ e kandidacijske konfe
rence, v ponedeljek na 
drugi seji v Slovenskih 
j^onjicah ni bilo zapletov. 

Potrdili so predvidene 
l<adrovske usmeritve za 
nosilce vodilnih funkcij v 
skupščini občine, pri no-
jilcih vodilnih funkcij za 
skupščine samoupravnih 
interesnih skupnosti pa 
tri dodatne predloge, ker 
tisti, ki so jih predlagali 
prej, niso člani delegacij 
za ustrezne interesne 
skupnosti. 

Tako so za predsednika 
zbora uporabnikov v 
skupnosti za vzgojo in 
izobraževanje potrdili 
Aleksandra Bogina, za 
predsednika skupščine 
občinske zdravstvene 
skupnosti Branka Pavli
na in za predsednika zbo
ra uporabnikov stano
vanjske skupnosti Ivana 
Trpkova. 

Na seji so potrdili tudi 
dopolnjene predloge no
silcev funkcij v republiki 
in zvezi. 

M B P 

SEJEM VSE ZA OTROKA ŠESTIČ V CELJU 

IZ SEJMA V PRODAJALNE 
Sodelovanje gospodarskih združenj Jugoslavije 

Prejšnjo sredo so se na delov
nem sestanku v SRC Golovec v 
Celju sestali predstavniki gospo
darske zbornice Jugoslavije, ki je 
pokrovitelj sejma > Vse za otro
ka«; Zora Tomič, predsednica 
skupščine sejma ter organizacij
ski odbor sejma s predstavniki 
splošnih gospodarskih združenj 
Jugoslavije. Ob.̂ -avnavali so le
tošnji program sejma »Vse za 
otroka", ki bo od 3. do 8. septem
bra v Celju. 

O pomenu tega sestanka za na
daljnji vsebinski razvoj sejma in 
njegovo uveljavitev v jugoslo
vanskem in mednarodnem pro-
sotru je Zora Tomič dejala: -To 
je nadaljnji korak v konkretizaci
ji koncepta sejma, ki naj bi bil 
specializirana vsejugoslovanska 
prireditev na kateri bi bili vsako 
leto predstavljeni vsi tisti izdelki, 
ki si zaslužijo ne samo priznanje 
žirij temveč tudi, da se uvrstijo v 
proizvodne programe posamez
nih delovnih organizacij, da jih 
tako lahko najdemo na trgu m da 
so dostopni vsem našim otro
kom. Namenjali smo premalo 
pozornosti problemov, kako an
gažirati najboljše jugoslovanske 
proizvajalce s specialnim progra
mom za otroke, da bi bili na tem 
sejmu prisotni in da bi bila ude
ležba na sejmu zanje priznanje za 

delo in istoč^asno spodbuda-. Do
govorjeno je bilo tudi, da splošna 
gospodarska združenja pristopi
jo k samoupravnemu sporazumu 
o dolgoročnem sodelovanju pri 
ustanovitvi in organiziranju vsa
koletnega sejma »Vse za otroka«. 
S tem prevzamejo nase del odgo
vornosti za izvedbo sejma po eni 
strani, na drugi pa se jim odpira
jo možnosti za srečevanje s po
trošniki in za strokovno presojo 
izdelkov kar naj bi vplivalo na 
njihove proizvodne porgrame. 

Letošnji sejem ..Vse za otroka« 
s svojimi spremljajočimi priredi
tvami, ki so sestavni del same 

sejemske prireditve, bo vsebin
sko naravnan na mednarodno le
to starejših občanov. UNICEF pa 
je namenil letošnje leto vpraša
njem, kako v skrbi za otroka 
predstaviti očeta. Za to naj bi le
tošnji sejem usmerili na temo 
»Otrok ima tudi očeta.«- Organi
zacijski odbor računa na sodelo
vanje strokovnjakov z UNICEF 
kar bo nedvomno priložnost tako 
za uveljavitev naših dosežkov na 
področju družbene skrbi za otro
ka kot tudi za to, da izdelki za 
naše otroke prodrejo na tržišče 
dežei v razvoju. 

VVE 

OB DNEVU 
BRIGADIRJEV 

Dan brigadirjev, 1. 
april, bodo brigadirji iz 
šentjurske občine obele
žili delovno. Stalna briga-, 
da Miloš Zidanšek bo na
mreč dva dni, 3. in 4. apri
la, v brigadirskem naselju 
v Šentvidu pri Planini 
opravila akcijo očiščeva
nja naselja. Tako bo vse 
nared in pripravljeno za 
prohod brigadirjev Zvez
ne mladinske delovne ak
cije Kozjansko 82. 

M P > 

ZAPOSLOVANJE MLADIH V 
ŠENTJURJU 

Posebno pozornost so z včerajšnjo problemsko kon
ferenco O K Z S M S v Šentjurju namenili področju za
poslovanja mladih. V težkih gospodarskih razmerah in 
ob omejenih investicijskih možnostih se namreč vse 
bolj pojavlja problem, kakd in kje zaposliti mlade, ki 
so končali ustrezno izobraževanje. Zato so sprožili ši
roko politično akcijo za razreševanje tega problema in 
menili, da bi moralo združeno delo najti več posluha in 
skupaj z ostalimi družbenopohtičnimi organizacijami 
poiskati možnosti za zaposlovanje mladih. 

M P 

V PETROVČAH CELODNEVNA 
ŠOLA 

S 15. marcem so zagotovljeni prostorski, kadrovski 
in finančni pogoji za uvedbo celodnevne osnovne šole 
v Petrovčah. Vsaj tako je razvidno iz posebnega pro
grama prehoda, ki ga je predložila ta šola. O tem bodo 
na seji vseh treh zborov žalske občinske skupščine 
sklepali na torkovi seji. Najprej bosta s celodnevnim 
šolanjem pričela prvi in drugi razred, tretji in četrti pa 
s prvim septembrom. 

. J. V. 

PITNA VODA V CELJU JE OGROŽENA 

STROKOVNJAKI SVARIJO 
Učinkovite bodo le dolgoročne rešitve 

Celjani pijejo dobro pitno 
vodo , ki pa jo ogroža hitro 
in nezadržno onesnaževanje 
vodnjaka » F « v Medlogu. 

Medtem ko je leta 1975 ta 
vodnjak vseboval 8% neu
streznih vzorcev, se je ta šte
vilka v letu 1981 povzpela na 
27% kemično oporečnih 
vzorcev. Koncentracija ni-
tratovega dušika se je napri-
mer od leta 1978. povečala 
od 0,003 mg/l na 0,010 mg/l v 
letu 1981. Zgornja dopustna 
meja po pravilniku je 
0,005% mg/l teh dušikovih 
spojin. Onesnaževanje vode 
z dušikovimi spojinami, ki 
so posledica aktivnosti na 
levškem letališču, obdelova
nja kmetijskih površin v tem 
predelu ipd. pa se lahko ne
predvideno poveča, kar re
sno ogroža celotno vodovo
dno omrežje mesta Celje. Po
sledice onesnaževanja vode 
z dušikovimi spojinami pa 
so zdravju škodljive, pred
vsem so nevarne za dojenč
ke, ki lahko obolijo za neoz
dravljivimi boleznimi. Ker 
se ta voda meša z vodo iz 
ostalih vodnjakov v omrežju 
te onesnaženosti se, v večji 
meri, ne opazi. Vodnjaki v 
Medlogu pa niso zavarovani 
pred vpl ivi s površin. Stro
kovnjaki so že izdelali osnu
tek odloka o varnostnem pa
su, s katerim naj bi zaščitili 
vodne vire v Medlogu, ven
dar do uskladitve stališč 

med predstavniki žalske in 
celjske občine še ni prišlo. 
Tako se še nadaljujejo pose
gi škodljivi na tem področju, 
ki resno ogrožajo pitno vodo 
v Celju. 

Problemi s pitno vodo ob
stajajo tudi na širšem ob
močju občine. V Storah oko
li 1000 ljudi pije higijensko 
nestabilno vodo s katero se 
oskrbujejo iz lokalnih vodo
vodov. P o epidemiji hidrič-
ne griže se ta problem rešuje 
tako, da še v tem^ letu predvi
devajo priključitev teh go
spodinjstev na celjski vodo
vod. Na področju K S Lju-
bečna, Zadobrova, Arcl in in 
Skofja vas že vrsto let evi
dentirajo pojave črevesnih 
nalezljivih bolezni kot posle
dico neprimerne pitne vode. 
Tudi to področje naj bi v tem 
srednjeročnem obdobju pri
ključili na celjski vodovod . -
Primerne cevovode so že po
ložili. V programu K S Vita
nje je za letošnje leto predvi
deno reševanje problemati
ke pitne vode v naseljih Ro
ve in Jenkova. Na območju 
K S Strmec in Dobrna imajo 
v srednjeročnem planu iz
gradnjo skupnega vodovoda 
za Loko , kjer še ni vodovoda 
in Lokovino , ki ima higien
sko oporečno vodo. 

Okoli 91 odstotkov obča
nov Celja se oskrbuje z vodo 
iz vodovodnega omrežja. 50 
odstotkov vodovodnih ob

jektov je tehnično po
manjkljivih, kar lahko ne
predvideno vpliva na kvali
teto vode. Od skupnega šte
vila vodnih virov jih 60% da
je higiensko nestabilno vodo 
(ob večjih nalivih se voda 
lahko skali in je njena kako
vost ogrožena). 45.000 obča
nov v občini uporablja v o d o 
iz desetih vodnjakov. Ta vo
da je zaenkrat še dobra, k 
čemur pripomore tudi redno 
kloriranje. Na njeno kako
vost pa lahko vpliva nena
dna suša proti kateri je člo
vek nemočen; poplava na 
katero se lahko pripravimo, 
če je v varnostnem pasu, in 
človeški posegi oziroma one
snaževanje varnostnega 
pasu. / 
Iz tega lahko sklepamo, da je 
odvisno predvsem od člove
ka, kakšna bo pitna voda, ki 
bo pritekla iz mestnega vo
dovoda. Primestne krajevne 
skupnosti namenjajo proble
mu pitne vode vel iko skrb in 
redno sodelujejo s strokov
njaki, zato je tam reševanje 
tega problema že steklo. Kaj 
pa bo z vodnjakom »F<s ki 
najbolj ogroža vodo tisočim 
gospodinjstev pa do nadalj
njega, dokler se občini med 
sabo ne dogovorita, ostaja 
nerešen problem. Al i bo po
trebna še kakšna »vodna epi
demija«, da bodo stvari hi
treje stekle? 

V . V . E . 

V LUČI IX. KONGRESA ZKS 

UČENEC IN UČITELJ 
Bližja si morata biti 

; V osnutku resolucije za de
veti kongres Zveze komuni
stov Slovenije je posebne 
pozornosti deležna tudi vlo
ga komunistov v celotnem 
združenem delu pri nadalj
njem samoupravnem preo-
braženju vzgoje in izobraže
vanja. Resolucijsko besedilo 
naglasa naloge komunistov 
pri krepitvi družbene funk
cije šole. Pravi namreč, da ni 
vloga šole le v doseganju čim 
boljših rezultatov, ampak 
hkrati in še pos^ebej sociali
stično, družbenomoralno, 
napredno idejnopolitično in 
samoupravno oblikovanje 
mlade osebnosti. Nato reso
lucija dobesedno nadaljuje: 
Uveljaviti moramo položaj 
učenca in študenta kot ena
kopravnega subjekta vzgo
je in kot soodgovornega za 
družbena sredstva, ki j ih 
delavci v združenem delu 
namenjajo vzgo j i in izobra
ževanju. 

Dvoje misli resolucijskega 
besedila velja posebej podčr
tati; misel o družbeni funkci
ji šole, o njeni zavestnejši 
vzgojni usmeritvi, in pa mi
sel o enakopravnejšem polo
žaju učenca in študenta v uč-
novzgojnem procesu. V zad-
î jem času je bilo namreč ne-
M primerov, ki jih velja po
sebej komentirati. Na neka
terih šolah so pri evidentira
nju kandidatov za člane de
legacij povsem pozabili na 
Učence oziroma dijake. Po -
•iobno pa se je zgodilo, ko so 
pripravljali šolske statute 
•oziroma nove samoupravne 
'̂̂ te. Učenci in študentje 

"^ajo po novi samoupravni 
šolski zakonodaji še več pra-

in dolžnosti kot prej. 
'Jbenem pa je zanimivo, da 
^estavljalci novih statutov 
najbrž nenamerno pozablja
jo na te opredelitve. T o ne bi 
°'lo nič posebnega, če bi se 

dogodilo na eni šoli. Ven-
"̂ r̂ taki primeri niso bili sa-
^0 v celjski občini. Res je 
:^di, da statutarna opredeU-

še ne pomeni drugačne-
samoupravnega položaja 

ločencev. Vendar pa najbrž 
^^že na prevladujočo zavest 
^ odnosu do učencev in štu

dentov. Ta pa, kot kaže, ni 
naklonjena njihovi večji sa
moupravni dejavnosti. 

Seveda pa je možno nekaj 
drugega. Morebiti pa niti 
učenci niti študenti niso do
volj zavzeti že v dosedanjih 
oblikah samoupravnega dela 
na šolah. T o ne velja samo za 
svet šole ali za vzgojnoizo-
braževalno delegacijo, m.ar-
več tudi za oddelčne, razre
dne in druge samoupravne 
skupnosti ter organizacije. 
Sem lahko prištejemo še re-
dovalne konference ali pa 
zbore dijaške skupnosti. Ce 
partijska resolucija posebej 
omenja enakopravnejši po
ložaj učencev in študentov, 
ta njena pozornost ne velja le 

študentski ah dijaški samou
pravi. Kajti enakopravnejšo 
v logo subjekta si bosta uče
nec in študent pridobila 
predvsem z najboljšim de
lom v učnovzgojnem proce
su in v interesnih dejavno
stih. 

S tem pa se že odpira vpra
šanje kako naj bi preobraže
na šola bolj uveljavila svojo 
družbenovzgojno funkcijo. 
Pedagogi in učenci v prvem 
letu usmerjenega izobraže
vanja opozarjajo, da se v 
odnosih učenec učitelj v no
vi šoli nič ne menja. Nasprot
no - nekateri celo trdijo, da 
je dirka po izpolnjevanju uč
nih načrtov še večja, časa za 
mlade in za pogovore z njimi 
pa je še manj. A l i to pomeni, 
da bo reformirana šola še 
bolj naglašala le učne rezul
tate, na vzgojo in interesno 

delo pa bo pozabljala? Al i bo 
nova šola zbliževala učence 
in učitelje ali pa ju bo zaradi 
velikih nalog še bolj razdru-
ževala, ker ne bo časa ali pa 
ne bo volje? 

T o je vprašanje, o katerem 
bi kazalo spregovoriti tudi 
na slovenskem partijskem 
kongresu. Ker je Celje že od 
nekdaj slovelo, da je doseglo 
pomembne dosežke pri ra
zvijanju samouprave učen
cev in pri potrjevanju druž-
benovzgojne funkcije šole, 
bi iTiorda prav s tega področ
ja lahko pripravili tematsko 
predkongresno razpravo. T o 
bi bil lahko dragocen prispe
vek k sedanjim reformnim 
naporom. 

BOG L E D V S VET" S ko vi noteh iio 
v ZNAMENJU SRDITIH BOJEV 

Piše: JOŽE ŠIRCEU 

Iransko vodstvo je v ponedeljek spo
ročilo, da so kmalu po polnoči začeli 
veliko ofenzivo z imenom -Fatb" (zma

ga). Potlej so sledila triumfalna poročila 
o naglem napredovanju iranske vojske, 
o tisočih ubitih in ujetih iraških voja
kov ter častnikov, o velikem ozemlju, ki 
so ga iztrgali iz rok satanskemu sovraž-
niku". Poročila o tem so kaj različna. 
Tako so v torek iranski viri govorili v 
razponu od 650 do 1200 kvadratnik kilo
metrov. V Iranu je zmagovito razpolože
nje, vojakom in čuvarjem revolucije na 
fronti so čestitali vsi najvišji predstav
niki z imamom Homeinijem na čelu. 

Po prvih hlastnih demantijih z iraške 
strani je prišlo nato sporočilo, da so ira
ške čete v torek ob zori sprožile ofenzivo 
(ali kontraofenzivo) in potem tudi sporo
čili, da bodo v Bagdadu priredili mimo
hod iranskih vojnih ujetnikov. 

Se glede na pretiravanja v poročilih z 
obeh strani, gre očitno za enega največ

jih spopadov po začetku vojne pred pol
drugim letom. Nekateri opazovalci me
nijo, da je gla vni (in bolj ali manj težko 
dosegljivi) cilj Teherana izgnati iraške 
vojake z iranskega ozemlja. Delni cilj pa 
m j bi bil presekati zvezo med iraško 
armado na severnem delu fronte od tiste 

na južnem delu - odtod sunek na osred
njem delu fronte, pri Dezfulu, v pokraji
ni Huzistan. 

Pod kopreno bolj ali manj propagandno 
obarvanih sporočil je kajpada težko zaz
nati prave razsežnosti bojev in njihove . 

možne posledice. Zato je za zdaj mogoče 
samo ugotoviti, da je do iranske ofenzi
ve prišlo samo nekaj dni po obisku 
islamske mirovne misije v prestolnicah 
o vojskujočih se držav, potem ko je bilo 
slišati nekaj optimističnih izjav, da so 
možnosti za prekinitev sovražnosti. Te
heran je nato začel izjavljati, da so mi
rovne ponudbe samo nova ameriška za
rota zoper iransko islamsko republiko 
in ponovil svoje znane tri pogoje za pre
nehanje sovražnosti z Irakom: 1. brezpo
gojen umik iraških čet iz Irana, 2. plači
lo vojne škode, 3. ustanovitev mednaro
dnega razsodišča, ki bi povedalo, kdo je 
zanetil vojno. 

Srditi boji na bojišču so potemtakem 

do nadaljnjega pokopali upe, da bi bilo 
možno iransko in iraško vodstvo spravi
ti za zeleno mizo in mirno poravnati ta 
hudi konflikt. 

Sedanji položaj je dodatno zapleten 
spričo napovedi Jordanije, da bo poslala 
na pomoč Iraku brigado prostovoljcev. 
To je dobilo odmev v iranskih poročilih, 
da so med sedanjo ofenzivo ujeli tudi 
več jordanskih in egiptovskih vojakov. 
Takšna poročila nakazujejo nevarnost, 
da bi vojni spopad presegel meje kon
flikta med dvema državama, se razširil s 
posegi od zunaj. Ob tem je sporazum 
med Sirijo in Iranom, se pravi, koliko je 
v njem prvin vojaške pomoči Teheranu. 

Skratka, po dolgih mesecih pozicij
skih bojev in iraško-iranskem bojišču 
smo zdaj priča silovitim spopadom, ki 
jim za zdaj ni videti konca. To seveda 
zbuja zaskrbljenost med vsemi tistimi, 
ki se zavzemajo na mirno rešitev. 

Očitno je, da je besedo pogajalcev in 
mirovnih posrednikov močno preglasila 
govorica topov. Saslednje dni bo bolj 
jasno, ali gre tokrat za odločilno bitko v 
tej več kot poldrugo leto trajajoči vojni 
ali samo za novo fazo dolgotrajne vojne. 



V ENOTI PLASTIKA ŠENTJUR 

V NAČRTU REČNI ČOLN 
Združenim s PAP Ljubljana gre bolje 

Natanko leto dni je tega, 
odkar se je Tovarna plastič
nih izdelkov Šentjur združi
la s Podjetjem za avtomati
zacijo prometa, oziroma nji
hovim tozdom Plastika, ka
terega enota ima svoj sedež 
v Šentjurju, delovni obrat s 
14 zaposlenimi pa na Selah. 
Vodja enote je Martin Vodu-
šek. 

»Kako je bil na začetku 
zasnovan va,š proizvodni 
program in kakšen je da
nes?« 

- Začeli smo s proizvod
njo dveh t ipov čolnov, s plo
vili torej, ki jih še vedno iz
delujemo in zaenkrat ne na
meravamo opustiti tega za
četno zasnovanega progra
ma. Odkar pa smo združeni z 
delovno organizacijo P A P 
Ljubljana izdelujemo dolo
čene plastične izdelke za po
trebe njihovega tozda. 

- »Kako pa je pravzaprav 
prišlo do združitve z delov
no organizacijo iz Ljub
ljane?« 

- Korenine so globlje, se
gajo v obdobje izpred nekaj 
let, ko so se delavci te delov
ne organizacije udeležili pro
stovoljnih akcij Kozjansko. 
Tedaj se je porodila zamisel, 
da bi bila dobrodošla pomoč 
tudi na gospodarskem po
dročju pri odpiranju novih 
delovnih mest. In ker je bila 
tedaj Tovarna plastičnih iz
delkov v težavah predvsem 
pri zagotavljanju surovin, v 
okviru D O P A P pa je bil or
ganiziran prav tako tozd pla
stika, ki se je ukvarjal s pre
delavo plastičnih mas, smo 
našli skupen interes in tako 
je prišlo pred letom dni do 
združitve. 

»Sprva ste imeli nekaj 
problemov tudi z delovnimi 
prostori. Kako ste rešili ta 
problem?« 

- Prostore smo imeli na 
dveh koncih, enega celo v 

drugi občini, v Petrovčah, 
montažo pa smo opravljali v 
naši občini. V ospredju je bil 
predvsem problem vožnje 
delavcev na delo in iz dela. 
Zdaj smo prostorski pro
blem v glavnem rešili. Prav v 
teh dneh smo celo končali 
adaptacijo prostorov na Se
lah, kar bo prav go tovo vpli
valo tudi na večjo storilnost 
enote. V bližnji prihodnosti 
pa načrtujemo gradnjo obra
ta v industrijski coni v Šent
jurju. 

»Kakšni so vaši načrti?« 
- Izdelke ni težko prodati, 

težko je dobiti surovino za 
njihovo izdelavo. Dostikrat 
material sam narekuje vrsto 
in način proizvodnje. Res pa 
je, da so v kemični industriji, 
ki je naš dobavitelj osnovne
ga materiala, resni problemi 
s surovinami. 

»Kakšno je vaše tržišče? 
Ste s kom povezani za bolj
šo prodajo?« 

- Lani smo bili povezani z 
Avtotehno in ti pogovori te
čejo tudi letos. Za letošnjo 

sezono pa nameravamo pla
sirati manjši rečni čoln, za 
katerega smo mnenja, da bi 
šel dobro v prodajo, saj bi bil 
primeren za prevoz v kraj 
oddiha ob reki ali jezeru. 

»Je konkurenca med izde
lovalci plastičnih čolnov 
huda?« 

- Seveda je, saj ne more
mo stopati ob bok znanemu 
Elanu in Kvarnerju iz Splita, 
vendar pa je naša proizvod
nja po količini bolj skromna, 
tako da precej čolnov proda
mo kar individualnim kup
cem. Konec koncev pa zato 
izdelujemo tudi izdelkt za 
P A P Ljubljana, tako da lah
ko govor imo o dokaj dobrih 
rezultatih dela. 

M A T E J A P O D J E D 

PRED SEJO SKUPŠČINE 

PROBLEMI MED TOZD IN DSSS 
Poročilo žalskega družbenega pravobranilca samoupravljanja 

Prihodnji teden, v torek, bo v Žalcu 
skupna seja vseh treh zborov občin
ske skupščine, na kateri bo podano 
tudi poročilo družbenega pravobra
nilca samoupravljanja v lanskem le
tu. Da je bilo njegovo delo lani zelo 
obsežno, pove tudi podatek, da je 
obravnaval kar 390 zadev. 198 zadev 
je začel na pobudo posameznih delav
cev, 127 pa na lastno pobudo. 

Družbeni pravobranilec samouprav
ljanja meni, da še vedno prepočasi po
teka urejanje medsebojnih pravic, ob
veznosti in odgovornosti med delovno 
skupnostjo skupnih služb in temeljni
mi organizacijami združenega dela. 
Vzrok temu je tudi v premajhnem pri
zadevanju strokovnih služb, da bi priš
lo do ustreznih rešitev. Za odnos svo
bodne menjave dela med T O Z D in 

D S S S velja ugotovitev, da je še vedno 
vse preveč proračunski. 

Glede družbene usmeritve razpore
janja dohodka in delitev sredstev za 
osebne dohodke velja, da ta dogovor v 
občini 2alec v osnovi upoštevajo. Ce 
pa vendarle kje pride do kršitve, po
tem je to bolj odraz objektivnih težav 
pri pridobivanju dohodka. Več je pro
blemov pri delitvi sredstev za osebne 
dohodke. Marsikje so še prisotne tež
nje po uravnilovki, ponekod spet pa 
prihaja tudi do neutemeljenih razlik v 
osebnih dohodkih. Zato vedno bolj 
prihaja do izraza zahteva po sprejetju 
družbenega dogovora, s katerim bi 
lahko v okviru družbenopolitične 
skupnosti odpravili določena nesora
zmerja v delitvi osebnih dohodkov. 2 e 
nekaj let se pojavljajo v žalski občini 
tudi nepravilnosti v zvezi z obračuna

nimi osebnim.i dohodki, z odtegov« 
njem od neto osebnega dohodka, te: 
omejevanjem pravic, ki gredo iz nasl 
va invalidnosti. Precej je tudi prini 
rov. ko izključujejo udeležbo v ose 
nem dohodku po zaključnem račui 
tistim delavcem, ki j im je preneha 
delovno razmerje. 

V zvezi s samoupravno organizir 
nostjo in odnosi med tozdi velja op 
zoriti na pregnalo razčlenjene skupi 
cilje, ki naj bi jih T O Z D uresničeved« 
delovni organizaciji, odsotnost sku 
nega planiranja, različnost dejavno« 
ki se združujejo v delovno organiza 
jo, neurejene odnose med T O Z D 
delovnimi skupnostmi skupnih slu 
ter neurejene odnose v pridobivat 
skupnega prihodka, oziroma dohodi 

J A N E Z VEDENl 

NAZARJE: VELIKO BESED, PA PRAV MALO DEJANJ! 
T o r k o v o razpravo o aktualnih problemih druž

benoekonomskih razmer v gozdarstvu in lesni 
industriji je v prostorih nazarskega G L I N A skli
cal komite občinske konference Z K S Mozirje, 
vodil pa jo je novi sekretar Mirko Strašek. 

Da so komunisti iz osnovnih organizacij s po
dročja gozdarstva in lesne industrije na tem po
svetu v celoti zadeli žebelj na glavo, bi bila preti
rana ocena. T o so sicer poskušali, vendar j im je 
ob pregledu kopice neuresničenih sklepov zad
njih dveh let pošla delovna sapa. Pričakujemo 
lahko nadaljevanje tega posveta ob zaostreni od
govornosti in z novimi spodbudami za delo 
osnovnih organizacij po slovenskem kongresu 
zveze komunistov. 

Predvsem, troje področjij je v ospredju; gospo
darjenje z lesom, nedovoljena trgovina in slabo 
usmerjena poraba lesa kot p r /o , drugo so vpraša
nja še vedno šepajočih dohodkovnih povezav in 
odnosov na razdalji kmet, lastnik gozda - gozdno 
gospodarstvo in finalist oziroma predelava, tretje 
področje pa so problemi združevanja lesno pre
delovanih zmogljivosti v občini Mozirje ob delitvi 

dela, večji učinkovitosti, izvozni usmerjenosti, 
novimi proizvodnimi programi in prizadevanji za 
večji dohodek. 

Vsekakor so ti problemi velika naloga komuni
stov in poslovodnih ter strokovnih služb v lesar
stvu in gozdarstvu, če je najmanj ena tretjina 
vseh zaposlenih v občini praktično odvisna od 
lesa. 

V gozdarstvu je bil lanski etat v glavnem dose
žen, čeprav ni bila dobra struktura gozdnih asor-
timentov. V Nazarjih so se tudi zavzeli za hitrejši 
sprejem zakona o gozdovih, pri čemer so ponov
no zaostrili vprašanja okrog predvidenih spre
memb v obrtnem zakonu, ki naj bi po novem 
dovoljeval žaganje lesa tudi obrtnikom. T o bi v 
veliki meri, morda celo katastrofalno prizadelo 
družbeni sektor in Zgornjesavinjčanom bi se lah
ko obetala kaj kmalu dosti tanjša rezina vsakda
njega kruha. 

Dlje od besed in dobrih sklepov niso prišli pri 
načrtih skupnih programov med Gl inom in gor-
njegrajsko Smreko, tudi gozdarji še imajo dosti 
neodprtih območij , od koder bi lahko pridobivali 

več lesne surovine, po kateri je nadvse lačna 
lesna predelava. 

Premalo je bilo novih pogozditev, v Iverni pa 
ugotavljajo, da se v nekaj letih od" Žagarjev tudi 
niso sposobni spremeniti v zahtevnejše finaliste, 
ki bi z manj lesa v izdelke vložili še več živega 
dela. 

Vsekakor so komunisti med lesarji in gozdarji 
ugotovili , da s starimi prijemi in metodami dela v 
bodoče ne bo mogoče reševati izredno pisane 
palete problemov, ki jih ugotavljajo na vseh mo
gočih ravneh že vse od 1979. leta, pri tem pa so v 
različne zapisnike natrosili neznansko veliko do
brih bosed, pa sila malo dejanj. Obstoji resna 
bojazen, da svojih srednjeročnih načrtov ne bodo 
uresničili, za kar so nekateri razpravljalci okrivili 
tudi pomanjkanje strokovnih kadrov in presla
botno poslovno agresivnost. Izredno .^ibko je še 
vnašanje novega znanja in inventivne dejavnosti 
v obeh strokah, o čemer priča tudi podatek, da se 
delež gozdarstva in lesne industrije v družbenem 
proizvodu občine Mozirje iz leta v leto manjša. 

M I T J A U M N I K 

f KONJIČANI! ZA 
KORISTNE 
ODPADKE JE DINOS 

Pred Dinosovo poslov
no enoto v Slovenskih 
Konjicah že nekaj časa 
stalno stoji kontejnerski 
koš za koristne odpadke, 
kot so papir, železo in po
dobno. Kaže, da marsik
do tega še ne ve, saj se še 
prenekateri odpadni 
predmeti znajdejo v goz
dovih in potokih. Dinoso-
vi delavci kontejner stal
no izpraznujejo, povedali 
pa so. da če je slučajno 
poln, lahko odložite pred
mete tudi zraven njega-
Bolje, kot kje drugje, saj 
jih bodo koristno upora
bili. N e pozabite na to pn 

^pomladanskem čiščenju!^ 



plAVANJE 

2a vse tiste, ki sodelu-
na raznih trim akci-

f̂ ji je Strokovni svet za 
Lortno rekreacijo pri 
2 t K 0 Celje pripravil tu
ji trim plavanje v bazenu 
gRC Golovec, ki bo v so-
[joto 27. marca od 9. do 
j2, ter do 15. do 18. ure. 
\rsi sodelujoči, ki bodo 
preplavali za njih določe
no pi"0SO' bodo prejeli 
značko trim plavalca in 
nalepko akcije, družine 
pa še posebno priznanje. 

POKAL 
VRTNICA NA 
GOLTEH 

Pokal V R T N I C A v ve
leslalomu, ki ga vsako le
to organizirajo gostje bi-
stroja Vrtnica, bo letos na 
Golteh. Tudi tokrat priča
kujejo organizatorji do
bro udeležbo, saj je zani
manje med gosti vel iko in 
vsi že teško pričakujejo 
medsebojne obračune na 
smučeh. Tekmovanje bo 
v petek, 26. tega meseca 
ob 14.30 uri. Razglasitev 
rezultatov pa bo zvečer v 
bistro ju Vrtnica. 

PROIZVODNO DELO UČENCEV 

SPODBUDNE PRVE OCENE 
Učenci hvalijo proizvodno delo 

Prve ocene o problematiki 
organiziranja in izvajanja 
proizvodnega dela oziroma 
proizvodne prakse učencev 
prvih letnikov usmerjenega 
izobraževanja so bolj spod
budne, kot je bilo pričakova
ti. Tako vsaj pove analiza, ki 
jo je opravil ustrezni koordi
nacijski odbor pri republiški 
gospodarski zbornici. Po
sebne delovne skupine so 
pred dnevi obiskale 41 več
jih slovenskih organizacij 
združenega dela. Skupaj z 
organizatorji proizvodne 
prakse so predlagali, kaj ka
žejo prve izkušnje. Na celj
skem območju so obiskali 
Toper, Cinkarno, Javna skla
dišča, R E K Ti tovo Velenje, 
Gorenje in RSC Ti tovo Vele
nje. 

Razveseljivo je, da je veči
na tozdov s šolami sklenila 
pogodbe o sprejemgnju na 
proizvodno prakso. Zanimi
v o pa je, da v nobeni od vseh 
41 obiskanih organizacij 
združenega dela v Sloveniji 
v samoupravnih aktih niso 
opredelili nalog pri organiza
ciji proizvodne prakse. T o 
nalogo bodo morali opraviti 
vsaj do konca leta kar so v 
delovnih organizacijah ob
ljubili. Sprva je kazalo na 
slabo zanimanje proizvodnih 

delavcev za delovno prakso 
učencev. Vendar pa so v 
vseh kolektivih izbrali dobre 
organizatorje proizvodnega 
dela, četudi jih imajo pone
kod na ravni sozda, ponekod 
pa v temeljni organizaciji 
združenega dela. Delavski 
sveti, ki so imenovali organi
zatorje proizvodnje, pa so 
poskrbeli še za druge, pre
težno mlajše delavce, ki po
magajo učencem pri oprav
ljanju proizvodnega dela. 
Posebno vprašanje je uvajal
ni seminar za učence. Zdi se, 
da ta postopek še ni dogo
vorjen, čeprav imajo izdela
ne programe uvajalnega se
minarja. V njem predvideva
jo seznanjanje z družbenopo
litičnim in samoupravnim 
delom v tovarni. Vendar pa 
učenčev program proizvod
ne prakse ponuja ali zahteva 
od učenca mnogo delovnih 
opravil ali pa tudi samo 
enega. 

Prav ta neenotnost vzbuja 
pomislek, ki je vreden po
sebne pozornosti. Gre za to, 
ali je program proizvodne 
prakse dovolj usklajen z uč
nim načrtom, oziroma, ali 
upošteva, da bi moral uče
nec v tovarni spoznati zlasti 
najzahtevnejše delo proiz
vodnega procesa. Učenčeva 

praksa bi morala nadgraje
vati njegova znanja o tehno
logiji in delu, pa tudi o rečeh, 
ki zadevajo etične vrednosti 
ustvarjalnega in inovativne-
ga dela. 

Različno prakso so v ko
lektivih ubrali kar zadeva 
nagrade učencem za proiz
vodno delo. Ponekod v Slo
veniji dajejo učencem skro
mno nadomestilo, tudi do 
600 din za celotno prakso, 
drugje pa čakajo na republi
ški dogovor . Enotno pa bo 
treba urediti še druge naloge 
- točen datum začetka izva
janja proizvodne prakse za 
vsako šolsko leto, varstvo pri 
delu, kaj storiti z učenci za
mudniki pri praksi, kako 
najboljše pripraviti uvajalni 
seminar in podobno. Za zdaj 
pa je morda najbolj razvese
ljivo, da učenci kljub drob
nim kritičnim opombam, ki 
jih imajo zlasti na organizaci
jo dela, hvalijo proizvodno 
prakso. Celo to izjavljajo, da 
šele zdaj vidijo, koliko mož
nosti je za višjo storilnost. 
Ker je Celje močno srednje
šolsko središče, bi morali o 
proizvodni praksi organizi
rati več strokovnih pogovo
rov, in sicer predvsem v toz-
dih. Mladinska organizacija 
ne bi smela ostati ob strani. 

ŠE DANES OKOPA VAM NJIVE 
IN GREM ZADNJA K POČITKU 

Izbrali smo jo .med letoš
njimi potnicami desetega 
izleta 100 kmečkih žensk 
prvič na morje. Za izlet smo 
jo izbrali zaradi tega, ker je 
bila med prijavljenim.i naj
starejša, saj je dopolnila 85 
let. Pred leti je že bila z nami 
na izletu, pa smo jo za deseti 
jubilej povabili še enkrat z 
nami, za priznanje za koraj-
žo. T o je Katarina Novačan, 
doma iz Straže pri Strmcu, s 
hribov, do katerih pridete iz 
Strmca ali iz smeri Frankolo-
vega. Sključena ženica ni po 
svoji vitalnosti izdajala svoje 
visoke starosti. Tudi kozar
ček belega vinca je rada spi
la. Tudi zaplesala je, čeprav 
po cesti hodi s palico. Njeno 
življenje je delo in spet delo, 
pa nas je podrobneje zani
malo kako sama zre z očmi 
na svet, ki ji je dal mnogo 
lepih pa tudi težkih trenut
kov. 

NT: Katarina, kje ste 
doma? 

Katarina Novačan: » D o 
ma sem s Straže pri Strmcu. 
P o domače se reče pri Ma-
tizl. Tu sem se rodila in tu 
živim še danes. 

NT: Kakšna je vaša 
družina? 

Katarina Novačan: Sem 
že trinajst let vdova. Moj 
mož je bil Miha Novačan, 
izredno dober človek, prava 
duša. Vse je naredil zame. 
L e p o sva se razumela, rada 
sva se imela. Pet otrok nam 
je dal najin zakon: Miciko, 
Anico , Katico, Miho in Joži
co. Doma je ostala hčerka 
Mici, poročena Oprešnik, ki 
kmetuje in lepo ŝe razume
mo. Imam enajst 'vnukov in 
vsi me imajo radi, jaz pa njih. 
Poročila sem se pravzaprav 
pozno, saj sem imela že 32 
let. Moj mož Miha je bil do
ma iz Trnovelj pri Strmca. 
Kot sem že rekla, sva se od
lično razumela in vedno je 
govoril , da si ne more misliti, 
da bi jaz prej umrla kot on .« 

NT: Kakšno posestvo 
imate? 

Katarina Novačan: »Pose
stvo ni veliko. Imamo 3 hek
tarje obdelovalne zemlje, ne
kaj malega gozda, pa majhen 
vinograd. V hlevu sta dve 
kravi, tudi nekaj pujskov 
kruli v svinjaku, tako bolj za 
domačo potrebo. Kol ine pač 
morajo biti, klobase pa nav
sezadnje tudi niso slabe.« 

NT: Kdaj vam je bilo 
najteže v življenju? 

Katarina Novačan: Naj
težje je seveda, če je vojna, ta 
nikoli ne prinese nič dobre
ga. Ce pa se prav spomnim, 
mi je bilo najtežje takrat, ko 
mi je umrla mama, saj sem 
bila stara "komaj pet let. Ma
ma je bila Frančiška, otrok 
nas je bilo vseh skupaj osem, 
a so pomrli in le peterice se 
spominjam. Tako sem od 
malega morala poprijeti za 
vsako delo, ki ga nikoli ne 
zmanjka, pa četudi kmetija 
ni ne vem kako velika.« 

NT: Kdaj vam pa je bi
lo najlepše v življenju? 

Katarina Novačan: »To 
mi je pa vedno znova ob mi
sli, da imam dobre otroke. 
Radi me imajo, večkrat pri
hajajo domov in to je najlep^ 
ši občutek. Tudi vnukov 
imam veliko in z vsejni je 
hiša polna, kadar pridejo se
veda. Najtopleje je človeku 
pri srcu tedaj, ko spozna, da 
se ni mučil v življenju za 
stonj in da so otroci preskrl 
Ijeni, dobro vzgojeni in da 

gredo pošteno skozi življe
nje. T o so občutki in spozna
nja, ki se ne dajo poplačati z 
nobenim denarjem in bla
gom. T o je sladkost v srcu in 
duši, ki jo pozna samo tisti, 
ki jo tudi doživlja.« 

NT: Osem križev in pol 
imate. Kako se počutite, 
kaj še počnete? 

Katarina Novačan: 
»»Kljub letom se še dobro po
čutim. Tudi z vami ne bi šla 
na tako dolgo pot, če se ne bi 
čutila sposobno. Upam tudi, 
da niste imeli mnogo dela z 
menoj. Doma še marsikaj 
postorim. Kravam sicer ne 
polagam več, svinje pa še na
hranim. Tudi na njivi še oko-
pavam, pa trto režem in v 
hiši se tudi vedno kaj najde. 
Ponavadi zadnja ležem k po
čitku. Človek mora delati do
kler more, sicer hitreje osta-
ri. Včasih sem rada vel iko 
pletla. Zdaj mi to nekako ne 
gre več najbolje od rok. 

NT: Res ste še videti 
korenina. K a j pa najraje 
jeste? 

Katarina Novačan: Nikoh 
nisem bila izbirčna. Vse sem 
jedla od krompirja, fižola, ze
lja, žgancev. Mesa nisem ni
koli preveč marala. Nikol i ni 
bil med glavnimi jedrni, pa 
tudi bi si ga včasih doma tež
je privoščili kot danes. Po
tem pa se človek najbolj na
vadi tistega kar je jedel v 
mladosti. Res pa imam rada 
štruklje, ti so še zdaj dosti
krat na naši mizi. N e smem 
pa zatajiti tudi pečena jajca. 
T e imam tudi rada. Pa kak
šen kozarček belega vinčka. 
T o je dobro. Danes pa so 
mladi bolj izbirčni. Imajo 
pač vsega več kot smo imeli 
mi. T o je sicer prav, toda ne 
bi smeli postati objestni. T o 
pa ni dobro. Vse kar človek 
pridobi z delom je treba spo
štovati, to pa je tudi hrana. 
K o poslušam takole ljudi, 
kar preveč nergajo, bi človek 
mislil, da j im že nihče ne zna 
nič več dobrega skuhati. Pa 
tudi berem v časopisih, da se 
v posodah za smeti najdejo 
stvari, ki kažejo na to, da 
nam gre predobro in da tega 
ne znamo ceniti. Tega je se
veda največ v mestih.« 

Katarina je še povedala, da 
mora biti človek skromen in 
da se mora zavedati, česa je 
sposoben in česa ni. N e sme 
se preveč hvaliti na glas, zla
sti ne sam sčbe. Življenje ga 
mora učiti k dobremu in ne k 
slabemu, čeprav je to včasih 
zelo težko. Njej je življenje 
bilo vse prej kot lahko, pa je 
vendar srečna in ponosna 
kmečka žena. 

Prav gotovo je takšnih ;in 
podobnih pri nas še mnogo. 
Ta intervju pa smo objavili 
tudi zaradi tega, da bi jih bilo 

D R A G O M E D V E D 

SLOVENSKE KONJICE 

NA DELO, V ŠOLO 
Urejeni avtobusni prevozi 

Urejeni avtobusni prevozi 
so v konjiški občini še kako 
pomembni . Dnevno se na 
območju občine prepelje na 
delo 1500 delavcev, okoli 500 
dijakov in študentov ter oko
li 450 šolarjev v osnovne šo
le. Medtem ko je sodelovanje 
med interesno skupnostjo za 
vzgojo in izobraževanje ter 
poslovno enoto Izletnika v 
Slovenskih Konjicah že pred 
časom uspešno rešilo prevo
ze šolarjev, je bilo s prevozi 
delavcev bolj zapleteno. Kar 
dobro leto je trajalo, preden 
je samoupravni sporazum o 
svobodni menjavi dela med 
Izletnikom in koristniki pre
vozov na območju občine 
kronal dogovarjanje, pri ka
terem pa je imel pomembno 
v logo Občinski sindikalni 
svet, ki se je v posebnem de
lovnem telesu povezal z de
lovnimi organizacijami 
Unior. L ip , Konus, Kostroj, 
I M P in Comet. 

Tako je danes na območju 
občine 13 smeri rednih avto
busnih prog in 16 smeri po
godbenih prog. S pogodbe
no progo so uredili tu,di pre
voz delavcev iz Starih Sle
men in Spitaliča v Slovenske 
Konjice, ki so na tak prevoz 
že dolgo čakali. Ker pa je za 
nekatere delavce pot do Sta
rih Slemen še vedno daljša 
kot čez Konjiško goro peš v 
Konjice, razmišljajo o uved
bi še ene proge in sicer iz 
Sojeka in Kamne gore čez 
Konjiško goro. T o pa je zaen
krat odvisno še od ureditve 
cestišča. S to progo bo v 
glavnem celovito razrešena 
problematika prevoza delav
cev na delo. 

S samoupravnini sporazu
mom so se dogovori l i tudi za 
cene prevozov. Ker med po
sameznimi progami ni preli
vanja sredstev, je cena za 
vsako progo posebej izraču
nana. Cene so dokaj visoke, 
saj stane povprečna vozovni
ca na mesec 1120 dinarjev. 
Cene je mogoče znižati samo 
tako, da -bodo avtobusi na 
pogodbenih progah polno 
zasedeni, da se torej delavci 
ne bodo Vozili z lastnimi pre
voznimi sredstvi in da delov
ne organizacije tudi ne bodo 

vračale drugih stroškov kot 
za vrednost avtobusne me
sečne vozovnice, razen v iz
jemnih primerih. Takšno 
stališče je podprl tudi konji
ški izvršni svet. 

Za občane je pomembno, 
da so tudi na pogodbenih 
progah zagotovili prevoz po 
redni ceni. Pred tem se je 
dogajalo, da občan, ki ni 
imel mesečne vozovnice, na 
a\i,obus pogodbene proge ni 
smel, čeprav je bilo na njem 
še dovolj prostora. Tako je 
torej tudi iz oddaljenih kra
jev občine lažja pot do sodi
šča, zdravnika, upravnih or
ganov in podobno. 

Prevozi delavcev in šolar
jev se v občini medsebojno 
dopolnjujejo. Posebni šolski 
avtobusi odpeljejo vsak dan 
v Maribor okoli 60 dijakov in 
študentov, v Celje pa okoli 
500 - iz Slovenskih Konjic, 
Zreč, L o č in okolice. Kjer so 
redne a\'tobusne proge, se 
šolarji vozijo z njimi, sicer s 
šolskimi avtobusi. Šolski av
tobus na primer vozi na pro
gi Stare Slemene-Slovenske 
Konjice m Brezen-Vitanje. 
Za Z b e l o v o - L o č e - L i č e n c i in 
Dražo vas .se dopolnjujeta 
pogodbeni in šolski prevoz, s 
Planine in Skomarja v Zreče 
vozi šolarje avtobus, ki je 
prej pripeljal z dela nočno 
izmeno delavcev, z Resnika 
pa imajo za šolarje kombi. 
Pomembno pa je tudi to, da 
nihče ostro ne loči, s katerim 
avtobusom se lahko šolarji 
vozijo - s šolskim ali pogod
benim. Odpeljejo se lahko s 
tistim, ki jim časovno najbolj 
ustreza. 

Težave, katere so zaradi 
velikih potreb po prevozih v 
občini Slovenske Konjice 
dolgo prenašali, so torej 
uspešno razrešili. Seveda so 
še zapleti, saj nihče ne more 
predvideti, daj se bo zaradi 
takega ali drugačnega vre
mena odpravilo na avtobus 
vel iko ali skromno število 
potnikov, prav tako niso pre
vozi na-vseh progah enako
vredni. Zdaj razmišljajo še o 
tem, da bi večkrat dnevno 
krožno povezali večje centre 
v občini z redno linijo. 

M I L E N A B. P O K L I C 

PODVIG CELJSKIH ŽELEZNIČARJEV 
v torek so celjski železničarji naredili poseben podvig, saj 

so Pivovarni Laško odprem.ili sila zahtevno in izredno po
šiljko iz Zvezne republike Nemči je s posredovanjem Inter-
evrope iz Celja. Do Celja je pošiljka prispela na posebnem 
cestnem vozilu, saj je prepeljani kotel meril v dolžino 7,15 
metra, njegov premer pa je znašal 4,35 metra. Zaradi tega je 
bil kot edini možen prevoz le železniški, ki pa je zahteval 
posebne izredne varnostne razmere. 

2^ vožnjo omenjenega kotla so morali začasno izklopiti 
električno napetost v omrežju od Celja do Rimskih Topl ic , 
srečanje z drugimi vlaki tudi ni bilo mogoče , sama vožnja pa 
ie potekala izredno pazljivo, največ do 30 kilometrov na uro. 
*Iimo objektov in čez kretnice pa je vlak vozil »»korakoma« 
°l<rog 5 ki lometrov na uro. Kotel je tehtal preko 40 ton, 
Uvozila ga je delovna organizacija E M O Celje, prepeljali pa 
.̂0 ga s posebnimi vozili Železniškega gospodarstva Ljub

ljana v organizaciji Prevozništva Celje. U M 

Črno piko so si tokrat zaslužili delegati v krajevni 
skupnosti Do lgo polje v Celju, ki so bili na prvi kandi
dacijski konferenci v krajevni skupnosti nesklepčni. 
Tako so že ob prvi možnosti pokazali, da ni vse visoka 
Volilna udeležba, ampak, da je treba preiti od časti tudi 
^ dejanjem. Upajmo, da bodo drugič napako in vtis 
Popravili. 

Zvezdico si zaslužijo delegati v krajevni skupnosti 
^ova vas tudi v Celju, ki pa so na prvi svoji konferenci 
Usedli sejno sobo do zadnjega kotička, mnogi so mo-
'•^li celo stati. Najbolj razveseljivo pa je to, da je seja 
Potekala hitro irj da so za vse delegacije izvolili pred
hodnike in namestnike v eni uri. Takšen potek vliva 
^Panje v novem delegatskem mandatnem obdobju, da 

V^odo stvari le hitreje krenile dalje. 



Št. 12 - 25. marec 19. 

45 NASTOP RADEŠKIH PAPIRNIČARJEV MED ZDOMCI 

SLOVENSKA PESEM V NURNBERGU 
Sodelovanje v sporedu slovenskega društva »Simon Jenko« 

»Čeprav je 8. marec že za nami, vas 
vabimo na kulturno prireditev - Dne
va žena - ki bo v soboto 20. 3. ob 18. uri 
v dvorani St. Štefan v N i i rnbe rgu . . . « 

Takšno sporočilo so dobili slovenski 
rojaki na začasnem delu v niirnber-
škem območju, predvsem pa člani slo
venskega kulturnega in športnega 
društva »S imon Jenko« . V vabilu je 
bilo še navedeno, da v programu prire-' 
di tve sodelujejo otroci, ki obiskujejo 
slovenski dopolnilni pouk, moški pev
ski zbor z Jagnjenice pri Radečah in 
zdomski ansambel »Karavanke« iz 
Miinchna. 

To l iko o tem, kar pojasnuje zakaj in 
kako so odpotovali papirniški pevci na 
Bavarsko, vendar je tu še en bistven 
vzrok: za dva dni in dve noči jih je pod 
streho svojega hotela povabil jagnjeni-
ški rojak Rado Jež. 

Pevc i so po prihodu v petek popol
dne v hotelu Jež v Oberasbachu pri 

Niirnbergu doživeli sprejem, kakršen 
ni pogosto na sporedu njihovih nasto
pov. Posebej jih je prišel pozdravit 
oberasbaški župan, jugoslovanski 
konzul v Niirnbergu Beno Kirbiš pa je 
tako in tako ta dva dni večino svojega 
časa prebil z gostujočimi pevci. Pred
vsem je dragoceno to, da je gostom iz 
domovine vsaj bežno razkazal Niirn-
berg, ter ob tem zgodovino in sodobno 
podobo tega znamenitega nemškega 
mesta. 

Prireditev v soboto zvečer je bila 
takšna, kot so vse ptodobne priložnosti 
med zdomci, zlasti kadar se srečujejo z 
rojaki iz domovine. Društvo, ki ima 
vpisanih okoli 150 članov, je zelo ak
tivno in bo-še bolj, ko bodo v kratkem 
dobili svoje prostore. Skratka; spet je 
bila najeta dvorana premajhna, spetje 
bilo vzdušje kar preživahno za ponuje
ni koncertni program, spet je bilo od
ločno čutiti odsotnost najbolj iskane 

»institucije« starih mam, tet in sosed, 
pa so morali otroci ostati s starši. Pevc i 
so svoj nastop nadaljevali za omizjem, 
pri čemer so jim gostitelji krepko po
magali. 

Dodati je treba v tem poročilu, da 
slovenski klub v Niirnbergu močno 
podpira » G O R E N J E « iz Ti tovega Ve
lenja z ekipo svoje izpostave v tem 
mestu. Člani društva so pretežno iz 
Štajerske in Prekmurja. Največji zag-
nanci za društvenost in dobro počutje 
pa so gotovo predsednik društva Kari 
Toponik, tajnica Majda Podlesnik, pa 
Franc Glavač, Stanko Juh, Alojz Te-
ment in mnogi drugi. In kdo bi prezrl, 
da ;e duša društva Celjan inženir Mar
jan Hiršelj, šef izpostave Gorenja v 
Niirnbergu. 

Spet en obliž za domotožje rojakov v 
tujini in takle v obliki lepe domače 
pesmi, je še zlasti blagodenjen! 

J U R E K R A S O V E C 

V BESEDI IN SLIKI 
REKO LJUDEM 

T o je nova podoba levega brega Savinje od kopališča^ 
rnostu v Liscah. Nadaljevala se bo vse do izliva Voglajn^ 
Savinjo, sicer pa smo o tem vel ikem projektu že piŝ  
Posnetek sam pa zgovorno govori o tem, kako se sp( 
meni podoba rečne obale, če je urejena in dostopna Ij 
dem, če je skratka omogočeno življenju v polnem pomen 
te besede, da najde stik s tako živim in pomembni 
naravnim organizmom kot je reka. T o je za industnisj 
mesto kot je Celje še kako pomembno. Edino sprehajaj 
in ljudje, ki stanujejo v bližini tega velikega gradbij; 
pravijo, da bi izvajalci del lahko nekoliko hitreje opravljj 
svoje delo . . . Fbto: D. Medvt 

GRADIJO HMELJSKE ŽIČNICE 

Vsako leto pri žalskem Hmezadu obnavljajo in na no; 
postavljajo več lesenih žičnic. Tudi sedaj postavljajo m 
v Petrovčah na 6,5 ha pol. V Trnavi od koder je n 
posnetek postavljajo drogove za 3,5 ha novega nasai 
hmelja. 

T . T A V C A 

POGOSTILI NAJSTAREJŠE 
Na Polzel i že nekaj let velja navada, da enkrat leti 

pogostijo najstarejše krajane. Tudi letos so jih povabilii 
vsi, ki so stari 70 in več let so se srečanja z veselje 
udeležili, če j im je le dopuščalo zdravje. Pripravijo jii 
krajši kulturni program, potem pa je zakuska, kjeri 
prigrizku in kozarčku spet oživijo spomini na tista dalji 
mlada leta. Vsega je dovolj , smeha in solza. Na Polzeli 
skromne pozornosti do starejših ne bodo opustili, s 
veselje in hvaležnost udeležencev srečanja mnogokrat o 
tehta ves trud. T.TAVCA 

ZA LEPŠI VIDEZ VOJNIKA 
Turistično društvo Vojnik je v petek podelilo 25 pn 

nanj posameznikom za najbolj urejene vr tove in okolii 
domačij. Predstavnik Turistične zveze Celje Marjan AS 
pa je podelil še pet priznanj v imenu celjskih turistični 
delavcev. 

Dobro pripravljeno prireditev si je ogledalo veliko ljui 
kar je dokaz, da imajo krajani Vojnika vel iko smislai 
čuta za urejeno okolje. 

Na prireditvi je sodeloval domači moški pevski zbl 
folklorna skupina pod vods tvom Eda Gaberška, prikazi 
pa so tudi nekaj najlepših diapozit ivov domačega kraj 
Turistično društvo Vojnik je tako znova potrdilo svcj 
stalno prisotnost v kraju in stalno skrb za lepše okolje, ki 
potrjuje tudi tretje mesto v preteklem letu na tekmovanj 
krajevnih skupnosti v urejenosti. J 

KONCERT HARMONIKARSKEGA ORKESTRA 

MARUIVO SO VADILI 
Zelo dobro dirigiranje Marije Založnik 

K o je Harmonikarski orke
ster D P D Svoboda Celje, 
pred nekaj več kot letom 
dni, prevzela mlada dirigent
ka Marija Založnik verjetno 
ni nihče pričakoval, da bo ta 
ansambel tako hitro dosegel 
takšno kvaliteto, kot jo je iz
kazal na zadnjem koncertu v 
Narodnem domu v Celju. 

Koncert v celoti je bil zelo 
kvaliteten in opaziti je bilo, 
da je program skrbno izbran. 
V prvem delu so namreč 
predstavili težja dela, kot so 
praznična uvertura Adolfa 
Gotza, Ana Frank Ištvana 
Saba, Prochovo Polyphono 
studio, Irsko suito Mattyasa 
Seiberja in Španske skice 

Jorga Draederja. Drugi del 
koncerta so pričeli s Starče
vo Balkansko impresijo in 
nadaljevali z lažjimi skladba
mi kot so Marionete, Italijan
ski tango. Vesele terce, Kar
neval v Benetkah in drugi
mi. Mogoče bi lahko v tem 
delu sporeda zaigrali tudi 
kakšen splet priredb sloven
skih pesmi, kar so predvsem 
starejši poslušalci pričako
vali. 

Orkestru se je poznalo, da 
so člani zadnje dni pred kon
certom vel iko vadili in je 
včasih deloval nekoliko 
utrujeno. Toda celoten vtis 
je bil dober. Vstopi so bih 
precizni, izraznost orkestra 

je bila dobra, posebej pa so 
izstopale sekcije ritem in bas 
harmonike ter tolkal. Preho
di so bili sicer včasih nekoh-
ko hitri in tudi nekatere dele 
bi lahko zaigrali bolj ostro. 

Vsekakor je treba omeniti 
tudi soliste, ki so prispevali 
svoj delež k uspešnemu kon
certu. T o so bili: Polona Hla-
dnik, Boris Kumer, Matej 
Maček in Barbara Sepec. 

Brez dvoma ima Harmoni
karski orkester D P D Svobo
da Celje dobro osnovo in od
lične posameznike, ki lahko 
s pridnim delom še vel iko 
dosežejo. 

F. P. 

»SMETNJAK« 
MAŠI CELJSKE 
ULICE 

Celjski »smetnjak«, 
kontejner, ki pobira sme
ti iz pločevinastih smet
njakov je za mesto hudo 
dobrodošla reč, saj bi se 
sicer zadušili v smeteh in 
nesnagi. Najbrž bi jih bilo 
treba več, ker se marsikje 
nabirajo okoli pločevina
stih smetnjakov kupi 
smeti in odpadkov, ker 
obhodi pobiralnega avta 
niso dovolj pogosti. 

Toda tokrat o nečem 
drugem. 

Z e l o pogosto ta avto, ki 
se počasi pomika do hiše 
do hiše, močno ovira pro
met. T o je zlasti hudo za 
promet v tistih uHcah, 
kjer ni mogoča obhodna 
pot. V z e m i m o Zidanško-
vo ulico, ki je zelo pro
metna v smeri proti La
škem in ima nadomest i l« 
le po Aškerčevi ah čez 
most v Lisce. Pogos to je 
zjutraj zamašena tudi 
Cankarjeva, zato mnogi 
zamujajo na delo. 

Drugje po svetu sredi
šča mest pospravijo in 
počistijo ponoči, dan pa 
je rezerviran za zunanja 
naselja, ki so manj pro
metna ter urbanistično 
bolj dihajo. Če ne gre dru
gače, bi v uUce, ki nimajo 
stranskega izhoda, morali 
postaviti vsaj opozorilne 
table, da vozniki nebi va
nje sploh zavijali, dokler 
kontejner ne opravi dela. 

Bi šlo? 
J . K R . 

LAŠKO: ŽULJI KOTRAZSTA VNO BLAGO 
Občinska konferenca Z S M S s centrom za 

mladinske delovne akcije je v stari zdravili
ški dvorani v Laškem pripravila zanimivo in 
razmeroma bogato razstavo o mladinskem 
udarniškem delu, o mladinskih delovnih ak
cijah. Razstava je postavljena tudi v pravem 
času, saj se bliža 1. april - Dan mladinskih 
delovnih akcij. 

Posebna vrednost razstave je, da je novejši 
čas mladinskih delovnih akcij y tej občini 
bogatejše dokumentiran, kot akcije poprej, 
čeprav so mladi iz te občine bih kar množič
no navzoči že v najbolj zgodnih delovnih 
akcijah takoj po končani vojni. Precej gradi
va iz prvih mladinskih akcij so dobili iz Ce
lja, kjer M U Z E J N O V zbira gradivo za odde
lek povojne izgradnje, ki bo imel poseben 
prostor za mladinske udarniške akcije. 

K o t rečeno je bogato dokumentirano delo 
in življenje brigadirjev laške občine iz zad
njih let. Zlasti pritegnejo predmeti, stare fo
tografije, oblačila, celo menažke in žlice, iz
kaznice, potrdila, značke in odličja in podob
no, kar je bilo zbrano v zadnjih letih in je 
ušlo uničujoči poplavi, ki je izničila ves zani
miv arhiv prvih povojnih brigad. Največ 
predmetov, cela vitrina, je hranil nekdanji 
laški brigadir Cveto Pavline, ki ima na raz
stavi nekakšen svoj kotiček. Zal so bili stari 
brigadirji zelo pozno obveščeni o namenu 
prireditelja, da bi lahko dodali kaj več iz 
prvih povojnih brigadirskih let. ' 

Razstava, ki bo odprta do konca tedna, 
vzbuja precej zanimanja, je pa po mestu pre
malo obvestil o njej, da bi bil obisk še večji. 

J-K 

DELAVCI GORENJA NA DOPUSTU 
Zaradi velikih težav s pomanjkanjem materiala za proiz

vodnjo so se v Gorenju v T i tovem Velenju odločili za enote
denski dopust. Predlog za takšen ukrep sta pripravila in 
predlagala tozd promet servis in Gorenje T G O , delavci pa 
bodo na dopustu do jutri, petka, 26. marca. Kaj se bo zgodi lo 
prihodnji teden, pa še nihče točno ne ve . Na posnetku 
v id imo nekaj zaloge na dvorišču Gorenja, kar pa ni prepre
čilo tega, da se niso odločih za kolektivni dopust . . . Upajmo, 
da se bo navkljub vsemu sedanja situacija čimprej izbolj
šala. 

. ^ . . . . . . . . L O J Z E O J S T E R S E K , 

LIBELA CELJE 
Opekarniška 2 

Komisija za delovna razmerja TOZD TEHTNIC na 
osnovi določil Pravilnika o delovnih razmerjih 
delavcev TOZD in Pravilnika o razvidu del oz. nalog 
objavlja 
prosta dela in naloge: 

VODENJE NABAVNE SLUŽBE 

Poleg splošnih zakonskih pogojev mora kandidat iz
polnjevati še naslednje pogoje: 
- da ima višjo šolsko izobrazbo ustrezne smeri 
- 24 mesecev delovnih izkušenj pri opravljanju po
dobnih del in nalog. 

Pri objavljenih delih in nalogah združujemo delo za 
nedoločen čas s polnim delovnim časom. 

Pismene vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
pošljite na naslov: 
LIBELA CELJE, Opekarniška 2 
TOZD TEHTNIC - za objavo prostih del in nalog 
v 15 dneh po objavi. 

Kandidati bodo o izboru pismeno obveščeni v roku 8 
dni po sklepu KDR. 

OBRTNO MONTAŽNO PODJETJE 
LAŠKO 
Trubarjevo nabrežje 9 

Komisija za delovna razmerja 
razpisuje 
prosta dela in naloge 

OPERATIVNO VODENJE FINANČNEGA 
KNJIGOVODSTVA 

pogoj: srednja strokovna izobrazba ekonomske smeri 
in 5 let delovnih izkušenj 

5 KV STAVBNIH KLEPARJEV 
Pogoj: dokončana ustrezna poklicna šola 

4 DELAVCEV BREZ POKLICA 
Pogoj: osnovna šola 

Kandidati naj pošljejo pismene ponudbe z dokazili" 
izpolnjevanju pogojev v 15 dneh po objavi na zgorel' 
naslov. 

O izbiri bomo kandidate obvestili v 8 dneh po pretekih 
roka za sprejem ponudb. 



KREG IN HUDA KRI NA ODLAGALIŠČU VBUKOVŽLAKU 

V SMETEH 
ŽVENKETAJO 
NOVCI 
Komu prinašajo zavrženi odpadki Icorist in zasluželc? 

Celjsko odlagališče smeti v Bukovž-
laku. 

j Umetno vzvalovan svet, ki se zdi kot 
I peka nova, tuja dežela. Daleč naokoli le 
\ jjupi razmočene zemlje, iz katerih gleda-
f jo ostanki papirja, kartonastih škatel, 

pločevink, pepela. Na levi strani leži za
vržena straniščna školjka. Veter brije in 
prinaša s seboj dim, ki se tu in tam še 
vije iz gorečih odpadkov. Moreča tihota 
vsepovsod. A le na trenutke, kajti razbija 
jo glasen hrup tovornjakov, ki nenehno, 
po ves dan dovažajo odpadke na odlaga-
1 sče. Sto osemdeset krat na dan pripe
ljejo tovornjaki klavrn tovor iz različnih 
je lov celjske občine in ga iz svojega dro
bovja odvržejo na točno določen odlagal
ni plato. Kupe odpadkov pa poteptajo v 
zemljo gosenice buldožerja. . . 

Tako kot je kraljestvo odpadkov v Bu-
l<ovžlaku svojsko in po svoje nenavadno, 
so svojski tudi odnosi, ki so se stkali 
fned ljudmi, ki delajo ali pa se iz drugih 
razlogov zadržujejo na tem vel ikem celj
skem smetišču. Trdi in grobi so ti ljudje 
med seboj, včasih t u d i / e kar nasilni. In 
zakaj? Zaradi zaslužka! Al i bolj natanč
no, zaradi koristnih odpadkov, ki jih je v 
kupih smeti seveda nič koliko in ki jih 
vneti zbiralci lahko s pridom vnovčijo. 
Pa naj h gre za odpadni papir, kartonsko 
embalažo, za gume ali barvne kovine -
vse to se da dobro prodati. Toda treba je 
priti do teh koristnih odpadkov. Zato 
velja na odlagališču smeti v Bukovžlaku 
železno pravilo: Kdor prvi pride, prvi 
melje! 

LJUBITELJSKO DELO MED 
DELOVNIM ČASOM 

V našo redakcijo je v časovnem pre
sledku desetih dni prispelo dvoje pisem, 
ki vsako s svojega zornega kota opisuje
ta razmere na vel ikem celjskem odlagali
šču smeti v Bukovžlaku. Prvega je na 
naš naslov odposlala skupina šoferjev v 
Bukovžlaku, drugo, daljše in v mnogo-
čem bolj obtožujoče, pa je napisala pe
ščica občanov iz Ljubečne. Obe pismi 
sta, kot rečeno, napisani z dveh različnih 
kotov videnja, problem, ki ga opisujeta, 
pa je popolnoma isti. V kratkem bi ga 
morebiti lahko strnili v vprašanje: komu 
pravzaprav zavrženi odpadki prinašajo 
korist in lep zaslužek? 

Za kaj gre? Na odlagališču smeti v Bu
kovžlaku so bili do začetka tega tedna 
zaposleni trije delavci Javnih naprav: 
vodja odlagališča, buldožerist in dela
vec, ki je pomagal pri izpraznjevanju 
kontejnerjev, ki so jih napolnjene z od
padki dovažah tovornjaki. Njihova de
lovna naloga je predvsem v tem, da pri
peljane odpadke sproti ravnajo z zemljo 
in tako dajejo prostor za odlaganje no
vih, ki jih s tovornjaki ves dan dovažajo. 
Iz pogovorov in prispelih pisem sodeč 
pa so ti delavci zanemarili svojo osnovno 
delovno nalogo in se posvetili drugi de
javnosti. Med delovnim časom so na
mreč pridno zbirali odpadni papir, ga 
zlagali v kupe in zanj iztržili kar lepe 
denarce. Seveda so to početje delavcev 
na odlagahšču - posebej priden je bil 
bojda buldožerist Zorko - kritično opa
zovali šoferji, ki so dovažali smeti. Pa ne 
samo kritično, tudi jezni so bili na sode
lavce, kajti nemalokrat so morali čakati 
kar dolgo, da so zbiralci lepo zložili papir 
na kup in šele nato pripravili prostor za 
izpraznitev naslednjega tovornjaka. 

Početje treh delavcev na smetišču pa 
so zdaleč opazovali tudi številni občani 
Ljubečne in drugih krajev, ki na odlaga
lišču v Bukovžlaku zbirajo predvsem go
spodinjske odpadke, v prvi vrsti pa 
kruh, ki ga s pridom uporabljajo za krm
ljenje živine. Med njimi pa je tudi nekaj 
takih, ki so na odlagališču zbirali odpa
dni papir, kot na primer upokojenec 
Franc Pogorelec . Kdaj so se vneli prepiri 
med delavci odlagališča in temi občani -
to nam ni znano. A razloga sta dva, zakaj 
je do tega prišlo: prvi, ki ga navajajo v 
Javnih napravah je ta, da se je včasih 
zbralo na odlagalnem platoju, ki je velik 
le za dvajset kvadratnih metrov, tudi do 
trideset občanov, ki so zbirali papir, 
kruh ali druge koristne odpadke. S tem 
Pa so ovirali delo delavcem odlagališča, 
posebej buldožeristu Zorku, ki je moral 
krepko paziti, da mu kateri od vnetih 
zbiralcev ni prišel pod plug. Drugi ra
zlog, ki ga navajajo v svojem pismu ob
dani Ljubečne, pa tiči v čistem konku-
•"enčnem boju med zbiralci koristnih od-
Padkov iz vrste občanov in med zbiralci 
~ delavci Javnih naprav. Kajti, če so bili 
prvi preveč pridni, je za druge premalo 
"Ostalo. In tako se je dogajalo, da je prišlo 
^a odlagališču odpadkov v Bukovžlaku 
'Nemalokrat do prepirov, prask in celo do 
pretepov. 

ODGOVORNI NISO VEDELI, KAJ 
SE DOGAJA 

Seveda bi lahko v tem zapisu širše 
spregovorili o dveh vprašanjih. Ob 

prvem, kako je mogoče, da nekdo med 
delovnim časom s postransko dejavnost
jo polni svoj žep, tudi o drugem, ki zade
va ostale zbiratelje koristnih odpadkov. 
Dejstvo je namreč, da bi morali v Javnih 
napravah bolj odločno odreči gostoljub
je tem bbčanom na odlagališču v Bu
kovžlaku, saj ni treba na dolgo pripove
dovati o nevarnosti nesreč in zastrupi
tev, ki bi se lahko na smetišču dogodile 
nepoklicanim. V Javnih napravah pa so 
bili do zbirateljev kruha, papirja in dru
gih koristnih odpadkov strpni. Niso jih 
preganjali, čeprav bi jih po predpisih 
morali. S tem pa so samo še večali ne
strpnost, saj je na smetišče prihajalo vse 
več in več ljudi. V zadnjem času dnevno 
tudi do trideset. 

Bolj kot drugo nas je zanimalo prvo 
vprašanje: kako so na svoje delavce, pri
dne zbiralce papirja gledali v Javnih na
pravah? So sploh vedeli za njihovo ljubi
teljsko delo? 

Ne , niso vedeli , da delavci na odlagali
šču odpadkov v Bukovžlaku med delov
nim časom pridno zbirajo papir, ga pro
dajajo Dinosu v Slovenske Konjice in 

tako lepo ob plači še kaj zaslužijo. Vsaj 
direktor in njegovi najožji sodelavci niso 
tega vedeli (kot so sami zatrdili) vse do 
meseca januarja, ko jih je o tem obvestil 
sam vodja odlagališča. Potem pa so hitro 
ukrepali . . . 

A poglejmo lepo po vrsti. Tozd Javne I 
naprave je lani, 20. aprila, sklenil dogo-i 
vor o poslovnem sodelovanju z Dinosom i 
iz Slovenskih Konjic. S tem dokumen- j 
tom so Javne naprave dovoli le Dinosu,] 
da postavi lastne kontejnerje na odlaga-i 
lišče v Bukovžlaku in se dogovori s svo
jimi pogodbenimi strankami, da bodo v 
te kontejnerje zlagale odpadni papir. 
Kontejnerje naj bi Dinos tudi sam odva
žal v Konjice. V dogovoru je bilo tudi 
poudarjeno, da Dinos sam odgovarja za 
varoost delavcev, ki zbirajo papir in da 
j im sam zagotavlja plačilo za njihovo 
delo. 

V Javnih napravah najodgovornejši 
delavci niso vedeli , da je bil sporazum 
kršen že kmalu potem, ko je bil podpi
san. Kajti Dinosove kontejnerje so ob 
najbolj pridni pogodbeni stranki - upo
kojencu Francu Pogorelcu - pjičeli pri

dno polniti tudi njihovi delavci. Vse do 
januarja, ko je vodja odlagališča sam sto
pil do direktorja Javnih naprav in mu 
povedal, kakšno je stanje na smetišču. 
Tedaj so odgovorni v Javnih napravah 
hitro ukrepali: z dopisom so obvestili 
Dinos v Slovenskih Konjicah, da prekli-
cujejo sklenjen dogovor, ki se ni uresni
čeval tako, kot je bil zapisan. Ob tem pa 
so pripravili lasten program, po katerem 
bodo poslej sami zbirali koristne odpa
dne surovine in se dogovoril i s Surovino 
v Celju, da jih bo odkupovala. Od pone
deljka dalje že delata na odlagališču še 
dva delavca, ki bosta sortirala koristne 
odpadne surovine: papir, odpadne gume 
in belo tehniko, barvne kovine in aku
mulatorje. Zbrane in sortirane odpadne 
surovine bodo dnevno odvažali iz odla
gališča v Surovino s točno določenim 
tovornjakom, šoferjeva naloga pa bo, da 
bo svoj tovor pred oddajo Surovini ste-
ht^. Tako bodo imeli v Javnih napravah 
poslej točno evidenco, koliko koristnih 
odpadnih surovin zberejo in koliko z nji
hovo prodajo zaslužijo. 

70 TON PAPIRJA ZBRALI V 
BUKOVŽLAKU 

In kaj pravijo na vse to v Dinosu? Zatr
jujejo, da so se silno resno odzvali pozi
vom k čimbolj temeljitemu zbiranju od
padnih surovin. Zato so tudi sami iskali 
in našli še številne neizkoriščene vire, 
med njimi odlagališča odpadkov. Sami 
so ponudili, da bi odkupovali papir, ki je 
ležal tudi na celjskem odlagališču, zatr
juje poslovodja v konjiškem Dinosu 
Maks Naglic. Sklenili so dogovor z Jav
nimi napravami, postavili svoj kontejner 
in tudi sami odvažali papir v Konjice. 
Lani so ga od zbiralcev na celjskem odla
gališču odkupili okoh sedemdeset ton: 
šestdeset ton po dva dinarja za kilogram 
so odkupili navadnega, deset ton po tri 
in pol dinarja za kilogram pa časopisne
ga papirja. Največ papirja je na celjskem 
odlagališču zbral Franc Pogorelec, pri
dna pa sta" bila tudi Zorko in Stožir, de
lavca Javnih naprav. V Dinosu so tudi že 
prejeli dopis o prekinitvi sporazuma o 
sodelovanju z Javnimi napravami in kot 
posledico tega odstranili svoj kontejner 
iz odlagališča v Bukovžlaku. 

V JAVNIH NAPRAVAH BODO 
MORALI ŠE KAKO REČI 

P o vsem zapisanem se zdi, da v Javnih 
napravah s tem, ko so se dogovoril i za 
lastno, organizirano zbiranje koristnih 
odpadnih surovin, vendarle še niso stori
li vsega, da bi uredili razmere na odlaga
lišču odpadkov v Bukovžlaku. Zadnjo 
besedo bodo še morali reči o tem, ali 
občani sploh lahko zbirajo gospodinjske 
ali druge odpadke na smetišču. Posebej 
temeljito pa se bodo morali pogovoriti o 
zaslužku, ki so si ga pridobili njihovi 
delavci s prodajo papirja, ki so ga zbirali 
med delovnim časom. T o nenazadnje 
terjajo v svojem ogorčenem pismu tudi 
njihovi šoferji, čeprav bi bilo nedvomno 
bolje in bolj koristno, če bi na to opozori
li odgovorne delavce v Javnih napravah 
že veliko prej, preden je problem zbira
nja papirja dobil razsežnosti »gospodar
skega kriminala«-, kot sami pravijo. 

D A M J A N A S T A M E J C I C 
M I L E N A B. P O K L I C 

Med odpadki, kijih tovornjaki dnevno vozijo na odlagališče v Bukovžlaku, je tudi 
veliko koristnih odpadnih surovin, posebej papirja. (Foto: D. Medved) 

Od ponedeljka naprej bosta dva delavca Javnih naprav organizirano in v korist 
temeljne organizacije zbirala koristne odpadne surovine. (Foto: D. Medved) 



NOVOST V ODLOČANJU 

KULTURA V LUČI NOVEGA ZAKONA 
Zakaj manjka toliko strokovnih kadrov? 

Tudi za celjske kulturne 
organizacije je več kot zani
miva pobuda, da bi v Slove
niji izdali zakon o kulturno-
umetniških dejavnostih in o 
posredovanju kulturnih vre
dnot. Zakon naj bi pravza
prav zajel vsa tista področja 
kulturnih dejavnosti, ki niso 
vključena v zakone o založ
ništvu, knjižničarstvu, o na
ravni in kulturni dediščini 
ter samostojnih kiilturnih 
delavcih. Sprva je bilo pred
lagano, da bi za posamezne 
dejavnosti, kot sta film in 
gledališče, sprejeli posebne 
zakone. Kaže pa, da je zma
gala zamisel o enem zakonu. 
Ta bo določal organiziranost, 
položaj in družbeni pomen 
gledaliških in glasbenih or
ganizacij, kinematografije, 
zavodov ali centrov za kultu
ro, lokalnih radijskih postaj 
in R T V Ljubljana. 2e s tega 
seznama je razvidno, da bo 
zakon urejal položaj marsi

katere celjske kulturne orga
nizacije. T o pa pomeni, da bi 
se m.orale že zdaj vključiti v 
razpravo o vzrokih, ki jih 
predlagatelj navaja kot osno
v o za izdajo zakona. 

Ugotov i tve so namreč pre
senetljive in hkrati kar do
volj znane. Organiziranost in 
status te vrste kulturnih or
ganizacij sta zelo različni. Na 
tem področju vlada velika 
razdrobljenost, šibka pove
zanost, pogosto pa prevladu
je programska dejavno.st, ki 
je precej oddaljena od re
snične kulture. Zanimiv je 
tudi podatek, da je kar 60 od
stotkov vseh teh kulturnih 
o r g ^ i z a c i j v Celju, Maribo
ru, Kranju, Ljubljani, Kopru 
in Nov i Gorici. Dostopnost 
do kulturnih vrednot je v 
slovenskem kulturnem pro
storu torej dokaj različna. Je 
pa seveda treba povedati, da 
na področjih, ki jih bo urejal 
zakon, delujejo tudi ljubitelj

ska društva. T o je nov razlog 
za skrbno spremljanje pri
prav na izdajo zakona. 

Predlagalec zakona, repu
bliški komite za kulturo in 
znanost, opozarja na nekaj 
vprašanj, ki so aktualna tudi 
za celjske razmere: kako je s 
sedanjo mrežo kulturnih or
ganizacij, zakaj manjka toli
ko strokovnih kadrov za de
lo na teh kulturnih področ
jih, kako je z dejansko do
stopnostjo kulturnih vre
dnot in kdo vse postaja orga
nizator različnih kulturnih 
prireditev. Posredovanje 
kulturnih vrednot v Sloveni
ji zdaj ni natančno zakonsko 
opredeljeno, zato tudi priha
ja do nepravilne programske 
politike. Nekateri kraji pa 
ostajajo brez prireditev, ki si 
jih sicer želijo. Ze lo je zani
miva tudi ugotovitev, da šte
vilo obiskovalcev kulturnih 
prireditev ni zadovolj ivo. N i 
tudi dovolj primerov, da bi 
se kulturne organizacije po
sebej prizadevale za novo 
občinstvo. Zato bo zakon šir
še opredelil naloge kulturnih 
organizacij - ne le kulturna 
produkcija ali predvajanje in 
posredovanje, marveč tudi 
kulturna vzgoja občinstva in 
iskanje novih poti do občin
stva. Na novo bo določena 
tudi organizacija samo

upravljanja v kulturnih insti
tucijah. Jasneje bo označena 
vloga uporabnika, pa tudi 
strokovnih svetovalnih teles. 
V likovnih razstaviščih naj 
bi zakon uredil razmerje 
med vsemi tremi zainteresi
ranimi - med organizator
jem, l ikovnimi ustvarjalci in 
delegati družbene skupno
sti. Prav pri delu likovnih 
razstavišč velja omeniti no-
vo.st, ki postaja v Ljubljani 
že praksa. P o novem naj bi 
likovniki, ki razstavljajo, do
bili nadomestilo za vsako 
razstavo, v kulturnih skup
nostih pa naj bi namenili ne
kaj sredstev tudi za nakup 
likovnih del in za posebna 
priznanja ustvarjalcem ob 
življenjskih retrospektivah. 
Zdaj l ikovniki niso v enako
pravnem položaju denimo z 
dramskimi in drugimi odr
skimi ustvarjalci. 

Med posebnostmi novega 
zakona pa je ena, ki velja tu
di za radiodifuzne organiza
cije - zakon bo poudaril nji
hovo v logo kot kulturnih or
ganizacij. Radio in televizija 
naj bi dobila svoje mesto 
med izvajalci v kulturni 
skupnosti. Kar za dobro me
ro novosti torej, o čemer bi 
bilo treba s premislekom 
razpravljati tudi v celjski ob
čini. 

POGLED NA PLATNO 
NEDELJSKI ZAPELJIVCI 

Scenarij: Francis Veber, Leslie Bricusse, Gene Wilder, j{„ 
in Scarpelli. Glasba: Manuel De Sica, RE2IJA: Dino Hij* 
Edouard Molinaro, Gene Wilder, Bryan Forbes. ' 

Igrajo Roger Moore, Ugo Tognazzi, Lino Ventura, Ĝ h 
Wilder, Lynn Redgrave, Silva Koscina, Beba Lončar, RossaJ 
Podesta in drugi. 

V tem zabavnem filmu, ki prihaja prihodnji teden na plg^ 
kina Union v Celju, oživlja nekoč nadvse čislan in pogost 
filmskega omnibusa. Filma torej, ki v celoto povezuje 
različnih, povsem ločenih zgodb. Ta žanr se je še poseb̂  
uveljavil- ob pojavu novega vala v filmski umetnosti, skoj! 
pristope »cinema verite«, pa kasneje, še posebej v italijanskit 
filmih, v zabavnih, najpogosteje erotičnih komedijah. Kasneje 
so domala povsod ta žanr opustili, pa četudi ponuja izjemiif 
možnosti za dobro realizacijo kratkih in vsebinsko strnjenjf 
izsečkov iz življenja, ki v kontekstu namere celotnega filt^j 
tvorijo takšno ali drugačno sporočilno celoto. 

Z nedeljskimi zapeljive! se torej vrača filmski omnibus 
najboljši možen način - skozi komedijč. 2e naslov pove, dajf 
tema erotična. Vendar v vseh vidikih odstopa od neokusnih if 
dolgočasnih polpomografskih izdelkov, kakršne še zlasti , 
zadnjem času vse pogosteje videvamo na naših filmskih plat 
nih. Njegova vsebinska struktura je namreč, zabavnosti tii. 
vkljub, izjemno domiselna in čvrsta. Skozi omnibus so štirjf 
izredno uveljavljeni in kakovostni režiserji (Italijan, Amerikj 
nec, Anglež in Francoz), predstavili svoj avtorski in duhov,' 
pogled na pogost pojav novega nedeljskega športa - skakanj« 
čez zakonski plot. 

In tako smo priče številnim domislicam, ki se zelo spretnt 
ponorčujejo iz klišejev, v katere ponavadi tako radi spravljamo 
posamezne narode. Tako se Risi ponorčuje iz prepričanja, dj 
so njegovi rojaki - Italijani, neprekosljivi ljubimci, vsilji\-
»latin loverji«. Molinaro si sposodi Francoze, kot neprekosljivf 
ljubimce in Francozinje, kot zrcalo šarma pri ženski. Wilderif 
na tipično ameriški in svoj način poln gegov in ameriškit 
norosti. Forbes pa se je lotil angleške zadržanosti, dobre vzgoje 
in gentlemanstva. 

Tako je nastal zabaven in domiselen izdelek, poln norčaveg; 
humorja, ki dejansko sprošča in nasmeji. To pa je dobra odlik; 
vsakega filma. 

Za ogled še priporočamo: Zajtrk pri Tiffaniju (dvorana Kin^ 
gledališča). Največja predstava na svetu (dvorana Kinogledal: 
šča) BRANKO S T A M E J Č K 

ESPERANtO 

ZAČETNI TEČAJ (24) 
Cu vi eble rememoras ankorau, ke pasintfoje ni estis en la 

muzeo? - Ali se še spominjate, da sva bila zadnjič v muzeju. 
Jes, mi ankorau rememoras. (rememori-spominjati se; beseda 
pasintfoje je sestavljena iz glagola pasi, pasi miniti - deležniko-
vega obrazila za pretekli čas in tvorne oblike »-int«, dalje iz 
korena »foj«, »fojo« - krat, in iz končnice prislova -e, torej 
pasintfoje). Hodiau estas dimančo, sunluma aprila tago. - Da
nes je nedelja, sončen aprilski dan. (suno-sonce = luma -
osvetljen - sunluma tago - sončen dan). 

Antau la vojaloficejo de la aviadentrepreno kolektigis jam 
multaj homoj. - Pred potovalnim uradom letalskega podjetja 
se je zbralo mnogo ljudi. Mi petas, klarigu, el kiuj elementoj 
konsistas la vorto aviadentrepreno? - Prosim, pojasnite, iz 
katerih osnov je sestavljena beseda aviadentrepreno. La vorto 
aviad entrepreno konsistas el aviado-letenje kaj entrepreno -
podjetje. Malgrau la frua tempo čeestis multaj homoj, aten-
dante la autobuson. - Kljub zgodnjemu času je bilo prisotnih 
mnogo ljudi, ki so čakah avtobus, (čeesti = če in esti = čeesti-
-prisostvovati). Baldau alveturis autobuso, kiu veturigis nin al 
la flugplaco (letališče). 

•r . 
La vetero ne estis favora al pasageroj. - Vreme ni bilo naklo

njeno potnikom, (favora - naklonjen; pasagero-potnik). Neniu 
el ni timis, krom la juna knabino, kiu ekploris. - Nihče izmed 
nas se ni bal, razen male deklice, ki je zajokala, (neniu - nihče; 
timi-bati se; krom - razen). La aeroplano jam flugas super la 
flugplaco. - Letalo že leti visoko nad letališčem. Ču plačaš al vi 
rigardi la urbon el birdperspektivo? - Ali vam ugaja pogled na 
mesto iz ptičje perspektive Jes, al mi plačaš rigardi la urbon el 
birdperspektivo. 

Meze de la valo fluas rivero, sur la dekstra flanko estas 
montetoj kaj domoj. - Po dolini teče reka, na desni strani so 
griči in hiše. Ankau sur la maldekstra flanko oni povis verd 
kolorajn partojn. - Tudi na levi strani lahko vidimo zeleno-
barvne dele. La aeroplano flugis poste super la kamparo, gran-
daj arbaroj kaj montoj. - Letalo je potem letelo nad polji, 
velikimi gozdovi in gorami. La pasageroj baldau ekvidas bele-
gan bluan maron. Potniki kmalu zagledajo krasno sinje morje. 
Ho jes, kiel belega estas la rigardo al la vasta maro. - Ah da, 
kako krasen je pogled na prostrano morje. Kaj sur la maro 
vidigas blankaj makuloj. - In na morju se vidijo bele lise 
(makulo-lisa, madež). Jes, mi vidiš ilin. Cu ili estas veloj? ~ Ali 
so to jadra? Jes, ili estas veloj. - Da, to so jadra. La flugveturo 
dauris nur duonon da horo. - Polet je trajal samo pol ure. La 
vojago estis iom nekutima. - Potovanje je bilo nekoliko nena
vadno (iom - nekoliko, kutima - navaden, običajen). 

Ču vi lacigis dum la vojago? - Ali ste se utrudili med potova
njem? Malgrau la nekutima vojago mi ne lacigis. - Kljub 
nenavadnemu potovanju se nisem utrudila. Post 15-minuta 
ripozo ni eniris en ailtobuson, kiu veturigis nin en urbon. - Po 
15-minutnem odmoru smo vstopili v avtobus, ki nas je odpeljal 
v mesto. Sur la kajo en la haveno ni eliris el autobuso. - Na 
pomolu v pristanišču smo izstopili iz avtobusa. Post la mal-
longa matenmango en la proksima restoracio, ni estis baldaii 
sur la šipo. - Po kratkotrajnem zajtrku v Bližnji restavraciji, 
smo bili kmalu na ladji. Proksime de la šipo estis multaj 
boatoj. - Blizu ladje je bilo mnogo čolnov. Baldau ekbruas la 
motoroj en la šipo. - Kmalu zabrnijo motorji v ladji. La šipo 
ekmovigis. - Ladja se je premaknila. Mevoj čirkauflugas šipon 
kaj kaptas, de la pasegeroj, en la maron jetitajn erojn. Galebi 
obletavajo ladjo in lovijo drobtine, ki jih mečejo potniki v 
morje, (»ero«: koren besede »er« - pomeni delček, drobec. V 
našem primeru smo jo uporabili kot samostojno besedo: 
mono, rapnero - denar, drobiž; nego, negero - sneg, snežinka, 
fajro, fajrero - ogenj, iskra.) 

NAGRADNA IGRA: Esperantisti! - tečajniki Napišite de-
setvrstično pismo v esperantu ob uporabi slovnice in besed 
iz dosedanjih lekcij. Pismo pošljite v roku štirinajstih dni na 
naslov: Druitvo xa mednarodni jezik esperanto, 63.000 Celje, 
Slandrov trg 7 ali na Novi tednik. Trije izžrebanci bodo 
dobili knjižno nagrado. j 

ŠOŠTANJ 

ZGOVORNA LIKOVNA PREDSTAVA 
Za letošnjo republiško razstavo »MoJ prosti čas*< prispelo več tisoč del 

v soboto 27. marca bodo 
ob 10.30 uri na osnovni šoli 
Karla Destovnika Kajuha v 
Šoštanju odprli tradicional
no, letos že 14. republiško 
razstavo Likovni svet otrok 
na temo Moj prosti čas. Ko t 
sta povedala ravnatelj šole 
Karel Kordeš in pomočnik 
Tone Bahor, je za razstavo, 
ki jo vsako leto priredijo v 
počastitev oblenice smrti do
mačina, partizanskega pe
snika in narodnega heroja 
Karla Destovnika Kajuha, 
poslalo več tisoč del v najra
zličnejših l ikovnih tehnikah 
kar 113 osnovnih šol domala 
iz vseh krajev Slovenije. 

Tako kot vsako leto bo tu
di letošnja razstava pod po
kroviteljstvom uredništva 
Pionirskega lista iz Ljublja
ne. Seveda pa pri tej široko 
zasnovani vsakoletni repu
bliški manifestaciji v Šošta
nju sodelujejo tudi Kulturna 
skupnost, Izobraževalna 
skupnost, Zveza prijateljev 

mladine. Zveza kulturnih or
ganizacij. Svet za otroško 
varstvo in Izvršni svet obči
ne Velenje ter Krajevna 
skupnost Šoštanj, ki so za 
nagrajence prispevali tudi 
pet enakovrednih nagrad. 

Žirija v sestavi akadem
skih slikarjev Petra Krivca, 

višjega predavatelja na Pe
dagoški akademiji v Maribo
ru, Bogdana Borčiča, redne
ga profesorja Akademije 
upodabljajočih umetnosti v 
Ljubljani, in Dane Kočice , 
predmetne učiteljice iz 
osnovne šole Boris Kidrič v 
Rogaški Slatini, ter A n e 

Krajnc, predmetne učitelj 
iz osnovne šole Veljka \ 
hoviča v Mariboru, je im 
spričo obilice prispelih i 
zelo težavno nalogo, saj j 
ozirom na omejen prostoi 
razstavo lahko odbrala le 
najrazličnejših likovnih st 
ritev. 

Kulturni program bodo 
slavnostni otvoritvi izve 
učenci Kajuhove šole z re 
tacijami in pevski zbor p 
vods tvom Tatjane D rev. 
otvoritvi bo izšel tudi lep 
talog z reprodukcijami! 
stavljenih del, katerega n 
jo so omogoči l i Rudnik lij 
ta in Gorenje iz Titovega 
lenja. Združena Ljubljani 
banka iz Ljubljane in 1 
moelektrarne ter Tova 
usnja iz Šoštanja, ki so ni 
način pokazali veliko v-
za sodelovanje in pomo<J 
organizaciji te pomem: 
republiške l ikovne mar 
stacije učencev slovens^ 
osnovnih šol. V. 

Konja - žgana glina - delo učenke Ksenije Ogrizek in 
Petroviča iz osnovne šole Frana Roša iz Celja. 

NA VIL ABONMAJSKEM KONCERTU! 
GODALNI KVARTET PROKOFJEV (ZSSR) 

v sredo, 17. marca je bil v Narodnem domu VII. 
abonmajski koncert letošnje sezone z godalnim 
kvartetom PROKOFJEV iz Sovjetske zveze. Se
stavljajo ga štiri umetnice: Lina Guberman - violi
na, Natalija Bezrodnaja - violina, Nina Beljskaja -
viola in Tatjana Prohorova - violončelo. Kvartet se 
odlikuje z dovršeno uigranostjo in z muzikalno 
izvedbo v vseh stilih od klasike do romantike. 
Umetnice izvrstno obvladujejo svoje instrumente 
ter je intonacija brezhibna, plastičnost podajanja 
doživeta. 

Program je bil zanimiv in za široki krog ljubite
ljev glasbe kar najbolj privlačen. Godalni kvartet je 
najčistejša oblika komorne glasbe, najbolj primer
na za ožji krog (kateremu je bila v dobi klasike tudi 
namenjena), poleg tega zahteva od poslušalca 
mnogo zbranosti in vsaj nekaj glasbenega znanja. 
Vendar je bila dvorana prav dobro zasedena ter so 
obiskovalci spremljali izvajanja kvarteta z največjo 
pozornostjo. 

Med številnimi Haydnovimi kvarteti jih je vsaj 
štirideset vredno poslušati in so si pridobili stalno 
mesto v repertoarjih. Haydn je v kvartetu dosegel 
dovršeno obliko, v kateri so prevladovale prozor
nost, čistost in jasnost. V kvartetu op. 74 št. 3, ki je 
bil prvi na programu, se ne kaže le dobro utrjena 
oblika in odlično zamišljeno razmerje med instru

menti, temveč tudi duhovne odlike - nežnost, igri
vost, patos. Kvartet Prokofjev ga je interpretiral s 
potrebno lahkoto, z igrivostjo in precizno. 

Beethoven je napisal kvartet v Fduru op. 59 za 
grofa Razumovskega, ki je bil tedaj ruski ambasa
dor na Dunaju. V čast temu naročniku je vpletel v 
finale ruski napev. To je Bethoven v zrelem obdob
ju, ki prehaja iz viharnih razpoloženj v trenutke 
miru. Z nezmotljivim smislom za dramatiko zna 
ustvarjati napetost, graditi viške in priklicati pre
senetljiva nasprotja. Tudi v tej skladbi je pokazal 
Prokofjev kvartet vse svoje vrline ter se je vživel v 
vse kontraste Beethovnove mojstrovine. 

Tretji je bil na sporedu Cajkovskega kvartet v D-
duru op. 11/1. Drugi stavek, Andante cantabile, 
vsebuje presunljivo in nepozabno melodijo in sa
mo zaradi tega stavka je vredno kvartet izvajati. 
Umetnice so prav v tem stavku predstavile svoje 
visoke muzikalne kvalitete. Cajkovskega melodije 
so reproducirale s toliko topline, tako občuteno, da 
so se prenekatere oči zasolzile. Nič manj odobrava
nja ni izzval dodatek znamenite Haydnove Serena-
de s prekrasnim solom I. violine, ki jo spremljajo 
lahni prizzicati ostalih godal. Violinistka Lina Gu-
bermanova je s prefinjenim dinamičnim niansira-
njem predstavila svojo izredno muzikalnost. 

EGON KUNEJ 

USPEŠNO 
DELO 

Na letni skupščini Ŝ '̂  
bode v Šempetru so o<f 
nili in si začrtali progi* 
dela za letošnje leto-,' 
poročila, ki ga je po '̂ 
predsednik Alojz Terg-
je razvidno, da so usp'' 
no delovale dramska, ̂ \ 
klorna, kino sekcija ; 
knjižnica. Manj uspe-'̂  
je bil mešani mladin^j 
pevski zbor. Dobro 
bilo delo tudi šolsk« 
kulturnega društva na ;̂ 
Šempeter. Za letos nâ  
tujejo obnovitev doî j 
poživiti delo v mešanj^ 
mladinskem zboru in K 
prave na 25-letnico Ŝ .̂  
bode, ki bo naslednja 
to. Radi pa bi ustano^^ 
tudi tamburaško sk f̂j 
no, zato bodo imeli 
aprila avdicijo. 

T . T A V C ^ ' 



jtOŠTANJ: 
B/iZSTAVA DEL 
INVALIDKE 
STANKE GLAVAM 
^l<tiv invalidov tovarne GO-

pENJE '2 Titovega Velenja orga-
ĵ̂ ira v domu kulture v Šoštanju 

razstavo slikarskih del težke in-
[.^dke Stanke G L A V A N iz 2u-
jginberka. Svečana otvoritev bo 
.̂ petek, 26. marca ob 18. uri v 
jvli doma kulture v Šoštanju, 
gtrokovno besedo o razstavlje-

delih bo imel likovni kritik 
(jr.Cene Avguštin iz Kranja, v 
l(ulturnem programu pa bosta 
nastopila Koroški vokalni kvin
tet pod sodstvom Albina Kranj
ca iz Prevalj in Cita Gaiič s citra-
jjjj Razstava je pod pokrovi-
(gljstvom GORENJA in Društva 
invalidov Titovo Velenje. 

K tej informaciji je treba doda
ti Se podatek, da je Stanka Gla-
van težak invalid že od rojstva, 
da pa se je pred leti začela ukvar
jati s slikarstvom, čeprav lahko 
slika le s čopičem, ki ga drži med 
prsti nog. Do sedaj je že petkrat 
sodelovala na skupinskih razsta
vah z drugimi invalidi, samostoj
no pa v Novem mestu in Kopru. 
Za to priložnost so izdali tudi lep 
katalog, v katerega je med drugi
mi avtorica v uvodni besedi zapi
sala tudi tale stavek; -Srečna 
sem ob delu, saj pozabim, da so 
moje roke nemočne in moj živ
ljenjski prostor močno zožen.« 

V. KOJC 

KONCERT PEVSKEGA ZBORA PONIKVA 
32 članski moški pevski zbor prosvetnega društva Oton Zupančič na Ponikvi je v soboto 

20. marca priredil svojim zvestim poslušalcem, ki so tudi tokrat, kot vedno napolnili 
dvorano kulturnega doma svoj redni letni koncert. 

Zbor, ki je lani praznoval svoj srebrni jubilej je vrsto let uspešno vodil zborovodja Maks 
Kovačič , sedaj ga pa že vrsto let prav tako uspešno vodi zborovodja Julij Goric. Na 
koncertu se je zbor predstavil z dvajset izbranimi in skrbno naštudiranimi pesmimi, ki so 
od prve do zadnje pritegnile hvaležne poslušalce. S primernimi komentarji so si sledile 
pesmi Ipavca, Gallusa, Srebotnjaka, Simonittija, Mihelčiča, Venturinija, Tomca, Kernjaka 
in drugih. Barviti solisti so s svojimi soli popestrili spored. 

V obdobju med lanskim in letošnjim koncertom je zbor sodeloval na vrsti prireditev v 
samem kraju, občini in izven nje ter s tem opravljal plemenito pevsko-kulturno v logo . 

E R N E S T R E Č N I K 

VLADO SRUK 

KOMUNISTOVO 
DEJANJE IN MISEL 

12 
Organizacija so ljudje - ali živi, dostopni, priprav

ljeni za tveganje, zainteresirani, misleči ali pa zaprti 
vase, nezainteresirani, topi. Mogoče bi bilo treba le 
malo domiselnosti, kakšen posrečen organizacijski po
seg - in stvari bi se pričele obračati na bo l j e . . . 

Kaže, da ne bi mogla bili slaba takšna organizacija 
Z K , ki bi zavestno, sistematično poskušala izkoristiti 
za svoje delovanje posebna znamenja, znanja, .sposob
nosti vseh svojih posameznih č lanpv. . . Temu -leži" to, 
drugemu o n o . . . Mogoče pri vsakem članu ni enako 
lahko ugotoviti njegovega daru; bržkone tudi ni pre
prosto ustvariti razmer za uresničitev tako različnih 
interesov, nadarjenosti, smotrov... 

.-Notranje rezerve" v Z K pa moramo vendarle iskati 
tudi tako, da poskušamo bolj domiselno angažirati 
članstvo v organizacijah, da v njih sproščeno ustvarjal
nost postavljamo kar najbolj v služb(j produktivnosti, 
realnega napredovanja. 

Še pripomba, ki zadeva metod(jiogijo političnega 
dela: Izhodišče za programiranje dela osnovnih organi
zacij morajo biti kar najbolj kvalitetne ugotovitve o 
članstvu v njih. Torej: človek naj bo merilo in vodilo. 
Pa nobenega birokratskega formalizma. 

NcTvi član Z K ne sme le pasivno čakati na to, kako ga 
bo organizacija angažirala in kaj mu bo ponudila; ima 
tudi pravico kaj zahtevati in dolžnost sam kaj ponuditi. 
Pobude novih članov lahko osvežijo osnovno organi
zacijo. Različni dejavniki bi morali konkretno uspo
sabljati in spodbujati mlade v tej smeri, da njihovo 
prilagajanje organizacijam, vživljanje vanje ne bi bilo 
pretežno trpno, temveč predvsem dejavno. T o ustreza 
tudi temeljni podmeni organiziranosti Z K sociali
stični samoupravni principialnosti, ki jo je potrebno 
kar najbolj dosledno uveljavljati v obojestranskem ra
zmerju osebnosti in kolektiva, člana Z K in njegove 
osnovne organizacije. 

Sicer pa je osnovna organizacija nekakšen svet v 
malem. Ta svet pozna vse mogoče razlike, napetosti, 
nasprotja in konflikte. Niti malo ni idiličen, razen če je 
ta idilika zlagana, predvsem vnanja birokratska »ureje
nost" ah pa drobna absolutna monarhija kake male, 
toda vsemogočne avi;oritete. Pestrost, mnoštvo, nee
notnosti, razhajanja - vse to sodi k normalnemu življe
nju, k normalnemu delovanju komunistov in moti ter 
vznemirja le dogmatično neživljenjsko birokratsko za
vest. Pluralizem interesov samoupravne družbe se 
lahko v vsakdanjosti izraža na nešteto načinov. 

8. 
DEMOKRATIČNI CENTRALIZEM 

Demokratični centralizem je učen izraz za zelo pre
prosto in razumljivo zadevo: Komunist ne more in ne 
sme ukrepati na svojo roko, če gre za pomembne druž
benopolitične zadeve. Dogovarjati se mora z drugimi 
komunisti. Kar bo po temeljiti razpravi sprejela ve
čina, to bo sklep, ki ga bo organizacija izvajala, uresni
čevala. 

Nižja vodstva ne morejo ravnati po svoje, to pomeni 
- drugače kot so sklenili višji forumi, višja vodstva. 
Razpravam na konferencah in kongresih sledijo 
sklepi, ki so za vse komuniste obvezni. Nižja vodstva 
seveda morajo slediti višjim. 

Pri demokratičnem centralizmu ni toliko časa no
bene težave, dokler nižja vodstva povsem soglašajo z 
višjimi in dokler se manjšina disciplinirano podreja 
večini - sprejema njena stališča. 

Do težav pri izvajanju načela demokratičnega cen
tralizma lahko pride na najrazličnejše načine: 

- V primerih, če določeni dejavnik ni pripravljen 
prisluhniti tehtnim argumentom bodisi manjšine bo
disi večine (v praksi političnega dela utegneta biti 
»večina« in »manjšina" zelo relativni zadevi). 

- Ce se zgodi, da ima dejanska manjšina zares prav 
in je prepričana, da bi delovala proti lastni vesti in 
proti najglobljemu prepričanju, dejanska večina pa 
njenih argumentov ne more (zaradi drugačnih nazo
rov) ali noče (zaradi drugačnih interesov) sprejeti. 

- Ce namesto tolerantnega dialoga med »manjšino« 
in »večinO", med nižjimi« in »viš j imi« pride do priti
skov, ki lahko povzročijo prekinitev dogovarjanja, av
toritarno vzdušje diktiranja. 

- Ce gre za očitne birokratske manipulacije. -Ve
čina« lahko uporablja občila, »manjšina« jih ne more. 
»Večina« lahko poljubno širi svoja sporočila (ne glede 
na kvaliteto), »manjšina« ne more prodreti v domeno 
javnosti niti z najbolj tehtnimi argumenti za svoja stali
šča . . . 

Kakorkoli že, marksisti vemo, da gre v politiki vedno 
za temeljne materialne interesi. Drugo je »nadgrad
nja«, ideološka »pena« . Navzkrižja v interesih je včasih 
težko usklajevati, vča^h celo nemogoče. Najhuje je 
takrat, če se v političnem življenju poleg tistih objek
tivnih družbenih interesov začno širše izražati še ra
zlični ožji, zasebniški. karieristični itn. Se tako lepa 
statutarna določila ne morejo nadomestiti tehtne, do
sledne marksistične analize in ocene, ki mora prodreti 
za ideološki videz. Lenin, na primer, se je znal bojevati 
za dognano objektivno resnico bodisi v »več in i« bodisi 
v »manjšini", prav tako T i t o . . . 

SREČANJE Z 
MARICO KVAC 

Pred dnevi sem jo srečala 
v Ljubljani v Rožni dolini, 
ko je pobirala članarino za 
RK. Najino srečanje je bilo 
prisrčno kot vedno. Dolgo je 
že nisem videla pa sem bila 
zato še bolj vesela srečanja, 
ker sem vedela, da nosi na 
vzravnanih plečih visoko 
število let. Povedala mi je, da 
nima veliko prostega časa, 
ker je pri RK ogromno dela. 
RK v Rožni dolini pa je zelo 
delovna organizacija. Poleg 
ostalih akcij je najuspešnej
ša pri zbiranju starega papir
ja, saj ga nabere največ od 
vseh KS v SR Sloveniji. Go
vorila je s takim žarom kot 
da bi bila mlada aktivistka. 

V resnici pa je te dni na
polnila 80 let življenja. 

Rodila se je v Smartnem v 
Rožni dolini v učiteljski dru
žini. Leta 1921. je prvič pre
stopila prag učilnice v svo
jem rojstnem kraju. Leta 
1923. je prišla v Vojnik, kjer 
je poučevala' do 1941. leta. 
Takrat jo je okupator zaprl v 
celjski stari pisker kot vse 
napredne slovenske učitelje. 
Potem jo je izgnal v Srbijo, 
kjer se je s fizičnim delom 
preživljala. Seznanjala se jez 
NOB in sama pomagala po 
svojih močeh. Po osvobodi
tvi Srbije je bila poslana na 
pedagoško delo v Bolgarijo. 

Avgusta 1945. pa jo že sre-
č5mo zopet v Vojniku. V 
'^jen razred prihajajo zdaj že 
otroci ali celo vnuki pnnh 
S^neracij učencev, ki jih je 
č̂;7a pred vojno. Z vsem ž%-

''om prekaljenega učitelja se 
vpela v delo, da bi čimprej 

'^brisa'a sledove nemškega 
Potujčevanja naših otrok v 
surovih letih okupacije. Po 

potrebi prevzame m.edtem 
tudi ravnateljstvo v Socki in 
Črešnjicah, vendar pa je nje
no življenje vezano za Voj
nik. Sodeluje v odboru OF, 
sindikatu prosvetnih delav
cev, v ZB, predseduje DPM, 
sodeluje s Prešernovo druž
bo itd. Povsod, kjer se je de
lalo, je bila poleg Marica 
Kvac. Po upokojitvi je še 
poučevala, ker ni bilo dovolj 
učiteljev, a njena svežina in 
vitalnost sta ji omogočili, da 
je v delu prekašala mlade 
učitelje. Poučevala je 41 let. 

V Vojniku in vseh KS, va
seh in zaselkih, ki gravitirajo 
v nekdanji vojniški šolski 
okoliš, se je spominjajo mno
ge generacije s prijetnimi ob
čutki in lepimi spomini. 

Marica Kvac bi bila rada 
ostala v Vojniku tudi po upo
kojitvi, vendar tam ni imela 
svojcev. V Ljubljani pa je 
okrožena s številnimi soro
dniki, ki ji nadomeščajo naj
ožjo družino. Živi in dela kot 
bi bila dvajset let mlajša. 
Kdor jo pozna, jo občuduje 
in si želi sam tako polno in 
uspešno življenje. 

Tovarišici Marici Kvac, na
ši učiteljici, družbenopolitič
ni delavski, prijateljici, znan
ki in dolgoletni občanki Voj
nika želimo še mnogo zdra
vih in srečnih let. 
IVANKA MILOVANOVIČ-

ZAGAR 

NADREALIZEM V SLIKAH PERA 
ŠANTIČA 

v L ikovnem salonu Celje je bila na ogled razstava du-
brovniškega slikarja Pera Šantiča, razstava podob speci
fičnega značaja - v tromb Toelu izdelane miniaturne po
dobe z imaginarnimi značilnostmi, z doživetji našega naj
znamenitejšega dalmatinskega mesta Dubrovnika. 

Vodi lo Pera Šantiča v slikarstvu so čiste prostorske 
orientacije, ki so večinoma vezane na arhitektonsko 
strukturo in pejsaž. Značilna luministična projekcija -
srečavanje mehkega horizonta z zaobljenimi oblikami 
otočja, ki vstaja ali izginja pod prosojno gladino morja, 
venomer navzoča figura ali predmet izredno komunika
tivne simbolike, je prikaz osebne slikarjeve note. 

Pero Šantič pripada značilni sodobni nadrealistični 
struji, ki je izšla iz predvojnega svetovnega nadrealizma v 
rafiniranih estetskih merihh. Ob pogledu na Santičeve 
pejsaže se nehote spomnimo Tanguyevega in Dalijevega 
nadrealizma tridesetih let, kjer pravo pomenskost dobiva 
neomejen prostor (zemlja se skoraj nevidno spaja z ne
bom) in čas (kot večnost ali minljivost), skozi simboličen 
in neštetokrat v zgodovini ikonografsko prikazan simbol 
ure. 

Arhitektonske podobe renesančnega mesta, detajlirane 
znamenitosti Dubrovnika in njegov utrip življenja, ki je 
skozi slikarski medij prikazan kot scena neke igre, so 
odraz globlje povezanosti avtorja do okolja v katerem živi. 

Šantičevo slikarstvo ni avantgardno, je pa angažirano, 
je iracionalni prikaz notranjega in zunanjega sveta, sanj in 
vsakdanje stvarnosti. 

A L E N K A D O M J A N 

KULTURNIKI NA FRANKOLOVEM SO 
ZBOROVALI 

Prosvetno društvo A . Bezenšek iz Frankolovega je imelo 
letno konferenco, na kateri so potrdili uspešno delo v prete
klem obdobju. Izkazali so se posebno ob večjih prireditvah, 
kot na primer ob otvoritvi nove ceste v Crešnjice in telova
dnice. Posebno zadnja pridobitev jim veliko pomeni, saj so z 
njo dobili neprimerno boljši prostor za svoje delo. 

Društvo se je odlikovalo predvsem z uspešnim delom 
moškega pevskega zbora in kvarteta Frankolovčani. Želeli 
pa bi odpreti knjižnico, vendar jim zaenkrat to še m uspelo. 
Na minuli konferenci je za uspešno delo v kraju svet kra
jevne skupnosti Frankolovo podelil posebno priznanje pro
fesorju Marjanu Lebiču za požrtvovalno delo na pevskem 
področju. 

P B 

RAZSTA VLJAL JE JURE ŠARLAH 
v Muzeju revolucije je do konca tedna razstavljal svoja 

likovna dela Jure Sarlah, član Društva hkovnih amaterjev 
Celja. Razstava je bila sicer izven delovnega programa druš
tva, je pa bila vseeno dobrodošla, saj že dolgo nismo v 
celjskih razstavnih prostorih videli del slikarja, ki je sicer na 
celjskem območju dobro znan. 

Kdor pozna avtorja, dobro ve, da je največji del njegovega 
zanimanja usmerjen v barvne rešitve svojih slikarskih plo
skev, nad katerimi dominira posebna barvna lestvica, po
stavljena v abstraktno konstrukcijo. Avtor sam včasih rad v 
kavarni razlaga, kako ga zanimajo van Goghove in Kosove 
barve, kako ga zanima Mattisova kompozicija, kako je nav
dušen nad Chagalovim radoživim duhom. Od vsakega nekaj 
se najde tudi v njegovih slikah, ki so vendarle svojevrsten 
odraz narave avtorja samega in svojstven dokument nekate
rih celjskih motivov, čeprav prevladujejb vaški pejsaži in 
»ciganska mot iv ika« . 

Morda bi na omenjeno razstavo, ki je bila odprta samo en 
teden, ne sodile tudi karikature, ki jih je Jure Sarlah dodal 
še naknadno, saj sodijo v poseben ciklus, ki se z njegovimi 
olji vsekakor ne ujemajo. 

D. M E D V E D , 

RADEČE: KONFERENCA 
PIHALNIH ORKESTROV 
SLOVENIJE 

V soboto je bila v Radečah letna konferenca zveze 
pihalnih orkestrov Slovenije. Predstavniki so ocenili 
svoje delo, pri tem pa opozorili , da je tovrstna orke
stralna glasba v javnosti še premalo ovrednotena, de
javnost tovrstnih skupin pa v sredstvih javnega obve
ščanja premalo prisotna in popularizirana. Na tem sre-
•̂ anju so se tudi dogovori l i o nadaljnji organiziranosti 
zveze pihalnih orkestrov v Sloveniji. Na tej konferenci < 
So kot gostitelji sodelovali občinska in krajevna orga
nizacija Socialistične zveze Laško oziroma Radeče, 
Zveza kulturnih organizacij občine Laško ter osnovna 
šola Marjana Nemca Radeče. Pred pričetkom konfe
rence je zaigral pihalni orkester Papirnice Radeče. 

M . A . \ 



LETOŠNJI MATURANTSKI PLESI 

ČETVORKA IN DORIČEK 
Zakaj razlika v izkupičku dveh plesov? 

Ni naključje, cia je bil oceni 
vsebine, organizacije in izvedbi 
maturantskih plesov celjskih 
srednjih šol, namenjen pretežni 
del zadnje seje predsedstva ob
činske konference mladine Ce
lje. 

Cemu zdaj tolikšna -pozor
nost« plesom, ki imajo povsod že 
dolgo in spustljivo tradicijo pa-o 
njih ni bila nikoli izrečena ali na
pisana kdove kako tehtna bese
da. Na omenjeni seji je bilo tehta
nja veliko. 

Maturantski ples je bil včasih 
sila svečan dogodek, čustveno 
obarvano doživetje, katerega so 
se bolj kot maturanti, zavedali 
njihovi roditelji. 

Časi se spreminjajo. Pa ven
darle ne toliko, da bi starši več ne 
občutili sreče, ko njihov otrok 
zaključuje srednješolsko izobra
ževanje in obleče maturantsko 
oblačilo. Srečni so tudi današnji 
maturanti, le da to srečo izražajo 
morda na drugačen način. Na ža
lost pa je bilo za to »Srečo« treba 
odšteti vsako leto več in več 
cvenka. Vstopnica za,maturant
ski ples je postajala iz leta v leto 
dražja, dokler ni letos dosegla že 
kar spotakljivo višino. 

Seveda ne gre metati vse matu
rantske plese v en koš. V Celju 
sta bila v začetku marca dva. Ce 
se dotaknemo le materialne plati 
oziroma razlike med obema ple
soma, bi bila ocena taka: na 
enem so učenci, ob približno 
enakih stroških za organizacijo 
in izvedbo (dvorana, zabavni an
sambel, dekor itd.) ter obisku 
»zaslužili« bore malo, na drugem 
pa kar lepe denarce. Za zaključni 
izlet, seveda, saj vsi dobro vemo, 
da so maturantski plesi tudi pri
ložnost za povečanje šolskega 
oziroma razrednega sklada za 
maturantski izlet. 

Kje je in zakaj je nastala tolikš
na razlika v izkupičku obeh ma
turantskih plesov? 

V cenah vstopnice, ki so bile 
na prvem plesu za starše matu
rantov po enotni ceni 100 dinar
jev, za sorodnike in ostale goste 
pa po 150 dinarjev. Nekdanji ma
turanti te šole so za vstopnico 
odšteli le 50 dinarjev. 

Za enak maturantski ples, ven
dar v organizaciji treh drugih 
celjskih srednjih šol pa je bila 
cena vstopnice za starše, soro
dnike, znance in za vse ostale 
udeležence plesa enotna, po 250 
dinarjev. Maturanti, ki so zaple
sali četvorko, so imeli vstop v 
dvorano prost, ostali, ki pa iz ka
kršnih koli razlogov četvorke ni
so plesali, so morali za vstopnico 
plačati 100 dinarjev. Ce sta se pr
vega plesa udeležila oba od star
šev in če njun maturant slučajno 
ni plesal četvorke,, je bilo za 
vstopnino trega odšteti 200 di-

.-narjev, v drugem primeru pa 600 
dinarjev! 

Zakaj tako drage vstopnice za 
starše maturantov? Zakaj so star
ši morali odšteti za vstop v dvo
rano prav toliko kot vsi ostali 
obiskovalci? Res je, da je čisti 
dobiček namenjen maturantom 

za izlet, še bolj pa je res, da bodo 
maturantski izleti na tak način 
sila različni: za nekatere le dva 
do tridnevni, do bližn'jih turistič
nih ali kako drugače zanimivih, 
predvsem pa poceni, postojank, 
za druge, bolj podjetne in iznajd
ljive maturante pa kar celoteden-
ski in mnogo bolj atraktivni. Na 
tretji strani pa imamo še tisto ka
tegorijo »maturantov, katerih šo
le ne organizirajo zaključnih ple
sov in si tako ne morejo dodatno 
prislužiti teh namenskih sred
stev. 

Žalostno je, da je tudi takšne 
'prireditve kot so maturantski 
plesi, prežel podjetniški, domala 
oderuški duh z vsemi ostalimi 
primesmi kot so malomeščanšči-
na ter »vezfe in poznanstva« po 
sistemu »znajdi se«. Osnovni cilj 
je bitka 'za dobiček na čim lažji 
način. 

Nihče ni proti interesom učen
cev zaključnih letnikov, če bi 
imeli vsi enake možnosti in bi 
bili vsi v enakopravnem položa
ju. Nihče tudi ni proti maturant
skim plesom, takšnirn, ki imajo 
neko svojo kulturno vsebino. 
Nihče noče predpisovati enotne 
cene vstopnicam za posamezne' 
plese, vendar jih je nujno treba 
vskladiti med sabo v določenih 
okvirih! 

In še beseda, dve, o zunanji po
dobi današnjih maturantskih 
plesov. Našim babicam bi gotovo 
ne bila všeč. So pač odraz časa, 
hitrega ritma, razrahljanih med
človeških vezi. . . Pa vseeno ne bi 
smeli pozabiti, da je maturantski 
ples v svojem bistvu kulturna 
prireditev. Treba ji je le poiskati 
ustrezni značaj. Pa ne zgolj s ple
som četvorke, v katerem matu
ranti bolj trpijo kot uživajo, ker 
jim je ta ples popolnoma tuj in 
nepristen. 

MARJELA AGRE2 

SALON MEBLO 
CELJE, 
Vrunčeva 2 a 
vabi k sodelovanju 

prevoznika 
za dostavo pohištva stran
kam in pomoč pri dostavi 
blaga. 
Tel. 22-352. 
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Ker je včasih prišel v Pleterje, ga je prior vprašal, kake sme 
biti duhovnik tako oborožen. Odgovoril je, da je to za 
samoobrambo in da jim je bilo to dovoljeno iz Rima. Prior 
je dejal, da je to čisto izključeno, ker je očitno proti cerkve
nemu pravu. 

Prior je zatem opozoril (škofa dr. Rozmana), da se ,beli' 
vojaški duhovniki naravnost borijo proti partizanom in 
streljajo nanje, a to ni nikaka samoobramba. Za primer mu 
je navedel Šinkarja, ki je sam priorju pripovedoval, kako je 
ogorčeno streljal na partizane, ko so napadali Brezovico.« 

To ni veljalo samo za kurata Antona Šinkarja, marveč 
tudi za druge, ki so bili prav tako oboroženi in so to orožje 
tudi uporabljali. Ali bi ga po cerkvenem pravu smeli? 

Namesto odgovora citiram nekaj kanonov iz zakonika 
cerkvenega prava, ki pravijo: 

»Vsi kleriki so prosti vojaške službe, takih poslov in 
javnih svetnih služb, ki se ne skladajo s kleriškim stanom.« 
(Kanon 121.) 

»Kleriki naj se popolnoma vzdrže vsega, kar se ne spo
dobi njihovemu stanu... naj ne nosijo orožja, razen kadar 
je upravičen vzrok za strah...« (Kanon 138.) 

»Pri svetnem kazenskem sodišču, kjer se nalaga huda 
osebna kazen, naj nimajo opra\'iti, tudi za pričo naj ne 
bodo, če ni sile.« (Kanon 139.) 

»Naj ne stopajo prostovoljno v vojaško službo, razen z 
dovoljenjem svojega ordinariata zato, da se je prej rešijo; 
na noben način se ne smejo udeleževati državljanskih 
vojsk in preobratov javnega reda.« (Kanon 141.) 

»Klerik nižjega reda, ki bi se proti pej določbi prosto
voljno zapisal v vojake, izpade po samem pravu iz kleri-
škega stanu.« (Kanon 141.) 

Duhovniki vojni kurati so kršili vsa ta določila cerkve
nega prava in zaradi tega jih ni nihče klical na odgovornost 
ter jih kaznoval. Raje nasprotno: bih so deležni tihega ali 
glasnega priznanja in pohval - in ne samo od rojakov, 
marveč tudi od Italijanov ter Nemcev. 

Za Italijani so z duhovščino dobro sodelovali tudi Nemci 
in to je treba vsaj mimogrede pojasniti, saj je sicer znano, 
da nacistična Nemčija v splošnem ni kdove kako naklo
njeno gledala na cerkev. Zakaj je bilo v Ljubljanski pokra' 
jini drugače? 

»Ljubljanska pokrajina je bila juridično pod Italijo m 
gauleiter Rainer ni hotel priti navzkriž z Mussolinijem, ki je 
imel v katoliški duhovščini na tem ozemlju dobrega po
močnika,« je izjavil po vojni višji SS in policijski vodja SS 
general Erwin Rosener. 

Po njegovih besedah je dala pobudo za sodelovanje du
hovščina, ki je prišla k njemu in mu ponudila pomoč za boj 

proti partizanom. »JJobil sem vtis, da jim je boj proti parti
zanom prva dolžnost." 

Zakaj je bila domobrancem sploh potrebna služba voja
ških kuratov, saj jih Nemci, na primer, v svoji vojski niso 
imeli? 

Ideja za to je prišla iz škofijskega dvorca v Ljubljani, 
kasneje pa je škof dr.Gtegorij Rozman po Rosenerjevi 

izjavi celo zahteval, da je treba podvojiti število vojaških 
kuratov v domobranskih vrstah, ker jih je menda premalo. 
Zanje je skrbel tudi tedaj, ko so bili še v belogardističnih, 
enotah, in ni ničesar storil, ko so o njihovem slabem vede
nju in izgredih prihajala na škofijo pisma in pritožbe. 

Od Nemcev pa je vojaške kurate v svojih enotah zateval 
organizacijski štab slovenskih domobrancev. Nemci so, je 
zapisal Rosener, mislili, da gre tedaj v resnici samo za 
zadovoljevanje verskih potreb pripadnikov domobranskih 
enot. »Nihče v mojem štabu si ni mogel misliti, da gre za 
pohtično zadevo, zakaj v tem primeru bi jih odločneje 

nadzirali.« Rainer pa v Ljubljanski pokrajini ni odločne} 
nastopil proti duhovnikom tudi zaradi tega, ker so ime. 
nad pribvalstvom velik vpliv in je lahko tudi z njihov* 
pomočjo uresničeval svoje zamisli. 

»Duhovniki so prihajali k meni v civilu. Tem ljudem) 
vsekakor moralo biti jasno, da sem višji častnik SS in ka 
tak nasprotnik njihovih nazorov, a so vseeno prihajali^ 
meni in mi ponujali svojo pomoč ter v zameno terjali moje 
da bi tako, kot so dejali, lažje dosegli skupen cilj v boju^ 
partizani. Jaz jih osebno nikoli nisem klical in jih tudi 
bilo treba, ker so sami prihajali. Njihov vpliv na prebivs-
stvo nam je bil v korist. Končno so kurati, četudi bi' 
domobranskih enotah opravljali le duhovno službo, ko 
pripadniki domobranskih enot skupaj z nami sodelovali' 
boju proti partizanom. Z mirno vestjo lahko rečem, da i 
Rozman podpiral nemško politiko. Spominjam se, dat 
tistim, ki so se upirali priseči, zatrjeval, da morajo brezp^ 
gojno izpolnjevati določila prisege. Kurati so bili v doit^^ 
branskih enotah bolj politiki kot duhovniki, z njimi pal^ 
cerkev dobila tudi večji dejanski vpliv na boj proti partij 
nom.« 

Duhovščina je torej na Slovenskem sodelovala z Neit^'^' 
Je bilo to sodelovanje omejeno zgolj na pomoč pri prisef 
kjer so opravili cerkveni obred, in na vssikodnevno c/«-; 
vojaških kuratov pred bojem in med bojem domobranski' 
enot in Nemcev proti partizanom - ali pa ima to sodelo^''' 
nje še kak drug vidik? 

Kakšna je bila, na primer, zveza duhovnikov z varnost^^ 
službo Nemcev? 

Rosener je izjavil, da je trdno prepričsLn o sodelovai^^\ 
duhovščine z nemško varnostno slubžo. Na Bledu je bil 
leta 1943 pri izpostavi varnostne policije neki nekdaJ^'^ 
duhovnik, ki je delal za varnostno policijo izključno 
cerkvenih stvareh in je bil podrejen direktno glavne^' 
uradu varnostne policije v Berlinu. Večkrat je bil v Lj^ 
Ijani pri škofu dr. Gregoriju Rozmanu, h kateremu je 
lek prišel v civOp, dasi je na Bledu nosil uniformo v'̂ , 
nostne policije. Preden je prišel v Ljubljano, je pri^^K 
Rosenerju v pisarno in se predstavil ter dejal, da j 
Rozmanu po nalogu glavnega urada varnostne polici]^. 
Berlinu. Po vrnitvi je Rosener dejal, da je z Rozman^ 
lahko delati in da ga bo še obiskal, saj je Rozman 
zagrizen nasprotnik narodnoosvobodilnega boja, da ^' 
prav pride vsako sredstvo. ,jj 

Škof dr Gregorij Rozman je imel dobre stike tudi sc 
nom SS in pripadnikom državnega urada za varnost ri 
lom. Tudi temu je rekel, da se je proti partizanom 
bojevati z vsemi sredstvi. 



VAŠA STRAN 

OOLŽNIKI, 
POLŽ NI Ki... 

opomni l i ste nas, da smo 
dolžni odgovore na več jav
nih vprašanj, objavljenih v 
rubriki » P i s m a « . 

Na vprašanje, zastavljeno 
v zapisu »Obl jube, obljube, 
do k d a j . . . « odgovarjamo, da 
to naselje ni v občini Celje, 
marveč v občini Šentjur pri 
Celju. Naš občinski inšpek
torat je upravni organ občine 
Celje. Nekaj delavcev tega 
inšpektorata opravlja glede 
na dogovor inšpekcijsko 
nadzorstvo tudi v drugih ob
činah. V občini Šentjur 
opravljajo inšpekcijsko nad
zorstvo elektroenergetska, 
gozdarska in nekaj tednov že 
tudi ribiška inšpekcija. T i 
delavci, inšpektorji, oprav
ljajo to nadzorstvo v imenu 
občinskega inšpektorata ob
čine Šentjur. Menim, da od
govor na vprašanja prebival
cev v omenjenem članku ne 
sodi v delovna področja že 
navedenih inšpekcij. 

Vodja občinske straže, 
tov. Karel Kovač ič se je po 
mojem napotilu takoj po ob
javi zapisa »Razb i t ine kazijo 
naravo« zglasil v vašem ure
dništvu, da bi obrazložil delo 
občinske straže na tem po
dročju in ob tem še tudi opo
zoril na težave, ki se pojavlja
jo pri opravljanju nadzor
stva. Znano mi je, da ste še 
tudi po tem razgovoru želeli 
pismeno pojasnilo. Občin
ska straža ga bo dostavila. 

Občinski inšpektorat po
zorno spremlja N o v i tednik, 
še zlasti njegovo rubriko » P i 
sma«, ter poskrbi, da pristoj
na inšpekcija oziroma občin
ska straža vsako zadevo, ki 
sodi v delovno področje ob
činskega inšpektorata, pre
veri. Ce inšpekcija oziroma 
občinska straža ugotovi ne
pravilnost, ki pomeni kršitev 
veljavnih predpisov, ukrepa 
skladno s pooblastili, ki jih 
ima Ce inšpektor ali občin
ski stražnik nima pooblastila 
za ukrepanje, obvesti o zade
vi pristojni organ organizaci
jo ali skupnosti in predlaga, 
naj poskrbijo za odpravo ne
pravilnosti. Odgovori l i smo 
vam že na več pisem oziroma 
vprašanj. Ker inšpektorji 
oziroma občinski stražniki 
ne uspejo odkriti vseh ne
pravilnosti - še zlasti ne pra
vočasno, je občinski inšpek
torat hvaležen za vsako opo
zorilo. Delavci si prizadeva
jmo opravljati nadzor čim 
bolj uspešno, s čim manj po
manjkljivostmi. 

Ker so pomanjkljivosti pri 
delu, so upravičene kritike 
opomin občinskemu inšpek
toratu. T e opomine obravna
vamo, pomanjkljivosti pa 
odpravljamo. 

S T A N E GABERSEK 
načelnik občinskega 

inšpektorata, Celje 

U R E D N I Š T V O : 
Hvala za pojasnila in res 

zgledno sodelovanje, saj so 
Pfav in.špekcijske službe in 
l^estna straža v Celju tisti, 
ki na vprašanja bra lcev v 
fubriki Pismal redno odgo-
^'arjajo. Iz pojasnila o vpra
šanju krajanov Pesnice (gre 
^a zahtevo, da se po dolg ih 
Jetih obljub slednjič uredi 
hudourniški potok, ki teče 
i*Pod Rozal i je , v katerega 
-j^ speljana tudi kanalizaci-
••̂  in ki je vse prej koUhigie-
hičen), pa je razvidno, da (o 
vprašanje ni v vaši pristoj

nosti. Ker je naselje v obči
ni Šentjur zdaj prosimo za 
pojasnilo in odgovore na to 
res aktualno vprašanje 
Skupščino občine Šentjur, 
pa četudi za ugotovitev sta
nja njene inšpekcijske služ
be niso pristojne. Gotovo do 
ureditve mora priti, saj je 
bil po navedbi krajanov 
plačan za to tudi ustrezen 
prispevek. Prosimo torej 
pristojni organ skupščine 
občine Šentjur za pojasnilo 
in hiter odgovor. 

RAZBITINE 
KAZIJO NARAVO 

Se vedno se dogaja, da ob
čani odlagajo najrazličnejše 
odpadke v naravno okolje. 
Med temi odpadki so najpo
gosteje dotrajani gospodinj
ski stroji, neuporabni ploče
vinasti sodi, razna embalaža 
in drugi drobni odpadki. Ne
vestni občani pogosto odla
gajo v naravo tudi stare, neu
porabne avtomobile, pred
vsem njihove školjke. Ob
činska straža izvaja nadzor 
nad takšnim odlaganjem in 
išče kršitelje, vendar pa je 
treba povedati, da to delo ni 
lahko. Odpadki so navadno 
odloženi v gozdove, potoke, 
zapuščene kamnolome itd, 
torej daleč od bivališč pov
zročiteljev takšnega onesna
ževanja. Za odkrivanje krši
teljev bi bila pomoč kraja
nov zaželena in koristna. 

Kar zadeva odložene avto
mobi le na Svetini in pri Celj
ski koči pa lahko povemo, da 
so poizvedbe v teku in da 
bosta lastnika odloženih av
tomobi lov odkrita. Ostanki 
bodo odstranjeni, zoper last
nika pa bomo predlagali 
uvedbo postopka za prekr
šek pri sodniku za prekrške. 

K A R E L K O V A C I C 
V. D. vodja občinske straže 

U R E D N I Š T V O 
Hvala za odgovor. Dolžni 

pa smo še nekaj pojasnil, ki 
smo jih izvedeli v pogovoru 
s tov. Kovačičem v našem 
uredništvu. Brezvestneže, 
ki meni nič, tebi nič, odla
gajo odpadke v naravo, je 
zelo težko odkriti. Pa tudi, 
ko jih odkrijejo, je postopek 
zamotan in težaven. Najprej 
opomin, pa sodnik za prekr
ške, pa možnost pritožbe, 
pravomočnost ukrepa in 
potem najtežja stvar - izter
java stroškov. Pretežno gre 
odpravljanje takšnih črnih 
odlagališč v breme stro
škov občinskega proračuna, 
ki pa je, seveda, omejen. 
Skratka, vsi skupaj bomo 
morali storiti za lepše oko
lje več. Opozarjati bomo 
morali tiste, ki te reči poče
njajo, prijavljati jih bo tre
ba občinski straži in pred
vsem, pomagati, da jih od
krivamo. 

UKINITEV 
LEKARNE 

v odgovoru na prispevek 
tov. Mejaka o ukinitvi lekar
ne (10. št. Novega tednika) 
na Tomšičevem trgu v Celju 
žel imo pojasniti nekatera 
dejstva. Nadzor nad lekarni
ško službo opravlja republi
ška sanitarna inšpekcija, ki 
je že leta 1972 izdala odločbo, 
da se mora ta lekarna zaradi 
sanitarno-tehniških vzrokov 
nujno preurediti ali pa zaple
ti. Rok za to realizacijo je bi
lo leto 1974. T o pa do tega 
roka ni bilo izvršeno in s 
sprejetjem usmeritve lekar
niške službe v srednjeroč
nem načrtu smo predvideli, 
da se bo lekarna na Tomšiče
v e m trgu ukinila ob adapta
ciji in razširitvi lekarne Cen
ter. Lani je republiška stro
kovna komisija ponovno na
pravila verifikacijski pregled 
lekarne. Ugotovitve, in za
ključki so bili enaki kot leta 
1972, medtem pa so se pogoji 
za širitve v zdravstveni de
javnosti bistveno spreme 
nili. 

- Vprašanje, zakaj nismo i> 
predvideni ukinitvi vprašali 

občanov, se nam ne zdi po
šteno, saj smo začeli široko 
javno razpravo preko vseh 
samoupravnih in družbeno
političnih organizacij od de
lovne organizacije do občin
ske ravni in mislimo, da te 
strukture predstavljajo vse 
uporabnike lekarniških sto
ritev. Razprava še dalje teče 
in v njej naj se uporabniki 
odločijo ali bodo zbrali do
volj dodatnih sredstev, ki so 
potrebna za samo adaptacijo 
lekarne in za financiranje ta
ko razširjene dejavnosti ob 
tem, ko podatki dovolj zgo
vorno kažejo, da promet v 
samem mestnem jedru že 
nekaj časa pada, m.edtem ko 
v primestnih lekarnah na ta 
račun raste (Store. Vojnik) . 
Skupni promet pa ostaja isti, 
četudi odpiramo nove lekar
ne. Se vedno pa je tu odločba 
republiške sanitarne inšpek
cije, po kateri moramo lekar
no zapreti, tudi če gremo v 
adaptacijo, v tem primeru 
seveda samo do konca izva
janja del. 

Ce bodo zaključki javne 
razprave takšni, da se lekar
na zapre ali adaptira, še ve
dno ne smemo govorit i o 
ukinitvi kakršnekoli dejav
nosti, temveč se bo ta s seda
njimi kadri vred samo pro
storsko preselila v razširjeno 
lekarno Center za nedoločen 
čas, ali v drugem primeru, za 
čas do zaključka adaptacij-
skih del. Tako uporabniki ne 
bodo prikrajšani, saj bodo 
isti delavci delali v drugem 
lokalu, ki je le dobrih 200 m 
od sedanjega. 

K o tov. Mejak omenja, da 
je kolektiv lekarne na T o m 
šičevem trgu prijazen in 
ustrežljiv, z njim popolnoma 
soglašamo, ne vemo pa, ali je 
s tem hotel povedati, da v 
drugih enotah niso takšni. 
Naša dolžnost je, enako pa 
tudi dolžnost uporabnikov, 
da na nepravilnosti opozarja
mo in ažurno reagiramo. Mi 
pa se bomo maksimalno tru
dili, da bodo naši delavci 
vselej in do vsakogar prijaz
ni in ustrežljivi, zlasti še, ker 
vemo, da ima pogosto tudi 
način, kako zdravilo izdamo, 
važno v logo pri terapijskem 
učinku. 

Dejstvo, ki ga tov. Mejak 
omenja, da so bile pred voj
no v jedru Celja tri lekarne, 
drži. Toda te lekarne so bile 
drugače organizirane, maj
hne, z malo strokovnega-ka
dra in v zasebni lasti. Organi
zacija sedanje lekarniške in 
zdravstvene službe se ne mo

re primerjati s tedanjo, saj so 
bili v tistem času lekarnarji 
tudi pretežno proizvajalci 
zdravil in je prav to delo bilo 
njihov največji vir dohodka. 
V občini Celje imamo danes 
šest lekarniških enot (z le
karno na Tomšičevem trgu 
vred) s 36 strokovnimi de
lavci. 

Toliko v odgovor na vpra
šanja. V gradivu, ki srno ga 
dali za razpravo o ukinitvi ali 
adaptaciji lekarne Tomšičev 
trg, smo dali vse strokovne, 
finančne in kadrovske po
datke in rok, da nam morajo 
biti rezultati razprave znani 
do zaključka del v lekarni 
Center, da bomo pravočasno 
ustrezno ukrepali. 

JOŽE G O R E N C 
direktor celjskih lekarn 

U R E D N I Š T V O : 
Hvala za izčrpen odgovor. 

Bistvo vprašanja tov. Meja
ka pa še vedno ostaja v bo
jazni, da en sam objekt v 
mestnem jedru (prenovlje
na lekarna Center), ne bo 
zmogel pritiska vseh strank 
in da bodo nastajale nelju
be vrste. Zares nas zanima, 
ali bo prišlo do ukinitve le
karne na Tomšičevem trgu. 
Zato naprošamo kolektiv 
celjskih lekarn, da nas o po
teku razprave o ukinitvi 
sprotno obvešča. 

KAKO DO 
OTROKA? 

v vašem časopisu je bil 18. 
2. objavljen zanimiv zapis o 
posvojitvah. Kot sem ra
zbral, je vaša novinarka zanj 
dobila podatke na Centru za 
socialno delo v Celju. Med 
drugim piše, da je v Celju za 
posvojitve »čakalna doba tu
di do sedem let«, v drugih 
občinah pa je na celjskem 
»prav tako dolga«. V Celju 
skušajo prizadetim približati 
radostni trenutek tudi na ta 
način, da so se povezali z 
drugimi centri, ki jim poma
gajo priskrbeti toliko zažele
ne otroke. Nekateri pa jo sa
mi »mahnejo v druge repu
blike, največkrat v Črno go
ro.« Ce sem članek torej prav 
razumel, je za naše občane 
pot, po kateri pridejo s po
svojitvijo do otroka, večkrat 
dolga in težka. 

Ob tem sem se spomnil na 
posvojitev jeseni leta 1973. 
Takrat sta se francoska za
konca prek Centra za social
no delo v Celju (še do danes 
ni nihče javnosti obvestil, 

kako sta prišla ravno v Celje 
in ne v katerikoli drugi kraj v 
Jugoslaviji!), dobila otroka 
še isti dan, ko sta napisala 
(neprevedeno!) prošnjo za 
posvojitev. Se isti dan sta 
otroka tudi odpeljala čez me
jo! Sprašujem se, kako je to 
mogoče? Imajo tujci morda 
prednost? Morda prav Fran
cozi? Ker dvomim, da bi na 
takšna vprašanja lahko poi
skali odgovor v uredništvu, 
jih postavljam, preko vaše 
rubrike »Pisma««, celjskemu 
Centru za socialno delo. 

P E T E R K A V A L A R , 
Celje 

U R E D N I Š T V O 
Vprašanje je tu in prosi

mo Center za socialno delo 
v Celju, da čimprej odgovo
ri. Z a odgovor že vnaprej v 
našem in bralčevem imenu, 
hvala. 

BRAVOZA 
RADIO 

Ne morem drugače, kot da 
vas prisrčno pozdravim in se 
zahvalim za vaš trud in požr
tvovalnost pri vašem delu v 
oddajah Radia Celje. Ker jih 
tako lepo urejate, tako po do
mače, da lahko tudi starejši 
vse razumemo, smo vam 
hvaležni. Posebej še, ko smo 
bolni in ne moremo nika
mor. Radio je takrat najbližji 
in najboljši prijatelj. Čestitke 
iz Celja nam ne uidejo in radi 
jih poslušamo. Pa tudi žve-
plometer je odličen in še po
sebej družbeni pravobrani
lec samoupravljanja, ki bi ga 
tudi mi lahko dosti vprašali, 
pa nimamo telefona. 

Želimo vam mnogo uspe
hov vnaprej, da bi nas še na
prej razveseljevali z novica
mi, ki jih tudi radi izvem-o. 
Obiskov je pri nas, ki smo 
visoko na hribu, pač malo. 
Morda pa bo kdaj koga od 
vaših novinarjev zanesla pot 

v naš kraj. Ce bo, se oglasite, 
kajti tudi pri nas bi našli kaj 
za vaše oddaje. Lepo vas po
zdravljamo krajani Sr. Doli-
ča, posebej pa še 

A N G E L A R A M Š A K 
U R E D N I Š T V O : 
Hvala za pohvale, ki nam, 

po pravici povedano, godi
jo. Kot pač vsakemu, ki ima 
rad, da njegovo delo ne 
ostane brez odmeva. Le po
slušajte nas še, veliko zani
mivega in zabavnega še pri
pravljamo letos. In res ste 
poslušalci od daleč, saj do 
vašega pisma nismo vedeli, 
da nas slišite in poslušate 
tudi v mislinjskem koncu. 
Kar zadeva vprašanja za 
družbenega pravobranilca 
samoupravljanja, Rudija 
Peperka, pa le zapišite 
vprašanja v pismo, saj smo 
teh še bolj veseli kot vseh 
številnih vprašanj po tele
fonu. 

ZAHVALA 
ŠOFERJU 

Zehm se javno zahvaliti 
šoferju avtobusa pri Izletni
ku, tov. Fikretu Alatiču, ki 
nam je tako nesebično po
magal ob nesreči, ki je dole
tela moža pri smučanju na 
Arehu. Dokazal je, da je člo
vek v pravem pomenu te be
sede. Vsako plačilo je kate
gorično odklonil, češ da je 
pomoč njegova dolžnost. 
Iskreno se zahvaljujem in 
mu žehm še veliko delovnih 
uspehov. 

I R E N A P R E L O V E C 
Breg 38, Celje 

U R E D N I Š T V O : 
Ob številnih grajah vozni

kov avtobusov prav prijet
no gode tudi pohvala, za ka
tero redko najdemo čas, pa 
je to škoda. Kajti prav po
moč bližnjemu v nesreči je 
ena od vrlin, ki nas najbolj 
krasi. 

»LJUBEČNA« Celje 
industrija iteramičnih, Icisiinoodpornih in 
opečnih izdelkov 
Ljubečna 36, 63001 Celje 

vabi k sodelovanju 

več delavcev za nelcvalificirana dela v 
proizvodnji 

Vse informacije dobite v kadrovski službi delovne 
organizacije »LJUBEČNA« Ljubečna 36. 



z ŽENSKO KMEČKO STOTNIJO DESETIČ NA 

NEŽNI JA 
ZA ŽUUA 
Z Novim tednikom in Radiom Celje, 
kmetice za hip pozabile na polja in ̂  

NAŠA EKIPA 
Vodja izleta in prvega 

avtobusa je bil odgovorni 
urednik Novega tednika 
Drago Medved . Drugi av
tobus je vodi l Tone Vrabl, 
ki je imel pred izletom 
največ dela in v vodenju 
večera v hotelu Eden, s 
statistiko pa se je največ 
ukvarjal Mitja Umnik, 
kar mu tudi pripada kot 
uredniku kmetijske ru
brike. Z nami je bila tudi 
predstavnica pokrovitelja 
- Kovinotehne neumorna 
Vera Breznik, ki je skrbe
la za odlično vzdušje. Iz 
uredništva tednika in ra
dia so še bili glavni ure
dnik in direktor tozda Bo
ris Rosina, odgovorni 
urednik Radia Branko 
Stamejčič, novinar Milan 
Božič, propagandist Val-
ter Leben in sodelavec fo-
toreporter Tone Tavčar. 
Posebno v logo je tudi to
krat odigral Andrej Meze 
- celjski Poldek, pa har
monikarja Vil i in Heri, 
varno in zanesljivo pa sta 
nas dva dni prevažala in 
prenašala šoferja Marjan 
Turnšek in Vojko Gor-
njak, odlično pa je svoje 
delo opravila medicinska 
sestra Olga Arzenšek. 

Deset let je minilo od tedaj, 
ko smo prvič krenili s stotni-
jo kmečkih žensk celjskega 
območja v Portorož. Mnogo 
se je v tem času spremenilo, 
ostale pa so trdne vezi, prija
teljstvo', ki ga je težko opisati 
le z besedami. Naša tradicio
nalna pot do neizmerno lepe 
sinjine jadranskega morja je 
postalo svojevrstno romanje 
in deseta pot je potrdila in 
znova stkala nove vezi med 
nami in stotino marljivih in 
žuljavih rok, ki nosijo doma 
tri hišne vogale in skrbijo za 
to, da ne bomo nikoli lačni. 

KOVINOTEHNA SE JE 
IZKAZALA V POLNI 
MERI 

V petek zjutraj so bile ob 
šesti uri že vse naše potnice 
na svojem mestu. V veliki 
sejni sobi Kovinotehne, na
šega letošnjega pokrovitelja. 
L e p in topel sprejem, nepo
grešljiva a vedno bolj drago
cena kavica je to še bolj potr
dila. Tudi pozdravne besede 
in želje za srečno pot iz ust 
generalnega direktorja K o v i 
notehne Hermana Rigelni
ka so bile trden izraz iskre
nosti in prepričanja v smisel
nost in srčnost izleta. Tudi 
drobni šopki celjske Vrtnar
ske šole. Vse je bilo priprav
ljeno za odhod. Nihče ni' 

manjkal, nihče ni za.mudil. V 
Ljubljani se nam je pridruži
la še novinarska kolegica 
Kmečkega glasa Zdenka B9-
žičnik. 

SLANA SPOZNANJA V 
PORTOROŽU 

Čeprav je bilo vzdušje že 
od Žalca naprej v avtobusih 
predvsem v znamenju po-
skušanja domače kačje sline 
pa tudi dobrot iz številnih 
cekrov in potovalnih torb, se 
je topla rnalica v gostišču T o 
mi v Portorožu kar prilegla. 
Že na daleč dišeči golaž je 
dobro teknil in naše gostje 
so takoj priznale, da ga je ku
hala znana kuharska roka, 
saj je naša gostiteljica doma 
iz Savinjske doline. Prisrčen 
nasmeh zadovoljstva Marija 
Matjaž tudi tega ni mogel 
skriti. K odličnemu golažu 
se je prilegel tudi kozarec 
pristnega domačega refor-
ška. 

V gostišču Tomi pa je naše 
gostje čakalo še eno presene
čenje: prehrambena indu
strija Droga Portorož nam je 
omogočila, da smo videli 
znamenite soline, mimo ka
terih smo se leta in leta vozi
li, jih od daleč občudovali, 
nikoli pa od blizu videli . V 
imenu Droge nas je po
zdravil Veselin Kezunovič , 
njegova kolegica Majda pa je 
vsem izletnicam razdelila 
značke in kemične svinčnike 
na spomin na Drogo. Po tem 
smo krenili v Sečovlje do so
lin, kjer je' podrobneje o pri
dobivanju soli govori l direk
tor tozda Soline Milovan Vu-
lič. Moral je tudi odgovarjati 
na mnoga vprašanja naših 
deklet, saj jih je vse zanimalo 
v zvezi s soljo pa tudi z drugi
mi prehrambenimi artikli 
portoroške Droge. Prisrčen 

sprejem predstavnika 
ge je ^e bolj utrdil naži 
obalo in razdalje od nj 
Donačko goro do jadi 
obale so postale še kn 

ZAPLULA JE BARI 
MOJA 

Cas nas je priganji 
Rovinj smo prispeli s 
no zamudo. V hotelt 
so nas takoj postregli 
lom in smo se takore 
miz preselili na ladjd 
Pulja, ki nas je popelji 
pa čisto zares na morji 
kapitan je pozabil nI 
na kolega Toneta Vral 
sva v upravi opravljal 
tovalne formalnosti.' 
prišla na pomol, sejei 
odmaknila in so m" 

Pozdrav generalnega direktorja Hermana Rigelnika letošnjim potnicam. Pozorno saga 
poslušale, dovolj simbolike pa je tudi še v volilnem plakatu na steni z napisom Bodoč
nost je v naših rokah! 

Gostoljubnost Kovinotehne je bila na višku. Vse pove 
fotografija sama. Kdo bi odrekel ob šestih zjutraj vročo 
skodelico kave? 

Takole pa se je za štedilnikom in velikimi lonci trudila 
prijazna Marija Matjaž, ki je pripravila s svojim kuhar
skim štabom odličen golaž. 

Puljska arena je že sama po sebi veličasten spomenik 
zgodovinskega dogajanja v glavnem istrskem mestu. Pri
poved o gladiatorskih igrah je pretresla naše gostje. 

Posnetek je nastal pred hotelom Eden v Rovinju v soboto 
zjutraj, ko smo se odpravljali domov. Na noge smo spra
vili vse goste, ki so zaplesali z nami. Račke, seveda! 

Predno je zaplula na^ 

Je morje res slBJi^\ 
prepričala o tem- '•'^ 

NAJ; NAJ, 
NAJ... 

Najstarejši udeleženki 
izleta sta bili Marija Seni-
ca iz Rimskih Topl ic in 
Katarina Novačan iz Stra
že pri Strmcu. Katarina je 
le nekaj mesecev starejša 
od Marije, sicer pa sta bili 
obe rojeni 1897 leta. 

Največ otrok je rodila 
Marija Tuhter, deset jih je 
povila, dom^pa je iz Cur-
novca - Breze pri Celju. 

Najmlajša udeleženka 
izleta je bila Kristina So
line iz Goričice 6 pri Šent
jurju. Prejšnji mesec, 8. 
februarja je napolnila 17. 
leto starosti. Najbolj 
spodbudno je to, da bo 
nadaljevala delo na kme
tiji. 

Največ je bilo na izletu 
poročenih žensk, neporo
čeni samo dve in kar tri
najst vdov. 



iehno, Izletnikom in Drogo Portorož so naše 
se spet srčno rade vrnile k domačemu ognjišču 

u ponavljati pristajalni 
never. Takšne časti 
brž ne bova nikoli več de-
na. Na Crvenem otoku je 
dila n a m že dobro znana 
icedura: obiranje iovorje-

listov, oljčnih vejic in 
marina, iskanje školjk ob 
li in seveda tudi kakšen 
t je romal v vodo pa v 
a, da bi tiste, ki so bile res 
ît na morju, ugotovile, če 

'ako slano, kot pravijo ti-
ki ga že dobro poznajo, 
'es čas vožnje z ladjo sta 
Jmorno opravljala svoje 
o harmonikarja Vili Šu-
' in Heri Kuzma, tudi pe-
[0 se zavrtele, kar n a palu-
"1 sploh j e bilo veselje na 
'̂ u v polnem razmahu. 
bi kateri pregnal strah 

^ pozibavanjem na valo

vih, je celjski Poldek izvedel 
nekaj točk, ki so še najbolj 
resne in molčeče spravile do 
prešernega smeha. 

P o večerji se je razživel an
sambel Vikija Ašiča in med 
plesom so bile opravljene 
pomembne naloge: vse ude
leženke so pod posebnimi 
pogoji žrebanja dooile darila 
številnih delovnih organiza
cij celjskega cbmočja, Mitja 
Umnik pa je razkril vso le
tošnjo statistiko: najstarejši 
udeleženki izleta, obe pet-
inosemdesetletni Marija Se-
nica iz Rimskih Topl ic in 
Katarina Novačan iz Straže 
pri Strmcu sta si razdelili 
torto, ki jo je tudi tokrat po
klonil hotel Eden. Sicer pa 
bomo letošnjo statistiko izle
ta predstaviU posebej. N i tre

ba poudarjati, da so se veseli 
zvoki razlegali pozno v noč. 

ISTRSKE LEPOTE 
Zjutraj smo snravili na no

ge ves hotel. Na parkirišču 
sta namreč neumorna Vil i in 
Heri spet raztegnila mehe in 
kmalu je bilo vse pokonci. 
Kar težko smo se posloviU 
od hotela. V Pulju smo si 
ogledali areno, naredili po 
mestu krožno vožnjo, "da 
smo videli tudi del ladjedel
nice, potem pa krenili v no
tranjost Istre proti Moto-
vunu. 

Tu so nas razočarali v 
Kmetijski zadrugi, saj so ob
ljubili, da nas bodo čakali in 
nam natočih kakšen kozar
ček znanega in dobrega mo-

tovunskega terana. Pa ni bi
lo nič iz tega. Ogledali smo si 
lepo mestece, polno starih 
spomenikov in simbolov bo
gate zgodovine, ogledali smo 
si cerkev in v njej občudova
li kiparske mojstrovine v ca-
rarskem marmorju in stebre 
z Brionov, na trgu sredi me
steca spet zapeli in zaigrali, 
ter krenili proti domu. 

Nobene od potnic nismo 
izgubili, povsem brez dela je 
ostala tudi naša medicinska 
sestra Olga Arzenšek, ki je s 
prijaznim nasmehom vlivala 
zaupanje v vse dobro, sama 
pa bila najbolj potrebna me
dicinske pomoči, saj jo je po
šteno dajal prehlad. D o m o v 
smo se vrnili srečno in tudi 
na avtobusni postaji naredili 
kraval, kot že dolgo ne. Za
plesali smo račke in zapeli 
himno, ki jo je na melodijo 
račk posebej za izlet sestavil 
naš Poldek. Razšli smo se s 
stiski rok, nekateri tudi s sol
zo v očeh. V srcih pa je slovo 
ostalo nedorečeno, saj nas 
bodo za vedno vezali nepo
zabni spomini prijateljstva, 
tudi preko Novega tednika 
in Radia Celje. Mi v uredniš
tvu pa bomo kot doslej veli
kokrat z mislimi pri toplih 
kmečkih ognjiščih po naši 
deželi, kjer vemo da znoj in 
žulji rodijo sadove, ki jih ne 
da nobena beseda. Letošnja 
stotnija je bila izredna: ni-' 
manjkalo dobre volje in pra
vega občutka za vzdušje, ka
kršnega si lahko v prihodnje 
le še želimo. Tudi vam, 
kmečkim ženskam, iskrena 
hvala za izvrstno in prisrčno 
družbo. Ostanite nam zdirave 
in vedno dobre volje, vsi jo 
potrebujemo. 

B E S E D I L O : 
D R A G O M E D V E D 

S L I K E : 
T O N E T A V Č A R 

^upinski posnetek. Nekatere so bile tako neučakane, da so že kar pobegnile na ladjo. 
Na zabavnem večeru je naše To pa je posebno darilo za 
izletnice še enkrat po- moške spremljevalce: po-
zdra vila v imenu Kovinote- sledice lanskega izleta... 
hne Vera Breznik. 

Tudi letos nas je spremljal ansambel Vikija Ašiča s pevko 
Nevo Š vajtuger. . 

ill^^^** dovolj nazorno 
'^ponavlja vsako leto. 

Zlobnež bi lahko rekel, da je Crveni otok pred našim 
prihodom res Crveni, po našem odhodu pa goli... 

V solinah sta o Drogi govorila Vesel in Kezunovič, član KPO in direktor tozda Soline 
Milovan Vulič, ki je podrobne^ pojasnil postopek pridobivanja soli. 

PRI IZLETU SO SODELOVALI 
Glavni pokrovitelj je bila prvič Delovna organizacija 

K O V I N O T E H N A , ki se je izkazala tako, da tega re
snično dolgo ne bomo pozabili! 

I Z L E T N I K z dvema avtobusoma je bil na minuto 
točen in v vseh pogledih resnično najboljši! Vedno si 
takšnega želimo! 

Praktična spominska darila za vse potnice in drobne 
cvetne šopke pa so prispevale še delovne organizacije 
in posamezniki: 

C E N T E R , S T E K L A R , T O P E R , T K A N I N A , M E R X , 
Ž E L E Z N I N A R , L I B E L A , M E T K A , C I N K A R N A , P I 
V O V A R N A L A Š K O , E M I L K O P R I V O , H E R I K U 
Z M A , A N A J A N Č A R , F R A N C L U K A C in V I L K O 
C E S T N I K ! 

Čudovite šopke drobnega cvetja za vse potnice so 
pripravili v V R T N A R S T V U v Medlogu! 

J A N K O M E L A N Š E K iz Žalca je znova napravil spo
minske značke ter prvič tudi resnično lepe spominske 
zastavice! 

L e p delež je prispevala tudi Delovna organizacija 
D R O G A v Portorožu pa seveda zdaj že nepogrešljivo 
Gostišče T O M I tudi v Portorožu. 

Vsem smo hvaležni za prijateljsko sodelovanje pri 
organizaciji jubilejnega, desetega izleta, 100 kmečkih 
žensk na morje! 



VEČ MESA IZ 
HLEVOV ZA 
PITANCE NA 
PONIKVI 

v pravkar zgrajen hlev 
za pitance na Ponikvi so 
delavci Kmetijskega 
kombinata Šentjur 
T O Z D lastna proizvod
nja, vselili dodatnih 400 
telet. N e d v o m n o je to po
memben dogodek, saj se 
bo s tem znatno povečala 
proizvodnja govejega me
sa, ki je že doslej pred
stavljala vel iko postavko 
pri preskrbi v regiji in v 
izvozu. 

Delavci Kmetijskega 
kombinata menijo, da s 
povečano prirejo živine 
uresničujejo naloge, ki jih 
pred kmetijstvo postavlja 
naša družba, po drugi 
strani pa bo povečana pri
reja govedi prispevala k 
odpravi odprtih vprašanj 
v klavni industriji. Sled
nje izhaja iz ugotovitve, 
da pri delitvi dela v klav
ni industriji ni osrednji 
problem obstoj dveh 
klavnih obratov, ampak 
premajhna proizvodnja 
mesa. Kmeti jski kombi
nat je ena redkih organi
zacij, ki je povečala prire
jo govejega mesa v času, 
ko so druge organizacije 
združenega dela to proiz
vodnjo opuščale in se 
usmerjale v predelavo ter 
druge dejavnosti. M P 

OBDRŽIMO, KAR IMAMO! 
Vsaka stopnička, po kateri 

se vzpnemo v kmetijstvu, je 
dragocena - in stopimo ko
rak nazaj, predstavlja to ne
precenljivo škodo, so ocenili 

člani živinorejskega odbora 
Zadružne zveze Slovenije na 
eni svojih zadnjih sej. 

Gre za predlog republiške
ga komiteja za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano Slo
venije, po katerem naj bi 
ukinili premiranje telic ter 
premirali povečanje staleža 
osnovne črede. Predlagano 
je, naj bi rejec za privezano 
telico, ki naj bi jo redil naj
manj pet let ter s tem pove
čal čredo za najmanj eno kra
vo , dobil premijo 4500 dinar
jev, v hribovitih predelih pa 
8O00 dinarjev. 

Predlog so dosedaj obrav
navali na odboru za rjavo pa
smo ter na omenjenem živi
norejskem odboru, o njem 
pa bodo še govori l i na 
ustreznih ravneh. Strokovne 
službe se namreč s predlo
g o m ne strinjajo, saj menijo, 
da bi s tem podrli ustaljeni 
sistem razvoja živinoreje. Se
veda ne gre pustiti vnemar 
statističnih podatkov, s kate
rimi razpolaga komite - da 

se je s takšnim načinom pre-
miranja v enem letu povečal 
stalež govedi za približno 
8700 glav - vendar je statisti
ka pač statistika... S sred

stvi, ki so namenjena za to
vrstno premiranje, pa ne raz
polaga živinorejska poslov
na skupnost, pac pa so to in
terventna sredstva, o katerih 
bo odločala posebna skup
ščina, ki. bo pričela delo v 
najkrajšem času. 

Precej živahna razprava se 
je razvila tudi okrog selekcij-
ske službe, za katero se po 
mnenju strokovnih služb po
rabi premalo denarja. Od 
zneska 0,65 din, kolikor do
bivajo organizatorji prireje 
mleka na odkupljeni liter 
mleka, naj bi se najmanj 0,25 
din porabilo za kontrolo pro
izvodnje, ostalo pa bi se raz
delilo na selekcijo, odkup in 
transport mleka, pač po po
membnosti. Ce kmetijske 
delovne organizacije porabi
jo za kontrolo proizvodnje 
manj kot 0,25 din od litra od
kupljenega mleka, pomeni 
to, da morajo povečati kon
trolno službo. Jugoslovanski 
trg je namreč čedalje bolj za

nimiv za prodajo plemenske 
živine. 

Nasploh pa je povečanje 
staleža osnovne črede in pre
miranje telic po mnenju rej
cev močno povezano. Saj je 
bil tudi dosedanji način pre-
miranja usmerjen zlasti v po
večanje staleža osnovne čre
de ter v izboljšanje kakovo
sti živine. Prav to pa je naš 
cilj tudi sedaj. 

N . P O D L O G A R 

SMUČARJI INGRADA 
PRVI 

Na Golteh je bilo že drugo tek
movanje v veleslalomu za preho
dni pokal, kjer so sodelovale tri 
celjske delovne organizacije In-
grad, Nivo in Razvojni center. 
Tudi letos so zmagali predstavni
ki Ingrada. Med posamezniki pa 
so bili v posameznih kategorijah 
najboljši Nevenka Ahčan, Pavla 
Jereb, Anton Kunej, Bogdan 
Vrečko in Dušan Cater. 

VILI SUSTER 

INVALIDI V PREBOLDU 
Društvo invalidov iz Žalca bo 

ob letošnjem mednarodnem dne
vu invalidov pripravilo v nedeljo 
v Preboldu zanimivo tekmova
nje v šahu, kegljanju in streljanju 
z zračno puško. Pričakujejo na
stop večjega števila ekip iz vse 
Slovenije. Začetek tekmovanj bo 
ob 8. uri v hotelu Prebold. 

J02E GROBELNIK 

Gozdno gospodarstvo Celje - delavski 
svet TOZD Boč, Rog. Slatina 

objavlja prosta dela in naloge 

KNJIGOVODJE TOZD BOČ 
s sedežem v Rog. Slatini 

Delovno razmerje bo sklenjeno za nedoločen čas. 

Pogoji: srednja izobrazba ekonomske smeri, 1-2 leti 
delovnih izkušenj. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpol
njevanju zahtevanih pogojev v roku 15 dni od objave 
na naslov: 
Gozdno gospodarstvo Celje, Splošni kadrovski sek
tor, Ljubljanska cesta 13. 

Kandidate bomo obvestili o izbiri najkasneje 30 dni 
po objavi. 

Izobraževalna organizacija za izobraževanje odraslih 

Delavska univerza Mozirje p. o. 
proda na 

javni dražbi 
ADAST ROMINOR 022 

- izklicna cena 50.000 din, javna dražba bo v sredo, 
dne 3 1 . marca 1982 v Prosvetnem domu Mozirje 
(tiskarna delavske univerze) od 14. do 15. ure. 
Kupci morajo ) red pričetkom dražbe plačati varščino 
v višini 10% od izklicne cene. Ob plačilu kupnine 
plačajo kupci tudi prometni davek. 

V GRIŽAH SO ZBOROVALI 
PLANINCI 

V polni dvorani doma upokojencev v Grižah je bil sredi 
marca občni zbor Planinskega društva Zabukovica. K dobri 
udeležbi je pripomoglo to, da so poverjeniki pred občnim 
zborom članom društva raznosili program dela in vabila na 
občni zbor. 

Ob občnem zboru je bila pripravljena še razstava planinske 
literature in razstava transverzalnih značk, po občnem zboru 
pa je sledilo še predavanje o lepotah slovenske zemlje v sliki in 
glasbi. 

O delu društva je govoril tajnik, ki je naglasil predvsem dve 
smeri delovanja: množičnost in delovanje preko sekcij v orga
nizacijah združenega dela in na šoli. Lani je bilo organiziranih 
62 različnih akcij, ki se jih je udeležilo 2538 članov. Organizira
nih je bilo, na primer, 10 pohodov ob spomenikih NOB. Lan
sko leto so na občnem zboru razglasili za leto trahsverzal, saj so 
člani društva obiskali 46 transverzal in osvojili 420 različnih 
značk. Skupaj pa jih imajo 1473. 

Nato je beseda tekla o bogatem delu v sekcijah. Osnovna 
ugotovitev je bila, da nudi društvo preko svojih sekcij delov
nemu človeku rekreacijo v gorah, pionirji pa so opisali 20 
različnih akcij, ki so se jih udeležili. 

Po teh in še drugih poročilih je bilo izvoljeno novo vodstvo. 
Na čelo društva je stopil Matija Kajtna iz Griž. V načrtu dela za 
prihodnje obdobje je znova izpostavljena množičnost in obuja
nje tradicij NOB. 

FRANC JE20VNIK 

HUDINJA: UČENCI NA KMETIJAH 
Debela knjiga, ki jo vodi jo na osnovni šoli Franja Vrunčna 

na Hudinji v Celju o prostovoljnih delovnih akcijah mladih 
in njihovih mentorjev-učiteljev na mnogih kmetijah in tudi 
pri enotah Kmeti jskega kombinata, ni le izreden dokument 
pripravljenosti učencev in učenk te šole, da pomagajo kme
tom tedaj, ko so takšne pomoči potrebni, marveč, da so 
akcijo za pridelovanje čim več hrane sprejeli tudi kot svojo 
obveznost. 

D o konca lanskega leta, sicer pa od septembrskih dni 
1980. leta so imeh že enainpetdeset takšnih akcij, pri katerih 
so opravili kar 3.976 ur! 

Obiskali so kmete v Trnovljah, na Hudinji, Ljubečni, v 
Skofji vasi, Leskovcu in drugje, prav tako enote Kmet i j 
skega kombinata na Ponikvi in prijeli za mnoga dela. Poma
gali so pri spravilu krompirja, repe, korenja in koruze, sode
lovali pri obrezovanju korenja in repe, pri ličkanju in čišče
nju gozda, pri obiranju jabolk, tudi pri sekanju drv in čišče
nju travnikov, pri sajenju krompirja, trganju grozdja in 
spravljanju de te l je . . . Skratka, mlade roke so prijele za sle
herno delo, ki je klicalo po izdatnejši in hitri pomoči ob 
pravem času. 

Tako je njihovo delo na poljih in v gozdovih, na travnikih 
in vinogradih hvaležno izpopolnilo delovni dan mladih. 
Navzl ic temu je učenje ostalo na prvem mestu vseh obvez
nosti. Mladi s hudinjske osnovne šole so tako ne le pomagali 
kmetom pri velikih delih, marveč so se tudi bolje spoznali z 
delom in življenjem na kmetijah. 

M . B 0 2 I C 

Z RANJENCI OD POHORJA DO PODVOLOVLJEKA 

Piše: 
ANTON IKOVIC 

M e d ranjenci, ki so še osta
li, je nastal problem hrane. 
Zunaj pred barako so našU 
še v snegu volovski vrat z 
rebram.i in maili bunker s 
krompirjem. Ker je bila v ba
raki bolnišnice železna peč 
za ogrevanje, so si na tej peči 
kuhali, vendar brez soli. Tu
di drva so še imeli na zalogi. 
Tone je bil kuhar. Bitenc iz 
Rečice, ki je bil med njimi še 
najbolj pri moči, je že drugi 
dan t. j . ponedeljek odšel h 
kmetu Obcirju v Podvo lov-
Ijek z izgovorom, da bo z ra
njenci vzdrževal vezo in or
ganiziral pomoč. Vendar po
moči ni bilo. Hrane pa je že 
skoraj zmanjkalo. V četr
tek 11. januarja dopoldan so 
se nenadoma odprla vrata in 
v bolnišnico so vstopili 3 ali 
4 domobranci, med njimi ko
mandant Erpič z vpraša
njem, če je Martin Vršnik še 
tukaj. Martin se je oglasil in 
Erpič ga je vprašal, če bi rad 
odšel domov. Seveda, mu je 
odgovori l Martin. Takoj 
vstani in se odpravi. Izvlekel 
je termos steklenico z mle
kom in Martinu natočil dva 
kozarca toplega mleka. 
Kmalu je Martin odšel z njim 
v dolino. Ostali ranjenci so 
še ostali v bolnišnici. Na Pet- . 
kovem v Podvolovl jeku so 
se za kratek čas ustavili. Tam 
so Petkovi Martinu dali sko

delico kave. P o kratkem po
čitku so Martina naložili na 
sani s parom konj in se odpe-
Ijah na Riherjevo, kjer je bila 
postojanka. Riherjevi so 
Martinu nudili vso pomoč. 
Najprej so ga položili v po
steljo, da si je nekoliko odpo
čil. Zelo mu je prijala kisla 
zabeljena repa, ki so mu jo 
prinesli Riherjevi. Na Marti
novo prošnjo se je pripravila 
Marija Knapič in mu odstra

nila mavec, ki mu je delal 
vel ike težave, saj se je pod 
njim zaredilo že mnogo uši. 
Riherjevi so takoj poslali ob
vestilo Robanovim, da se ra
njen Martin nahaja na Riher-
jevem kot ujetnik domo
brancev. 

Osebo, ki je nesla pošto v 
Robanov kot, so partizani 
ustavili na Beli in jo odpelja
li v štab. Vrniti se je morala v 
Luče. Komandant mesta Lu-
če Franc Kregar-Ciril, ki je 
bil takrat na solčavskem ob
močju, je obvestil Robanove 
in dovoli l , da je šel brat Jožd 

s konjem in sanmi na Riher
jevo po Martina in ga pripe
ljal domov na zdravljenje. 

P o večdnevnem stradnju, 
ko je v bolnišnici zmanjkalo 
hrane, ko ni bilo nikogar, ki 
bi jih rešil obupnega stanja, 
so poskusili srečo še tisti, ki 
so komaj prilezli iz barake in 
se po vseh štirih priplazili v 
dolino do kmetij. V obupu so 
se odločili tudi predati se do
mobrancem. 

Na Obcirjevo sta prišla ta
ko dva ranjenca in jih prosi
la, da jih odpeljejo v domo
bransko postojanko. Eden 
izmed njih je bil iz Celja, tam 
je pred vstopom v partizane 
pobiral tokovino za elektri
ko. Bil je ozebljen in ranjen. 
Iz pod pazduhe mu je tekel 
gnoj in kri, noge pa je imel 
ovite v žaklovino. Bil je ve
lik. Za drugega se ne ve od 
kod je bil. Janez Plesnik in 
Silvester Poličnik sta ju na
ložila na sani in odpeljala. 
P o d klancem pri Sv. Anto
nu, kjer zavije cesta na Pet
kovo in Rakovo, so se srečali 
s patruljo domobrancev. Ra
njenec, ki je bil pred vsto
pom v partizane pri verma-
nih, je prepoznal nekega do
mobranca. Prosil ga je za to
bak ali vsaj čik cigarete. Do
mobranec pa je potegnil pi
štolo in dejal: » N a tu imaš 

čik" m ga ustrehl. Drugega 
pa sta odpeljala v postojanko 
na Riherjevo. Neki drugi ra
njenec, ki je tudi hotel do
mov ali se javiti N e m c e m in 
domobrancem, je na cesti v 
bližini kmetije Grobelnik 
omagal. Srečali so ga domo
branci in ga ustrelili v glavo. 
Ni bil takoj mrtev. Ves dan je 
ležal na cesti, vpil in klical na 
pomoč. Nihče si ni upal bli
zu, da bi mu pomagal. Drugi 
dan so ga našli za cesto mr
tvega. 

Iz partizanske bolnišnice 
je prilezel v obližino Obcirje-
ve domačije tudi Bitenc, ki 
je bil 12. 9. 1944 ob napadu 
na Mozirje ranjen od mine. 
Takrat je imel na sprednji 
strani desne goleni za otroč
jo roko velik defekt. Prelom 
obeh kosti. V bližini Obcirje-
ve domačije je obnemogel in 
začel klicati. Obcirjev oče Ja
nez je šel ponj in ga s težavo 
prinesel domov. Na Obcirje-
vem je ostal dalj časa. Pred 
Nemci in domobranci pa ga 
je rešila rdeča hajmatbund 
legitimacija, ki jo je imel s 
seboj. K o se je nekoliko po
zdravil in opomogel , je odšel 
domov. 

V bolnišnici » N o v a Štifta« 
pa je še teden dni čakalo na 
rešitev še nekaj nepremičnih 

ranjencev. L e Rabuda in T o -
minc, ki sta bila od vseh še 
delno premična, sta skrbela 
za donos drv, vode in krom
pirja, ki so ga našli skritega v 
bližini, drugega niso imeli in 
Cander, ki jim je kuhal do
kler je bilo kaj, so vztrajali 
pri nepremičnih ranjencih in 
jim pomagali. Po približno 
enem tednu stradanja so 
prišli ponje domobranci in 
jih spraavili v dolino h kme
tom in jih tam pustili. K o so 
Nemci zvedeli zanje, so jih 
morali kmetje pripeljati v 
Luče v kaplanijo - tu je bil 
zapor, kjer so bili zaprti dva 
dni. Iz Luč so jih po trditvi 
tov. Candra na dan sv. Vin-
cenca, t. j . 22. januarja 1945 
(ponedeljek) na sankah od
peljali na Ljubno in jih izro
čili policiji in gestapu. Can
der se je izmazal preko poz
nanstva, ki so pri policiji in 
gestapu posredovali zanj. 
Dva Nemca sta ga peljala k 
peku Jožetu Naraločniku, 
tam se je spreoblekel in naje
del. Dobil je tetanus. K nje
mu je hodil neki bolničar, 
pozneje nemški zdravnik ne
ki Ceh, ki se je zavzel zanj in 
mu dajal injekcije. Ta zdrav
nik je dejal, da je bil 4 do 5 let 
v službi v Ljubljani. Pozneje 
je baje odšel v partizane in 
po osvoboditvi prišel obiska
ti Candra v Šmartno ob Paki. 

Adolf Jurač, rojen 3. 5. 1927 v 
Črni na Koroškem. Namestnik 
komisarja 2. čete 1. bataljoni 
Xni. brigade, ranjen 13. 12.1944 
v Lučah. Datum, ko je bil spre
jet v bolnišnico -Nova Štifta" 
vpisan. Po vsej verjetnosti pa 3^ 
bil še isti dan. V njegovi izjavi l 
dne 18. 7. 1945, ki jo hrani Franc 
Kolenc po domače Brtotov if 
Ljubnega, je napisano, da ga 
pri Nemcih rešil smrti Franc 
Kolenc, usnjar. Izpošloval je na
mreč, da je bil v stalni zdravni
ški oskrbi. 



(fpCELJE: 
fftiJE NO Vi 
iASTNi ČLANi 

pedni občni zbori celjske-
a turističnega društva so ve-
P̂,o dogodek zase. Tako je bi-

,̂  tudi v torek zvečer v pre-
'pifii stranski dvorani Naro-
ĵ̂ ega doma. Zato je škoda, 

rnisli. kritične besede, ki 
.g jih izrekli mnogi diskutan-' 

na račun urbanistične in 
jjoniunalne urejenosti Celja, 
„2 račun slabega vzdrževanja 
ĝjt in pločnikov, po-

^giijkljive skrbi za čistočo 
qiesta, niso slišali tisti, ki so 
ijpi bile namenjene. Tistih 
narT-reč, ki skrbijo za komu-
r,alno urejenost Celja, na zbo-. 
•y ni bilo. Tudi drugih ne. 
>forda pa jih ni nihče pova
bil̂  

Delovni obračun turistič-
pega društva, ki ima letos za 
jeboj že 111 let dela, je poka
ral na tradicionalno aktiv-
no.st, ugled in še kaj. Toda, v 
gceni dela ni izstopala le ko-
niunala, kritične so bile tudi 
ocene na račun turističnih re
zultatov, ki kažejo, da je zase
denost nočitvenih zmogljivo
sti v mestu silno skromna. ". 

Na zboru so prof. Zorana 
Vudlerja, Rika Presingerja in 
Viktorja Godnika, torej tri 
dolgoletne člane, ki pa so se 
letos poleg nekaterih drugih 
poslovili od dela v tej organi
zaciji, imenovali za častne 
člane. Posebna priznanja za 
dolgoletno delo pa so dobili: 
dosedanji predsednik Marjan 
Ašič, Slavko Kukovec in 
prof. Zoran Vudler. 

Med novimi člani upravne
ga odbora in delegatskega 
plenuma je nekaj novih 
imen. Upajmo, da takšnih, ki 
bodo uspešno nadaljevali do
bro zastavljeno delo, kljub 
odsotnosti mnogih starejših 
delavcev. 

M.B02IC 

ViTANJE: TURiSTIČNO DRUŠTVO \ 
ZA UREDiTEV KRAJA 

Turistično društvo Vitanje, ki ga kot predsednik vodi i 
Marjan Plankl, je sprejelo za letošnje leto obsežen delovni! 
načrt. Res je sicer, da bo težišče dela v skrbi za ureditevi 
kraja, toda navzlic temu pomenijo tokratna prizadevanja^ 
nov korak k uveljavitvi turističnega društva. Tako se b o d o ' 
med drugim zavzeli, da bi povečali število članov od seda-' 
njih 123 na 140. V kratkem bodo na naslove vseh gospodinj-
stev v kraju poslali posebno pismo, v kateremi bodo opozo-; 
nli na varovanje čistega okolja. Pred praznikom dela bodo; 
skupaj s krajevno skupnostjo organizirali očiščevalno akcijo i 
v kraju, sicer pa bo društvo sodelovalo tudi v akciji »88: 
dreves za tovariša Ti ta .« ' ^ '< 

In če k vsemu temu dodamo še ustrezna predavanja, izletei 
in druge prireditve - uspelo pustovanje je že za njimi - je to j 
skoraj vse. Skoda, da v tem delovnem načrtu ni prizadevanj-; 
za razširitev turizma na kmetih, saj ima tudi širše vitanjsko: 
območje lepe naravne in druge pogoje tudi za to dejavnost. • 

MBi 

POPRAVEK 
Pri reportaži o Savinj

skem magazinu, ki je bila 
objavljena pred kratkim v 
Novem tedniku, je prišlo do 
nekaterih napak, ki nam jih 
je zagodel tiskarski škrat. 
Tako smo zapisali, da so 
kupci prijazni, nismo pa 
omenili prijaznosti proda
jalcev. Res pa je, da so kupci 
prijazni te zaradi odnosa 
prodajalcev do njih. Do sa
mopostrežne trgovine pa 
pridete, ie nekaj metrov od 
kemične čistilnice Obu zavi
jete v levo in ne v desno. 
Sicer pa vsakdo, ki že ve za 
prednosti te trgovine ve, kje 
ta trgovina je. 

USPEL ZBOR HUMORISTOV 
V Ti tovem Velenju so pripravili že trinajsti zbor humoristov, ki so združeni v zanimivem 

in verjetno edinstvenem Humorističnem društvu. Srečanje so opravili v restavraciji Name, 
žal pa je bilo za vse, ki so zeleh pred mikrofonom pokazati svoje humoristično znanje, 
premalo prostora. Pripravili so tudi posebno točko, ko je nastopilo trinajst najbolj duhovi
tih humoristov, ki so pokazali, kako se naj bi obnašali stabilizacijsko. T e točke so bile 
najbolj vesele njihove žene, saj niso verjele, koliko skrite energije se še skriva v teh 
»mučenik ih« . Tako se bodo »zavzemal i« za manjše uživanje alkoholnih pijač, manjše 
kajenje cigaret, za prihranek na kilometrinah (skok čez plot!), ponovni oživitvi zelenega 
vlaka T i tovo Velenje-Ljubljana, odhajali pa bodo raje na trimske steze (tudi v g o z d ) . . . 

Najbolj šarmantna osebnost trinajstega srečanja humoristov v Ti tovem Velenju je bil 
vsekakor kar 176 ki logramov težki (na skrajni levi strani) Hanzi Vidovič . 

L O J Z E O J S T E R Š E K 

POSOJILO ZA PRODAJO 
KONVERTIBILNIH DEVIZ 

Gre za nov pravilnik, ki velja od 
osmega marca letos. Na svoji redni seji 
ga je sprejel izvršilni odbor Ljubl jan
ske banke Splošne banke Celje v skla
du s smernicami samoupravnega spo
razuma o temelj ih planov bank združe
nih v Ljubl jansko banko - združeno 
banko v obdobju 1981-1985. 

To je pravilnik o posoji l ih občanom 
na podlagi prodaje konvert ibi lnih de
viz. 

To je tudi pravilnik, ki spodbuja ob
čane k prodaji konvert ibi lnih deviz. 
Občan pa, ki proda banki konvert ibi lne 
devize s svojega deviznega računa ali 
devizne hranilne knjižice dobi pbsoji lo 
po določi l ih tega pravilnika. 

Pomembno je to, da dobi občan s 
prodajo konvert ibi lnih deviz banki ne 
samo dinarsko protivrednost, marveč 
tudi posoji lo v višini dinarske protivre
dnosti prodanih konvert ibi lnih deviz. 

Primer: če proda občan banki kon
vertibi lne devize v vrednosti 20.000 d i 
narjev ne dobi samo ta znesek, marveč 
prav tako posoji lo v višini dinarske vre
dnosti prodanih konvert ibi lnih deviz. V 
tem koraku je tudi bistvena prednost 
novega pravilnika od starega, saj gre 
po novem za posoji lo v višini dinarske 
protivrednosti prodanih konvert ibi lnih 
deviz, zato tudi za manjše mesečne 
obroke, občanu pa zneska dinarske 
prot ivrednosti od prodanih konvert i

bi lnih deviz ni treba deponirat i , kar je 
mora! po starem pravi lniku. Na vsak 
način prednost in novost, o kateri kaže 
razmislit i in se odloči t i . 

Razumljivo je, da je višina posoji la 
odvisna od dinarske prot ivrednosti 
prodanih konvert ibi lnih deviz, vendar 
ne more biti višja od kreditne sposob
nosti občana in ne nižja od 8000 dinar
jev. 

In še nekaj pomembnih določi l iz 
pravi lnika' 

- najdaljša doba vračanja posoji la 
je tri leta; 

- banka daje posoji lo po tem pravil
niku po 16% letni obrestni meri-; 

- občan porabi dinarsko protivre
dnost prodanih konvert ibi lnih deviz in 
odobreno posoji lo na podlagi ustrezne 
dokumentaci je ali v gotovini iz hrani l 
ne knjižice ali tekočega računa; 

- občan vrača posoji lo banki v ena
kih mesečnih obrokih s pr ipadajočimi 
obrestmi; 

- posoji lo po tem pravilniku se za
varuje pri zavarovalni skupnosti ali s 
sol idarnim jamstvom kreditno sposob
nih porokov. 

Tol iko na kratko o pravilniku o poso
j i l ih občanom na podlagi prodaje kon
vert ibi lnih deviz. Sicer pa še en nasvet: 
podrobnejše' informaci je in pojasnila 
dobite pri vseh enotah Ljubljanske 
banke Splošne banke Celje. 



Z ZELENIM VLAKOM V POMLAD^ 

»TAKEGA IZLETA PA ŠE NE!« 
TTG iz Celja, Novi tednik in Radio Celje ter Atenaturist iz Pulja so 
bili organizatorji še enega uspešnega izleta v Medulin 

-Bi lo je enkratno, kaj 
takega ša nisem doživela. 
Šla sem prvič z vami na 
izlet in zagotavljam, da ne 
zadnjič«, in - V i sploh ne 
veste, kako dobro se člo
vek počuti, če okoli sebe 
vidi nove obraze, sklene 

nova prijateljstva in se po 
vsakodnevnem delu spro
sti v veseli družbil« 

Vse to vemo. Stari znan
ci Zelenega vlaka niso bili 
še nikoli razočarani in po
dobni občutki kot naša 
dva nova znanca so 

spremljali tudi potnike 
prejšnjih izletov. Resnici 
na ljubo, pa je ta zadnji 
izlet - z zelenim \ i a k o m v 
pomlad - presegel vsa pri
čakovanja. Presenečenj s 
strani organizatorjev ni 
bilo ne konca ne kraja, pa 
tudi sami so bili prijetno 
presenečeni, s koliko do
bre volje in pristnosti so 
potniki sodelovali in tako 
prispevali k dobre'-:iu 
vzdušju na vlaku. 

Pojdimi po vrsti: 
Na železniški postaji v 

Celju sta se celjskemu vla
ku pridružili kompozicij i , 
ki sta tri ure prej krenili iz 
Murske Sobote in kakšno 
uro prej iz Velenja. Vsak 
potnik je dobil šopek sve
žega pomladnega cvetja, 
ki so ga natrgale pridne 
roke celjskih stev^-ardes. V 
Ljubljani so se povzpeli še 
Ljubljančani. Vlak je tako 
v Medulin odpeljal okoli 
360 izletnikov. Srečo Cen
trih in Z ivko Beškovnik, 
člana K U D »Zarja« iz Tr-
novelj, sta prevzela mi

krofon v roke in . . . stekel , 
je zabavni program zele
nega vala na Zelenem vla-; 
ku. Pridno sta pomagala z 
glasbo v živo še Leopo ld 
in Jožko, muzikanta iz La
škega. Veselo razpolože
nje se je stopnjevalo iz ki
lometra v kilometer. Pot 
do Pulja je minila hitro 
kot še nikoli. Avtobusi na 
železniški postaji pa so že 
čakali na potnike zelene
ga vlaka in jih odpeljali v 
hotel Belvedere v Medu-
linu. 

P o dobrem kosilu so si 
nekateri izletniki privo
ščili sprehod po sončni 
medulinski rivi ali v vas 
Medulin, drugi so se šli 
kopat v hotelski bazen, 
štiri ekipe pa so se pome
rile na kegljišču. Nekateri 
so seveda raje nabirali no
ve moči za večer in dolgo 
pomladansko noč. 

Večerni zabavni pro
gram sta neutrudno vodi
la Z ivko in Srečko s hotel
skim ansamblom » N e v e 
ra« ter s presenečenjem 

ob 11. uri 56 minut, ko je 
nastopila astronomska 
pomlad leta 1982. P o dvo
rani se je iz vseh grl razle
gala pesem Prišla bo po
mlad . . . in priklicala zele
nega Jurija, ki je za trenu
tek prinesel vonj domačih 
njiv in in travnikov v ho
telsko dvorano istrske va
sice. Natakarji so nato raz
delili omleto preseneče
nja, ples pa se je nadalje
val do jutra, seveda za ti
ste bolj vstrajne^. 

Burja kot kaže, redno 
sprejme goste v Meduli-
nu. V nedeljo je zjutraj hi
tro razgnala meglice, ki so 
se prejšnjo noč nabrale v 
glavah naših veselih go
stov. In že so bili tu avto
busi, ki so potnike p repe-
Ijali v Pulj, kjer so si z vo
dičem lahko ogledali ne
katere puljske znamenito
sti in seveda puljsko 
areno. 

Izlet se je prekmalu bli
žal h koncu. Toda ne tudi 
razpoloženje: smehu, pe
smi in dobri volji ni bilo 
kraja. Še na kolodvoru, ko 
so potniki zapustili naj
bolj živahen Zeleni vlak, 
se je razlegala pesem. 

Kaj bi še dodali. Naj še 
fotografije povedo kar ne 
more beseda. Organiza
torjem gre še enkrat za
hvala in priznanje za tako 
prijeten in v vseh pogle
dih dobro pripravljen 
izlet. 

Mežnar Marija iz Kapie, Rak Amali ja iz Ladkove vasi 
ter Fajfar Rezka iz Trbovelj so sestre. Zupančič Ma
rija iz Ojstrške vasi pa je njihova sestrična. >0 ja, še 
bomo potovale na izlet z zelenim vlakom. Tu je zmeraj 
veselo«, so dejale sestre, ki so že bile na dveh izletih. 

Milica in Jože Štem iz Pečovnika nista ne prvič ne 
zadnjič na izletu z Zelenim vlakom in že razmišljata, 
kdaj bosta šla prihodnjič. »Vse, prav vse je bilo od
lično,« je s širokim nasmehom dejala Milica. 

Pondad in ljubezen, a ni to skoraj eno in isto. »Je,« sta 
rekla Ivan in Cvetka in se še bolj privila drug k 
drugemu. 

Po dolgi poti z vlakom se je prilegla rekreacija v bazenu. 

Zeleni Jurij je oznanil pomlad tudi izletnikom zelenega vlaka, ki so prvi dan 
pomladi dočakali v Medulinu. 

Dobro si oglejte ti dve fotografiji. Takih in podobnih tekmovanj v zabavnem programu ni manjkalo. Kakšno je 
bilo vzdušje med gledalci, pa lahko sami uganete. Seveda so tekmovalci dobili tudi primerne nagrade. 

Nekateri so si prvič ogledali puljsko areno in arheološki muzej. 

Dedek Jože Vidmar i« 
vnuk Gregec nista prišh 
sama. Tu sta bili še Greg. 
čeva mama in teta. Pa si 
ne mislite, da je bil Gre
gec osamljen. Na vlaku je 
bilo otrok za celo malo 
šolo. 

Prvič po 25. letih se je 
Oto Blatnik iz Velenja 
peljal z vlakom. Že 25 let 
je delno nepokreten in se 
je z veliko negotovostjo 
napotil na ta izlet. »Doži
vel sem toliko pomoči od 
vseh, pomagali so mi na 
vlak in nazaj dol. Vsi so 
mi stregli. Res ne najdem 
besed, s katerimi bi pove
dal, kako lepo doživetje 
je bilo to potovanje 
zame.« 

file:///iakom


Veleblagovnica T- ODDELEK METRAŽE 
v L nadstropju ima pestro izbiro metrskega 
blaga iz bombaža in frotirja za pomladansko 
sezono. 

JOSIP JURČIČ 

DOKTOR 
ZOBER 
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To sem povedal svoji nevesti. Ona je jokala, ali obljubila 
'^i je, da me hoče čakati. 

Medtem bi ona polnoletna postala, od očeta bi neodvisna 
bila ~ mislil sem si in, kakor so bila tri leta dolg in dolg čas, 
Vendar mi je bilo po drugi strani laskavo misliti, da potem 
'iobim njo od nje same, ne od očeta. 

Langman pride, stanuje pri meni nekaj dni, navzočen je 
Pn dveh tajnih shodih, ki sem jih imel ž njo. in pri slovesu 
pred odhodom. 

Prideva v Afriko. Ob drugi priliki vam hočem natančneje 
''^zložiti, kak je bil najin začetek in napredek. Le toliko 
^^daj. da nama je izvrstno šlo, oba sva se bogatila, v dveh 
'^tih sem imel že prilično vsoto denarja skupaj. Slabše 
^her, vendar tudi dobro je prakticiral Langaman. Skoro ni 
^an minil, da ne bi bila skupaj, m govorila sva kakor ob 
^iudentovskih časih o moji zaročenki, za katero seje Lang-
^an vedno zanimal, in ni enega pisma nisem mogel obdr-
^^ii, da ne bi bil i on čital. 

Tudi ona ga ni nikdar pozabljala pozdraviti in je govorila 
° njem z jako srčnimi besedami, tako da bi bil jaz lahko 
'}^bosumen postal, a nisem. 

Največji zaslužek je nama dajala apoteka, katero sva bila 
^J^upno ustanovila. Gospodarstvo je imel Langman sam, 
^^^^ž pak je bil obeh enak, ker je zaradi moje boljše prakse 

prejemnikov prihajalo. Tudi se je moj prijatelj bolj 
^^ilagal za šarlatanstvo, kije pri zdravilih neumnim ljudem 
'l^sproti skorajda potrebno, a vendar meni zoprno. On je z 
^obro vestjo prodajal »aqua destillata", ki naju ni skoro nič 
^^^^a, za drag denar Jaz sem si mislil in sem videl, da 

»mundus vult decipi«. Denar je spravljal on in jaz sem 
mislil, da bova delila na koncu. Tudi ga nisem vpraševal, 
koliko je že nabralo se, a na priliko sem vedel, da je že 
precejšnja vsota. 

Medtem se je tretje leto h koncu bližalo in pisma moje \ 
Alojzije so postajala bolj prozaična, tožila mi je, koliko ji j 
oče prizadene, da se ona stara, itd. 

Zato opomnim Langmana, da jaz odidem kmalu, naj 
račun sklene in meni moj delež izplača. Ako hoče on ostati, 
prepustim mu posel brez odškodnine kot samo njegovo 
imen je. 

Videl sem z začudenjem, da mu to ni pogodu. 
Odslej je bolj poredko k meni zahajal, o računu se pa ni 

zmenil, nego odlašal to stvar vedno, če sem ga opomnil. To 
mi je bilo nerazumljivo. 

V tistem času se je raznesla novica, da je policija zasledila 
veliko zaroto in v zapor odvela mnogo odličnih muslima
nov in celo neke krščanske trgovce. Jaz se za vse to.nisem 
dosti brigal. 

Nekega večera pride Langman k meni in njegov sluga za 
njim nosi težak kovček. 

»Shrani mi tole do jutri, da mi ne bode treba stvari na 
moje stanovanje nositi. Jutri ali pojutrišnjem pošljem 
ponj." 

»Kaj pa imaš tako težkega v tem kovčku?« vprašam 
radoveden. 

»To je moja skrivnost. Pusti zapečateno in premagaj 
svojo radovednost, izveš pa gotovo, kaj je,« pravi, da kov
ček v kot in me sili, naj grem ž njim. 

Res odideva v francosko gostilnico, govoriva tam še 
dolgo in se razideva. 

Drugi dan pridem od nekega bolnika domov, pa najdem 
pred vrati dva policista in enega komisarja. 

-Kaj hočete tu?« vprašam prestrašen, ker da tukaj z 
justico ni niti nedolžnemu človeku posla imeti, to sem 
vedel. 

"Gospod pojde z mani,« reče mi komisar, policista me 
primeta in odvedo me v ječo. Niti v svojo sobo nisem smel 
pogledati. 

V ječi sem prosil, naj se pošlje na avstrijski konzulat, naj 
se pošlje po Langmana, jaz sem nedolžen, dam kavcijo itd. 
Vsemu so se smejali, ostal sem sam, sam podnevi in po
noči. To so bile strašne ure. 

Potem se začno preiskovanja. Vprašan sem bil o osebah, 
katerih nisem čisto nič poznal ah pa samo po imenu. Vpra
šan sem bil, od kod je smodnik v mojo sobo prišel. Tu sem 
stopr\- zvedel ali slutil, da je bil v kovčku, ki mi ga je 
Langman v sobo postavil, smodnik. 

Jaz. kratkovidni osel, bal sem se sedaj izdati Langmana, 
bal sem se nadležnosti in opasnosti narediti prijatelju, ta

kemu prijatelju, ki me je bil - izdal! 
Rekel sem, da nikdar nisem znal, kaj je v kovčku, da mi 

ga je eden mojih pacientov, ki ga ne poznam, dan prej 
spraviti dal. 

Ta izgovor v nuje me je zaplel v celo mrežo protislovij, 
sum na mene je bil še večji. Potoval sem nazaj v zapor in 
prebil tam brez števila mučnih dni in noči. 

Od nobene strani ni bilo pomoči. Sklenem resnico pove
dati o kovčku, saj vendar Langman ni mogel tako neumen 
biti in sebe zapletati v kakovo zaroto, gotovo je bil tudi on 
le nedolžno orodje, in če njegovo ime imenujem, pozvan 
bode i on in potem se bode pomota pokazala. 

Ali ko Langmanovo ime imenujem, pokopal sem se po
polnoma, kajti sedaj izvem, da je on ubegnil tisto noč, ko 
sva se midva razšla, z ladjo, kije tačas odjadrala po polnoči 
Njegovo udeleženje pri zaroti je bilo »dokazanoTako 
naglo je odšel. A meni ni prej nič povedal! 

Zdajci stoprv se mi vzdigne strašen sum, zakaj mi je baš 
on kovček v stanovanje postavil, zakaj mi ni hotel računa 
narediti, zakaj se je bilo njegovo prijateljstvo zadnji čas 
ohladilo. Prekletje bodi človeški lakomnosti, ki take Judeže 
raja! Prekleta zemlja, da takih ljudi ne požre! 

Tako sem klel na prvi hip, a potem zopet vsega vkup 
nisem mogel verjeti, duh mi je otrpnil, na vse kombinacije 
nevednim, fanatičnim mojih sodnikov nisem vedel kaj 
reči, moje državljanstvo me ni varovalo, ker nisem mogel 
do tega priti, da bi bil pomoči dobil. 

m TEM MESTU 

KM/llU PRESENEČEKJE 

ZA BRALCE 

NOIIEBA TEBHIKA 



NAGRADNO KRIŽANKO VAM POKLANJA FINOMEHANIKA CELJE 
NAGRADNI RAZPIS 

1. nagrada 300 din 
2. nagrada 200 din 
3. nagrada 100 din 
Pri žrebu bomo upoštevali le pra\ 

ne rešitve, pošljite jih najkasneje 
torka, 30. 3. 1982 do 9. ure. Reš^ 
križanke lahko prinesete tudi osebi 
na vhodnih vratih je poštni nabiralrij 
Na kuverto napišite » N A G R A D j 
K R I Ž A N K A " in svoj točni naslov. 

REŠITEV NAGRADNE 
KRIŽANKE »RADIO« CEj^JE 

Vodoravno: S K R B L J I V E C . A L E 
T O R I K A , L A N , D R A G U L J , R A D I 
K O M L O , C I M A , K U M , E O K A , A M 
R E L A , P A R A , A N T O N , V A T E L , M 
R E L I C A , HI , K A P E L J , P O L I T I K 
B A S , V R A N J E , U D I N E , A R N I ] 
R A A , C A R A R , R I N K A . 

IZID ŽREBANJA 
1. nagrado 300 din prejme Dra| 

Bradač, Ljubljanska 10, 63000 CELJ 
2. nagrado 200 din prejme Slava K 

vačič, Ponikva 8a, 63232 P O N I K V A 
3. nagrado 100 din prejme Fran 

Plevnik, Zabukovica 81, 63302 GRIJ 
Nagrajencem iskreno čestitamo! 
Nagrade boste prejeli po pošti. , 
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poKOMET 

mm SVOJO IGRO 
fiokometaši Aera pred novo sezono 
jConcem marca se bo pričelo letoš-

jg rokometno tekmovanje v drugem 
% I. B zvezne lige. Ker pa imajo 
?gljani srečanje proti Borcu v zaostan
kî  se lahko doftDdi, da bodo morah že 
21 rnarca odigrati zaostalo tekmo v 
2agrebu. Do prvenstva je le korak, in 
^ Icorak je potrebno dobro izkoristiti. 

od zadnje tekme v prvenstvu, ko so 
^gljani končali tekmovanje na prvem 
-lestu s točko prednosti pred zasledo
valci Partizanom iz Bjelovarja in Po -
^5jem iz A d e , se je v ekipi mnogo spre
menilo. Stanko Anderluh je odšel v 

J L A . T e dni bo verjetno odšel v vojsko 
tudi Dušan Božič in tako bo v moštvu 
nastala precejšnja sprememba. Marsi
kateri prijateri prijatelj rokometa je 
postal pesimist. Toda zadnje priprave 
v Lipici , rezultati, zlasti še igra pa le 
dajejo možnosti za uspeh. 

Trener Slobodan Miškovič o pripra
vah: » I m a m o svojo igro. Sedaj je to 
popolnoma druga igra. Mnogo hitrejša 
irr bolj povezana. Ključna zunanja 
igralca sta postala Kalin in Kleč. Mladi 
stopajo v ekipo, kajti dejansko imamo 
v J L A močnejše igralce, kot doma. 

V J L A so ali pa bodo odšli Božič, 
Razgor, Anderluh, Selčan, Djurin, Ma-
hnič in Jonak. Spomladi bodo igrali v 
naši ekipi vratarji Tomič , Pučnik in 
Lesjak, zunanji igralci Kalin, Kleč , Ti-
selj, Doberšek, Manček in Filipčič ter 
krilni in krožni igralci Ščurek, Praz
nik, Bojovič, Ivezič, Kavčič in Me
dved .« 

Trenerja je dopolnil še tehnični vo
dja ekipe Peter Hribernik: 

" V Sežani s m o V i e d pripravami odi
grali tri tekme. Najbolj zanimiva je bi
la tekma proti prvoligašu Slogi - Bo-
snapromet. Nasprotnika smo prema
gali z rezultatom 34:32 in pri tem poka
zali odlično igro. Ostala rezultata sta 
bila Ae ro - Lipa 28:22 in Aero - Jadran 
34:26. P o teh igrah smo lahko kar za
dovoljni in kljub odhodu nekaterih 
najboljših v J L A ne bomo igrali v na
daljevanju prvenstva podrejeno 
v l o g o . « 

J . K U Z M A 

lAONJE TRENING TEKME 
Rokometaši Aera Celje so v zadnjih sedmih dneh odigrali kar tri 

jjjiimive trening tekme. Najprej so po duhoviti in izredno hitri ter 
dinamični igri premagali prvoligaša Borca iz Banja Luke 26:25 
(12:10). V tem sračanju so Celjani še nekaj minut pred koncem vodili 
25;20 in le nekontrolirana igra v zadnjih minutah je omogočila go-
jtom, da so poraz ublažili. 
Strelci za celjsko moštvo: Ščurek 9, Kleč 6, Bojovič 3, Medved, 

Kalin, Manček in Ivezič po 2. 
Koncem tedna pa je gostovala v Celju ekipa Jadrana iz Kozine. 

Skupaj s celjsko ekipo Aera so gostje odigrali dve tekmi. V obeh so 
bili boljši Celjani, ki so zmagali v prvem srečanju 30:24 (17:12), v 
drugem srečanju pa 35:30 (17:14). Domači trener Slobodan Miškovič 
je dal priložnost vsem igralcem. Tako so v obeh igrah igrali v različ
nih postavah. Igral pa ni le rahlo poškodovani Kalin. Toda kljub 
temu smo videli tekočo in tehnično izvrstno igro. V prvem srečanju 
so poleg izredno dobrih vratarjev Tomiča, Pušnika in Lesjaka izsto
pali Kleč 7 in Ščurek 6 zadetkov, drugi dan pa Bojovič 9, Manček 8 in 
Praznik 7 zadetkov. 

Vse te igre dajejo Celjanom kljub odhodu nekaterih igralcev v JLA 
možnost, da dobro štartajo v I. B. ligi zveznega prvenstva. V soboto 
bodo namreč Celjani že igrali v prvem kolu proti Mehaniki v Metko-
îčih. Medtem pa so včeraj odigrali finalno tekmo proti Inlesu za 

pokal Slovenije. J. KUZMA 

KONČAN PRVI DEL PRVENSTVA 
Kegljači v moški in ženski republiški kegljaški ligi so sklenili prvi 

del prvenstva. Z rezultati naših dveh predstavnikov ne moremo biti 
adovoljni če upoštevamo, da moška in ženska ekipa brani naslov 
republiškega prvaka. Medtem ko ženska ekipa lahko še poseže po 
naslovu, kajti v drugem delu igra trikrat doma in dvakrat na tujem, a 
na lestvici je tretja s tem, da si dejansko deli prvo do četrto mesto, ne 
moremo biti zadovoljni z uspehom moške ekipe. 
Moška ekipa, ki bi morala biti letos prav tako med najboljšimi, se 

odo bori za obstanek v ligi. Trenutno so igralci s štirimi točkami na 
petem mestu. Poraz doma proti Cardi je vzro temu, kajti v tem 

(srečanju so prav vsi kegljači zatajili, vzeli srečanje neresno in s 
kakšnim pristopom v bodoče ne bo večjih uspehov. 
Torej pred sobotno tekmo proti Gradisu v Celju bo potrebno obe 

moštvi pripraviti čimbolje. Vse se da nadoknaditi, toda potrebno se 
bo boriti za vsak porušeni kegelj. 

Lestvici: ženske : Konstruktor, Ljubljana, Celje, Gradiš po 6 točk, 
Triglav 4 in Kamnik 2 točki. Moški: Gradiš 8 (izgubil je le doma proti 
Celju !?), Triglav, Konstruktor in Carda 6, Celje 4 in Tekstil - Slovan 
brez točke. 

V Celju je bil zanimiv turnir mešanih dvojic ob Dnevu žena. 
Zmagal je par Grilanc - Lesjak 891, sledijo Nareks - Belak 888, Lubej 
-Ludvik 881, Tisovec - Gobec 870, Sivka - Urh 867, Verančin -
Seško 840, Srot - Lesjak C. 83B, Naumovski - Pečovnik 838, Nežmah 
- Podbrežnik 834 in Kompan - Nežman 826 porušenih kegljev. J.KUZMA 
ZNANI OBČINSKI SINDIKALNI 
PRVAKI 
Zveza telesnokulturnih organizacij Celje je posredovala končne 

fszultate letošnjega sindikalnega prvenstva v veleslalomu na Golteh 
* prvenstva v smučarskih tekih, ki je bilo na Rogli. Na Golteh je 
Vstopilo 368 tekmovalcev, na Rogli pa 35. 

Novi občinski prvaki so: 
Veleslalom moški do 25 let: Cater (Ingrad 43,88, Kolšek (To) 44,17, 

\^mc 44,71. Kavka (oba železarna) 45,08, Horvat (Klima) 45,32; 
•»oSki od 26-33 let: Jovan V. (Ptt) 43,24, Jovan Lj..(BC) 44,06, Vrečko 
'̂ Cj 44,06, Nunčič (Aero) 44,43, Jezernik (Toper) 44,44, Meznarič 
'^ivo) 44,52, moški od 3S-39 let: Cvahte (Nivo) 45.08, Zimšek (Li-
{*la), 45,77. Bornšek (PTT), 45,92, Kajtner (Cin) 46,29, Rosina (Foto
ni 46,67; starejši člani do 45 let: Rožič (Nivo) 41,74, Cesar (Izletnik) 
3̂,74, Kreutz (Občina) 44,27, Razgoršek (Izletnik) 44,51, Rozman (Zel) 

* '̂'4; starejši člani nad 45 let: Ninčič (Aero) 42,79, Uršič (Toper) 
*̂ '84, Zgoznik (Aero 44,08, Koštomaj (Aero) 44,44, Tanjšek (Libela) 
<4.76, Veber (ZTKO) 45,04, Orač (Klima) 45,07. 
Ženske do 29 let: Jovan (LB-SB) 47,07, Lipovšek (PTT) 49,13, 

^°near (Kovinotehna) 51,78, Kramer (Kovinotehna) 52,60, Jereb (RC) 
;274, Kolšek (Ingrad) 53,05; ženske nad 30 let: Schmidt (Aero) 53,69, 
'̂ îk (Aero) 53,74, Presinger (RC) 56,48, Padežnik (Merx) 57,55, Až-
ân (Cinkarna) 57,69, Marinšek (Občina) 57,84; 
ROGLA smučarski teki ženske: Vetrih (Nivo) 28,16, Ciglar (Emo) 
•̂30, Zalokar (Cinkarna) 31,32; Starejši člani: Rožič (Nivo) 12,29, 

^^ka (Železarna) 14,16, Uplaznik (Ingrad) 22,10, Krajnc (Zel) 23,59, 
^fsjžl (Emo) 24,00, Zeme (Klima 25,30; mlajši člani: Maj orane (Ob
java) 25,24, Krajnc (Nivo) 25,31. Bobnič (Zel) 28,06, Rebevšek (Nivo) 

"•21, Ramšak (Ingrad) 32,16. 
J. K. 

^BČINSKO PRVENSTVO MLADIH 
^^RELCEV 

telovadnici OS Nade Cilenšek v Grižah je bilo občinsko prven-
v streljanju z zračno puško za pionirje in pionirke osnovnih šol. 

5?̂ ultati pionirji: OS Griže 365 krogov (3 članska ekipa), OS Prebold 
245 Vransko 269, OS Žalec 288, OS Petrovče 263, OS Braslovče 
u 'drogov. Posamezniki: Peter Okorn 136, Imko Hanžič 128, Iztok 
(Jjhedinovič 123 itd. Pionirke ekipno: OS Griže 333, OS Žalec 191, 

Prebold 180, OS Vransko 175, OS Petrovče 175 krogov in OS 
jpfaslovce brez krogov (samo ena tekmovalka). Posamezno: Mojca 
^ f̂an 132, Danica Turnšek 101, Vikica Dvanajščak 100 krogov itd. 

DRAGO GRESAK 

ŽOGA JE OKROGLA 
Velenjski Rudar je gostoval v Zrenjaninu in kljub 

solidni igri ostal brez točk, saj je izgubil z 2:0. Se vedno 
je na zadnjem mestu s skromnim številom točk, deset. 
V prihodnjem kolu bo igral doma z Iskro iz Bugojna, ki 
je na 8. mestu. 

Nogometaši Smartnega niso uspešno startali v spo
mladanski del prvenstva v republiški ligi. P o prvem 
remiju proti poprečni ekipi Kopra so dosegli še en 
remi in sicer doma proti slabi ekipi kranjskega Tri
glava. Zanimivo je, da so povedli gostje, domačini pa 
so izenačili iz kazenskega strela z golom Prašnikarja. 
Kaj pome|i i slab start? Slabo delo v pripravljalnem 
obdobju ali samo trenutno krizo. Kakorkoli že, ekipa 
Smartnega trenutno ni tista, kot smo jo bili navajeni v 
zadnjih dveh sezonah. Kje je resnica pa bomo videli že 
v prihodnjih tekmah. Šmartno je kljub zadnjim neu
spehom še vedno na drugem mestu za Mariborom, ki 
ima že pet točk prednosti. V 16. kolu bo Šmartno 
gostovalo pri ekipi Primorja, ki je deveta. T V 

NA KRATKO 
KOŠARKARSKE VESTI 

Elektra je doma premagala 
Fructal 81:63 (najboljši strelec je 
bil Cajnar 22), lokalni derbi pa je 
dobila ekipa Kovinarja iz Stor, ki 
je premagala konjiški Comet 
91:90. Najboljši strelec pri Kovi
narju Slatau 25, pri Cometu Ke-
blič 28. S to pomembno zmago je 
novinec v ligi Kovinar na najbolj
šem mestu, četrtem, Comet je pe
ti in Elektra osma. 17. kolo: Elek
tra bo igrala doma s trboveljskim 
Rudarjem, Kovinar gostuje v Aj
dovščini pri zadnjeuvrščeni eki
pi Fructala, Comet pa bo igral-
doma proti Zagorju, ki je šesti. 

Ženska republiška liga: Comet 
je doma premagal Novo mesto 
67:58 (najboljša strelka pri zma
govalkah Zdovc 18), Rogaška je 
doma izgubila s Pomurjem 46:61 
(najboljša Virant 11), celjska Li
bela pa znova ni imela sreče, saj 
je na Jesenicah izgubila po po
daljških 73:70. Cerjakova je dala 
34 košev. Eden izmed pomemb
nejših vzrokov neuspešnosti v 
spomladanskem delu lige je prav 
gotovo ta, da doslej še niso uspe
le oddigrati tekme v popolni po
stavi. 

Na lestvici je Rogaška tretja, 
Comet četrti in Libela osma. 18. 
kolo: Rogaška gostuje pri vode-
čem Mengšu, Comet gre k zad-
njeuvrščenemu Kopru, Libela pa 
bo igrala doma proti Senožečam, 
ki so na sedmem mestu. 

TV, JANA BOZIC 

ZAKLJUČEK I. IN II. 
OBČINSKE LIGE 

Na celjskem strelišču je bilo 
šesto (zadnje) kolo občinske I. in 
II. lige z zračno puško. V III. hgi 
*pa bodo izvedena še tri kola. 
Končni vrstni red ekip v I. ligi: ..CELJE« L, »KOVINAR« I., ..CELJE« II., »TEMPO«, »CELJE« III. in »MILIČNIK«, ki za
pušča I. ligo in se »seli« v II. ligo. NAJBOLJŠA DESETORICA MED POSAMEZNIKI: Jože Je-
ram 1480, Marjan Dobovičnik 
1479, Tone Jager 1458, Vili Deč-
man 1454, Alenka Jager 1454, Er-
vin Seršen 1450, Friderik Rezar 
1446, Jože Cesnik 1440, Ivan Ko-
čevar 1438 in Barbara Jager 1435 
krogov. Končni vrstni red ekip v 
II. ligi: »FRANC STEKLiC«, »INGRAD«, ..ZLATAR«, »SAVINJA«, »AVTO« in »BRATOV DOBROTINSEK«, ki so izpadli 
in bodo v naslednji sezoni nasto
pali v III. ligi. NAJBOLJŠA PE-TORKA MED POSAMEZNIKI: 
Zeljko Lamut 1072, Marko Koba-
le 1057, Srečko Goršek 1053, 
Branko Znidar 1053 in Ivan Zu-
panec 1036 krogov. V III. ligi 
med ekipami z veliko prednostjo 
vodi.SD ..Kovinar« II.;Med posa
mezniki pa je na vrhu prava gne
ča, za končnega zmagovalca pa 
imajo največ možnosti Rafko Go-
renšek. Vlado Bogdanovič, Val-
ter Podjavoršek, Hilda Slogar in 
Darja Kačnik, ki je sicer še pio
nirka. 

V soboto bo v Celju zanimivo 
tekmovanje in sicer regijsko pr
venstvo za ..Zlato puščico« na 
katerem bodo strelci iz Celja, La
škega in Žalca »naskakovali« 
uvrstitev med prvih sto v Slove
niji, ki imajo pravico sodelovanja 
ha republiškem finalu za »Zlato 
puščico«, ki bo letos v Sloven
skih Konjicah. TONE JAGER 
FRANC PEŠEC 
MEDOBČINSKI PRVAK 

V Celju se je končalo medob
činsko šahovsko prvenstvo posa
meznikov. Sodelovalo je 12 šahi-
stov iz Žalca, Slovenskih Konjic 
in Celja. Tekmovanje je bilo zani
mivo in zelo izenačeno. Sele zad
nji dve koli sta prinesli končni 
vrstni red, ko vseskozi vodeči 

' Marjan Crepan ni uspel doseči 

popolnega uspeha proti Francu 
Brinovcu str. in Streicherju. S 
tem pa je potem z dobro igro in 
zmagami osvojil prvo mesto 
Franc Pešec iz Celja, ki je oddal 
le točko in pol. 

Vrstni red: 
Pešec (celje) 9,5, Crepan (Ža

lec) 8,5, Obrul (Slov. Konjice) 7,5, 
F. Brinovec • str. in- Lesjak 7, 
Slomšek (SI. Konjice), Prislan 
(Celje) in F. SIBrinovec jun. (Ža
leč) 5,5, Streicher (Celje) 4,5, Po-
lak 2,5, Zalokar (oba Celje) 2, 
Lampret (Žalec) 1 točka. 

USPEH V POLJČANAH 
v Poljčanah so ustanovili ša

hovski klub. Ob tej priliki je bil 
tudi hitropotezni turnir na kate
rem je sodelovalo 27 igralcev, ki 
so odigrali sedem kol po švicar
skem sistemu. Najboljše mesto 
je osvojil šahist Celja Božo 
Strucl, ki je zbral 6 in pol točke. 

, Na drugo mesto se je uvrstil Mat
jaž Mikac 5,5, medtem ko je bil 
Lesjak peti do sedmi, zbral pa je 
4 in pol točke. Lep uspeh mlade 
trojke iz Celja. 

JUTRI POKAL 
MARŠALA TITA 

Jutri, v petek, ob 16.30 uri se 
bo pričelo v šahovskem domu v 
Celju tekmovanje za pokal mar
šala Tita. Na njem imajo pravico 
nastopa vse ekipe od rednih ša
hovskih do sindikalnih, šolskih 
in rekreativnih. Moštvo sestav
ljajo štirje šahisti ali šahistkinje. 
Po zmagi na občinskem prven
stvu imajo zmagovalci pravico 
sodelovanja v republiškem tek
movanju. 

J.KUZMA 

PRVENSTVO LIBELE 
Na odlično pripravljeni progi 

na Golteh so se pomerili športni
ki Libele na prvenstvu v velesla
lomu. Progo, ki jo je odlično pri
pravil Janko Cetina, so z uspe
hom prevozili smučarji Libele in 
to kar 60. 

Ženske: Vera Krošelj 1:16,91, 
Ljuba Lončar 1:37,15, Milena Je-
žovnik 2:29,17; starejši člani: 
Oto Tanšek 54,17, Milan Mulej 

• 55,66, Jože Cocej 56,30, Jože Ko
rošec 57,17, Marjan Veber 58,97; 
mlajši člani: Anton Zimšek 
51,76, Samo Senegačnik 53,24, 
Janez Stepinšek 53,55, Janko Ri-
hter 54,54. Marjan Antlej 54,91. 

REGIJSKO 
KEGLJAŠKO 
PRVENSTVO 

v 8. kolu regijskega kegljaške-
ga moštvenega prvenstva so bili 
v I. skupini doseženi naslednji 
rezultati: Radeče - Hmezad 
4863:5098, Celje - Moste 
5269:4032. Dobrna - Konus 

5027:5014, Šoštanj - Prebold 
5229:5131 in Ingrad - Kovinar 
5198:5136. 

Vrstni red na lestvici: 
Celje 14 točk, Hmezad 12, In

grad in Kovinar ter Šoštanj 10, 
Tekstilna Prebold 8, Konus 6, 
Dobrna 4, Radeče in Moste 2 
točki. 

ZNOVA ZMAGA NAD 
TIMO 

Košarkarji Libele so v pred
zadnjem kolu tekmovanja v II. 
zvezni ligi znova premagali mari
borsko ekipo TIMA, katero vodi 
Zmago Sagadih. Tokrat so neka
teri navijači in prijatelji košarke, 
pred srečanjem podarili trenerju 
gostov spominsko darilo, toda 
vse skupaj ni pomagalo, da celj
ski igralci ne bi znova pokazali 
dobro igro in v lepi košarkarski 
predstavi zmagali z rezultatom 
88:85 (47:44). 

Samo srečanje je bilo precej ra
zburljivo, kajti kljub temu, da so 
Celjani večkrat pobegnili za šest 
do sedem košev so gostje z agre
sivno obrambo vedno rezultat 
zmanjšali ali izenačili. V zadnjih 
minutah pa so celo enkrat poved
li za koš razlike. Toda v celjskem 
moštvu je bil zelo razpoložen 
Aničič, ki je z 32 koši tudi dejan
sko premagal solidne goste. Igra 
je bila kvalitetna, športna in 
predvsem zelo korektna. 

Koše za Libelo so dosegli Ani
čič 32, Prodan 4, Kralj 2, Kafed-
žič 14, Muha 17 in Tovornik 19. 

V zadnjem kolu igrajo celjski 
košarkarji v gcsteh proti Zapru-
dju. 

MLADI STRELCI V 
GRIŽAH 

Na šolskem prvenstvu je na
stopilo 34 strelcev z zračno pu
ško. Med pionirkami je zmagala 
MOJCA SEDRAN (132 od 200 
možnih krogov) pred VIDICO 
DVANAJSCAK in SABINO 
SOLMAN, pri pionirjih pa PE
TER OKORN (134 krogov) pred 
IZTOKOM MUHEDINOVICEM 
in ALJOSO KALAFATICEM. 

DRUŽINSKO 
PRVENSTVO 

Na družinskem prvenstvu SD 
Griže je nastopilo 12 strelcev z 
zračno puško, zmagal pa je Dra
go Grešak pred Darkom Turn-
škom. Mladenom Melanškom, 
Francem Kotnikom, Zlatkom 
Poteko itd. 

DRAGO GRESAK 

STRELCI V LAŠKEM 
Končana je o^pčinska liga v 

streljanju z zračnb puško, kjer je 
v devetih kolih nastopilo devet 
ekip. Zmagala je ekipa SD Tone 
Bostič iz Zidanega mosta z 18 
točkami pred SD Pivovarna La
ško 16, SD Dušan Poženel Reči
ca 14, SD Celj; ka četa Breze 11, 

SD Papirnica Radeče 10 točk itd. 
Med posamezniki je bil najboljši 
BORIS G0RI:::EK iz zidanega 
mosta s poprečnim rezultatom 
355 krogov (popreček vseh na
stopov), sledijo ROMAN MA-
TEK iz Laškega 349, Dušan Gri-
čar 348, Franc Pavelšek (oba Zi
dani most) 345, Ludvik Lavrinc 
(iz Laškega 339 krogov itd. 

VINKO LAVRINC 

DVE ZMAGI KADETOV 
LIBELE 

Kadeti Libele so osvojili nove 
štiri točke. Najprej so premagali 
dru^ouvrščeno ekipo • maribor
skega Branika 83:67 (40:43), strel
ci pa so bili Ulaga 13, Govc 18, 
Polutnik 32, Turk 6, Urbanija 10 
in Martič 4. Najboljša sta bila 
Govc in Polutnik. V drugi tekmi 
so ugnali Zagorje in sicer doma 
82:66 (38:40). Strelci Ulaga 18, 
Bencina 10, Zvižej 14, Polutnik 8, 
Urbanija 16, Martič 14 in Radoše-
vič 2. Do konca prvenstva sta 
ostali še dve koli. V prihodnjem 
igrajo Celjani z Rudarjem v Tr
bovljah, v zadnjem pa doma z 
Elektro iz Šoštanja. Libela vodi 
brez poraza. 

RUDI JERIC 

VISOKI PORAZ 
ŠENTJURJA 

v 16. kolu II. repubhške lige 
vzhod so košarkarji Šentjurja go
stovali v Kostanjevici in visoko 
izgubili s Pobočjem 96:66 (45:30). 
Strelci: Hernaus 9, Polneč 7, 
Skorjanc 10, Puser 4, Zorko in 
Zalokar po pet. Jug 6, Prezelj 9 in 
Esih 11. Šentjur je na 8. mestu, v 
prihodnjem kolu pa bo v soboto 
ob 18. uri igral doma proti Breži
cam. 

Kadeti Šentjurja so osvojili po
memben par točk, saj so prema
gali Rudarja iz Trbovelj 68:64 
(29:31). Strelci: Rozman 12, Esih 
13, Skorjanc 18, Kukovičič 6, 
Elaksovič 8, Fidler 2 in Stelcer 8. 
V predzadnjem kolu bo Šentjur 
igral s kadeti Elektre v Šoštanju. 

DANILO RAZBORŠEK 

JANI ŠPILJAK 
ZMAGAL 

v Bernardinu pri Portorožu je 
bilo 2. kolo medrepubliške Uge v 

^emi in full contactu, kjer je so
delovalo tudi osem članov Kara
te kluba Slavko Slander iz Celja. 
Največji uspeh so dosegli v pol-
srednji kategoriji semi contacta, 
kjer so osvojili prva tri mesta. 
Zmagal je Jani Spiljak pfed Lju-
bom Žafranom in Bojanom Gra-
hutom, v srednji kategoriji pa je . 
Stane Spiljak dosegel tretje me
sto, v full contactu so zmagali Z. 
in B.Grahut, medtem ko so Džu-
rič, Šunko in Žafran izgubili sre
čanja. Janija Spiljaka so določili 
v državno reprezentanco za na
stop \' Padovi v Italiji koncem 
marca. 

D. SNEDIC 



PRIREDITVE V§;.' 

POKRAJINSKI MUZEJ 
Pokrajinski muzej je odprt 

vsak dan od 9. do 12. ure, ob sre
dah tudi v popoldanskem času 
od 14. do 16. ure, za obiskovalce 
pa je zaprt ob ponedeljkih. Ogle
date si lahko stalno arheološko 
zbirko, rimski lapidarij in stalno 
razstavo, ki prikazuje kulturno 
zgodovinske spomenike. 

RAZSTAVNI PROSTOR 
KOMUNALA CELJE 

v razstavnem prostoru v Ko
munalnem podjetju v Celju je do 
ponedeljka odprta razstava li
kovnih del Srečka Skoberneta. 
RAZVOJNI CENTER 
CELJE 

v avli Razvojnega centra v Ce
lju razstavlja od 22. marca dalje 
lesoreze in olja Franc Ratej, dela
vec Razvojnega centra. Razstava 
bo odprta do 9. aprila. 

KINO VOJNIK 
v kinodvorani v Vojniku bodo 

predvajali v soboto, 27. marca ob 
19.30 uri in v nedeljo ob 17. in 
19.30 uri ameriško-nizozemski 
film Zarja v deželi Zulu, ob 10. 
uri v nedeljo pa bodo predvajali 
ameriški pustolovski film Varuh 
divjine. 

LIKOVNI SALON 
V Likovnem salonu v Celju je 

od petka, 19. marca dalje odprta 
razstava treh italijanskih in sed
mih domačih slikarjev s skup
nim naslovom Podoba. Razstava, 
ki jo je omogočila Ot)alna galerija 
iz Pirana bo odprta do 3. aprila. 
AVLA OSNOVNE ŠOLE 
VOJNIK 

Turistično društvo Vojnik pri
reja v petek, 26. marca ob 18.30 
uri v avli osnovne šole v Vojniku 
predavanje profesorja Sirka, do
polnjenega z barvnimi diapoziti
vi. Govoril ho o Izraelu - njegovi 
preteklosti in sedanjosti. 
DVORANA GOLOVEC 
C E U E 

V dvorani Golovec v Celju bo v 

torek, 30. marca ob 20. uri smu
čarska prireditev leta Bojan in 
Boris, pred odhodom naših smu
čarjev v JLA. Na prireditvi bodo 
podelili tudi zlate smučke sezone 
1981 82, v programu pa bodo na
stopili ansambel Hazard, Pankr-
ti, Ansambel Mihe Dovžana z Go
renjci, Miša Molk, Vili Vodopi-
vec. Rado Casl, Toni Gašperšič, 
Vinko Simek ter obe smučarski 
reprezentanci. 

3. aprila ob 19.30 pa bo v dvora
ni Golovec prireditev črne celine 
in sicer Afriški spektakel in Na
rodni folklorni ansambel Gvi
neje. 

CENTER ZA KLUBSKO 
DEJAVNOST CELJE 

Center za klubsko dejavnost 
Celje organizira jutri, v petek 26. 
marca od 18. do 22. ure v dvorani 
Golovec solidarnostni koncert za 
Poljsko in Salvador. 
SAVINOV RAZSTAVNI 
SALON ŽALEC 

v Savinovem razstavnem salo
nu v Žalcu razstavlja likovna de
la Jure Cekuta iz Celja. Razstava 
bo odprta do konca prihodnjega 
tedna. 
ŠEMPETER V 
SAVINJSKI DOLINI 

V Šempetru v Savinjski dolini 
sta odprta za ogled oba turistična 
objekta. Jama Pekel in Rimska 
nekropola vsak dan od 8. do 18. 
ure. 

SLOVENSKO LJUDSKO 
GLEDALIŠČE 

Četrtek, 25. marca ob 11.: He
nrik Ibsen: GOSPA Z MORJA. 
Zaključena predstava za SC Bo
ris Kidrič. 

Petek, 26. marca ob 9.: Henrik 
Ibsen: GOSPA Z MORJA. Zak
ljučena predstava za ŠB za Bla
govni promet. 

Ponedeljek, 29. marca ob 9.: 
Henrik Ibsen: GOSPA Z MOR
JA. Zaključena predstava za 
Zdravst\'eno šolo. 

Torek, 30. marca ob 15.30: Mo-
liere: 2LAHTNI MESCAN. 5, 
šolski abonma. 

Sreda, 31. marca ob 10.: Molie-
re: ŽLAHTNI MESCAN. Zaklju
čena predstava za Vrtnarsko 
šolo. 

Četrtek, 1. aprila ob 15.30: Mo-
liere: ŽLAHTNI MEŠČAN. 1. 
šolski abonma. 

KULTURNI DOM 
ŠMARJE PRI JELŠAH 

v soboto, 27. marca bo ob 16. 
uri v Domu kulture v Šmarju 
zaključni republiški kviz Mladi 
in kmetijstvo. 

KINO ŠMARJE 
v kinodvorani v Šmarju bodo 

predvajali danes, v četrtek za re
dni četrtkov filmski abonma 
ameriški akcijski film Glorija, v 
čitalnici študijske knjižnice pa 
bo v torek, 30. marca ob 15.30 ura 
pravljic za predšolske otroke. 

ZDRAVILIŠČE 
DOBRNA 

v dvorani zdraviliščnega doma 
na Dobrni bo danes ob 20. uri 
družabni večer, na katerem bo 
nastopila folklorna skupina 
France Prešeren iz Celja. Jutri, v 
petek pa bo v isti dvorani ob 

19.30 uri koncert godalnega orke
stra iz Celja. 

V avli hotel na Dobrni pa je v 
teh dneh odprta prodajana raz
stava akademskega slikarja 
Zdravka Dolinska iz Trbovelj, ki 
razstavlja olja. Razstava bo odpr
ta do 1. aprila. 

CANKARJEV DOM 
LJUBLJANA 

v srednji dvorani Cankarjeve
ga doma bo v nedeljo, 28. marca 
ob 19.30 uri V. srečanje jugoslo
vanskih umetnikov baleta, na ka
terem bodo sodelovali baletni so
listi nekaterih jugoslovanskih 
gledališč, kot gost večera pa 
Bayerische Staatstheater iz 
Miinchna. 

V ponedeljek, 29. marca ob 
19.30 uri pa bo v Mestnem gleda
lišču ljubljanskem uprizoril an
sambel gledališča Gavella iz Za
greba Amadeusa Petra Shaef-
ferja. 

V zgornjem preddverju pa je 
do 31. marca odprta razstava Na
rodni heroj Stanko Žagar, ljud
ski učitelj in revolucionar in .Za-
garjevi nagrajenci, ki jo je ob 40-
letnici smrti Stanka Žagarja pri
pravil Slovenski šolski muzej. 
Razstava je odprta vsak dan od 9. 
do 13. in od 15. do 18. ure, v sobo
to in nedeljo pa od 9. do 13. ure. 

DEŽURSTVA 

ZDRAVSTVENI DOM 

Dežurstvo med tednom: po
možni zdravnik od 14. do 20. ure, 
glavni zdravnik od 15. do 6. ure 
naslednjega dne. Ob nedeljah je 
dežurstvo od 12. ure do nasled
njega dne do 6. ure zjutraj, ob 
praznikih pa od 7. ure do nasled
njega dne do 6. ure zjutraj. 

LEKARNE CELJE 
Do sobote, 27. marca do 

je dežurna lekarna Center v^ 
netovi ulici, nato prične z (j ^ 
stvom Nova lekarna na Torn^ 
vem trgu. 
TRGOVINE 

v tednu od 22. do 27. mi,^^ 
dežurna samopostrežba Rlĵ J 
DVOR v Zidanškovi ulici, \ 
dan do 20. ure. V tednu o<i| 
marca do 3. aprila pa bo dežî  
samopostrežba RIO v Presen;̂  
ulicL -i 

R O J S T V A 

CELJE 
Rodilo se je 28 dečkov in 35 

deklic. 

P O R O K E 

CELJE 
Poročilo se je 8 parov, od teh: 

KULJAD Alojzij iz Celja in SE-
NIC Elica iz Drešinje vasi, KNA-
FELC Peter iz Celja in INTIHAR 
Saša iz Levca, DORDIČ Goran iz 
Doboja in ZUPANC NATASA iz 
Petrovč, ZORE Rudi in VIDEN-
SEK Dragica, oba iz Celja, FI-
RER Dušan iz Brdc nad Dobrno 
in POVH Tatjana iz Pirešice. 

LAŠKO - KRAJEVNI URAD 
RADEČE 

Poročili so se: KNEZ Egidij iz 
Zagorja ob Savi in TROST Zlat-
ka iz Radeč, KARLOVSEK Boris 
iz Radeč in STROVS Lea iz Dola 
pri Hrastniku. 

S M R T I 

CELJE 
Umrii so: HAJNSEK Janez, 51, 

Celje, PECNIK Ana Marija, 78, 
Celje, KOS Olga, 40, Celje, SUS-
NIK Jože, 70, Celje, BARIC Ig

nac, 69. Orešje, Hum na S|, 
BAUFIC Josipa, 74, Celje, J 
VLINC Adolf, 39, Store,'^ 
BERL Amalija, 80, Smiklavž, 
Skofji vasi, GUZEJ Ana, 90 ( 
Ije, POCEKAJ Marija, 83, Cei 
DRLJIC Luka, 44, Brestovj 
Doboj, PUKL Kristijan, 72 r 
Ije, RAZBORNIK Jožef, 64, R; 
mirje, ZLAVS Ivan, 59, Ce; 
Kračun Amalija, 66, Rove, Ftj 
kolovo, PUKMEISTER Ana,| 
Celje, LONCARIC Marija, 83 5 
Ije, ROBNIK Marija, 77, Rai^ 
COKLIN Frančiška, 80, Tit 
Velenje, PELKO Jakob, 54, l 
stan vrh, ZABUKOVSEK Av-
sta, 42, Dobriša vas, GREji 
Ana, 67, Šmarje pri Jelšah, L; 
NIK Štefan, 54, Ločene 
OCVIRK Rozalija, 69, 2â  
LORGER Anton, 72, Šmarje, 
Jelšah, CESAR Ivan, 71, Zg.i 
čica, GROBIN Neža, 81, Crn 
ška gorca, SMID Jožefa, 75, Pt, 
na - Jurklošter, KNEZ Ivanai 
Celje, KLEP Jožefa, 82, Pi; 
VERBUC Anton, 80, Lenib« 
pri Strmcu, LORGER Angd 
69, Šmarje pri Jelšah, OGRLI 
Terezija, 78, Bratni vrh, PH 
KO Martin, 71, Paridol, REDE 
SEK Terezija, 85, Sevnica. 

LAŠKO — KRAJEVNI UR 
RADEČE 

Umrii so: MARTINSEK i 
nrik, Svibno, PODLESNIK il 
tonija, Svibno, MASTNAK Mi 
ja. Zidani most, STRNIŠA Ai 
lija, Zebnik. 

Komisija za delovna razmerja 
hp Pivovarne Laško 

razpisuje 
prosta dela in naloge, in sicer: i 

10 delovnih mest - posfuževalec polnilne! 
linije 

Pogoj: - psihično in fizično zdrav. j 

V poštev pride moška in ženska delovna sila. 

Vloge naj interesenti pošljejo na naslov: 
hp Pivovarna Laško . 
Služba pravne varnosti ; 
in kadrovanja 1 
63270 Laško, Titova 28 :\ 

J 
Razpis velja do zasedbe področij del in nalog. 

V E D N O N O V I I Z D E L K I 

Mirko in Eiica Satier se prilagajata potrebam 

Vedno novi izdelki, 
takšni, kot jih tržišče po
trebuje, so glavna značil
nost ključavničarstva, 
ki ga vodi Mirko Satier 
in predelave plastičnih 
mas, ki je v rokah njego
ve žene Elice. Danes so 
to predv.sem izdelki, ki 
nadomeščajo uvoz. 

Bogate izkušnje, ki si 
jih je Mirko Satier prido
bil najprej v Konusu, po
tem, ko se je oblikoval, v 
Kostroju in nato še v 
Obrtnem podjetju Slo
venske Konjice so zado
ščale, da se je leta 1966 
odločil za obrt. Pričetki v 
enem samem kletnem 
prostoru, kjer je izdeloval 
ventilatorje za spravilo 
sena in vitle za kmetij
stvo, so bili skromni. Vsa
ko delo pa je bilo dobro 
opravljeno in ob delu za 
zasebne naročnike se je 
vse bolj krepilo sodelova
nje z delovnimi organiza
cijami. Dobro delo je ro
dilo ugled in vedno več 
dela, tako da kmalu za za
sebne naročnike ni bilo 
več časa. »Je pa delo z de
lovnimi organizacijami 
tudi dosti bolj urejeno,« 
pravi Mirko Satier. 

Danes je delovnih orga
nizacij, s katerimi sodelu
je, že lepa vrsta. Za zreški 
Comet izdeluje tri tipe 
strojev: za rezanje samot
nih in - drugih zidalnih 
opek, v serijah pa dva ti
pa rezalnih strojev za ko
vine. Za Konus izdeluje 
strojno opremo, ki nado
mešča uvoz, za konjiško 
temeljno organizacijo In-
grad opravlja stavbna 
ključavničarska dela, za 
kemično industrijo J U P 

Dol pri Ljubljani podeste 
in nadstreške. Letos je 
največ dela s kontejner-
skim sistemi. Izdeluje jih 
za Comet in za L i p Slo
venske Konjice. V Lipu 
imajo tako rekoč pri vsa

kem stroju kontejner, 
kjer se zbirajo vsi odpad
ki, ki nato v kontejnerju 
potujejo v kotlovnico. 
Nekaj let že izdeluje za 
zreški Unior grozdni mlin 
pentlar. 

Iz bogatega programa, 
ki nastaja v ključavničar
ski delavnici v Draži vasi 
pod rokami Mirka Satler-
ja in sedmih delavcev, 
smo našteli tisto, kar je 
najbolj pogosto danes. 

Pred leti so bili izdelki 
drugi, prav tako bodo 
drugi čez leta, saj je prila
godljivost potrebam glav
na usmeritev. Pravzaprav 
]e iz nje zrasla tudi druga 
dejavnost - predelava 

plastičnih mas. Od okto
bra 1980, ko jo je prevzela 
Elica Satier, so z njo pri
hranili precej sredstev, ki 
bi jih delovne organizaci
je morale nameniti za 
uvoz. 

Plastične prsne šobe za 
klimatske naprave zado
voljujejo vse potrebe Kli
me Celje in I M P Ljublja
na. Izdelah bi jih lahko 
tudi več, a lani so potrebe 
po njih upadle. N o , letos 
kaže zopet na bolje. Res 
je sicer nekaj težav s po
trebnim materialom, saj 
ga je del iz uvoza, a te te
žave uspešno rešujejo. 
Po leg prsnih šob nastaja
jo v delavnici Elice Satier 
tudi plastični modeli za 
bruse. Za zreški Comet so 
osvojili dva tipa plastič
nih modelov za bruse, ka
kršne so pred tem v Co-
metu morali v celoti uva
žati. • Elica Satier s plastičnim modelom za 

bruse, ki jih potrebuje Comet. 

GnmOai mJia peatiM iadelujejo serijsko sa Mrcški dolar. V delavnici Mirka Satier ja je vedno živahno^ 

Mirko Satier, ključavničarstvo 
Elica Satier, predelava plastičnih mas 

Draža vas 59, telefon (063) 763-161 



.^^DOLETNO PRESTOPNIŠTVO 

IIAJHNE KAZNI, VEČ POVRATNIKOV 
L'r/ petine mladih v Celju zahaja v gostilne 
potem ko se je štiri leta 
•^pjševalo število mlado-
'^'^•M prestopnikov, so lani 
'hčniki na celjskem ob-

ovadili sodnikom za 
fodoletnike enkrat več sto-
L v kot leto poprej. Na kri-
* p̂ ta je zašlo 593 mladolet-
•i/ov in otrok, ki so izvršili 
I4 ;<aznivih dejanj oziroma 
[jveč kot leto poprej. 
Ijtjd kaznivimi dejanji, ki 

jih izvršijo mladoletniki, so 
še vedno na prvem mestu ta
tvine (382), sledijo vel ike ta
tvine (148), dva mladoletnika 
pa imata na vesti poskus 
umora, dva rop, štirje po
skus posilstva, pet goljufijo 
itd. Statistike govorijo, da se 
množijo tudi pobegi mlado
letnikov od doma in iz raznih 
ustanov. Lani je bežalo kar 
296 mladih. 

Analize kažejo, da su mla
doletni storilci kaznivih de
janj večinoma urejene oseb
nosti z razvitimi delovnimi 
navadami in tudi interesno 
dokaj razgibani, tako da ni 
potrebno daljše delo social
ne službe z njimi. Pač pa je 
potrebno posebej obravna
vati vedenjsko in osebnost
no motene mladoletnike, ki 
so ponavadi brez delovnih 
navad, se radi potepajo in 
izbirajo neustrezno družbo, 
dekleta pa pogosto menjava
jo partnerje. Ti mladoletniki 
tudi odklanjajo vzgojno vo
denje tako staršev kot skrb
stvenega organa in je zato 
prevzgojno delo z njimi še 
toliko težje. K sreči pa je 
takšnih mladoletnih delik-
ventov v skupnem številu 
bolj malo. 

Statistike zadnjih let tudi 
kažejo, da večina mladolet
nih storilcev kaznivih dejanj 
izhaja iz popolnih družin, 
kjer pa vladajo neurejeni 
medsebojni odnosi. Največ 
prestopnikov je iz družin, 
kjer je eden od staršev alko
holik, to pa se odrazi tudi'na 
njihovih otrocih, ki zaidejo 
na kriva pota. V večini pri
merov namreč zberejo po
gum tako, da popijejo nekaj 
alkohola in potem izvršijo 
kaznivo dejanje. Statistike 
tudi govorijo, da je potrebno 
v štirih petinah primerov 
iskati vzroke za deviantno 
ravnanje v družinskem oko
lju mladoletnika. 

Precej tudi zaskrbljuje dej
stvo, da je iz leta v leto več 
povratnikov. Medtem ko so 
v letih 1976-78 našteli le šest
najst povratnikov, to je ti
stih, ki so stopili pred sodni
ke drugič, tretjič jih je bilo že 
lani precej več. Sodniki ugo
tavljajo, da se ukori in drugi 
blažji vzgojni ukrepi ne ob
nesejo preveč in prav med 
mladoletniki, ki so dobili 
manjše kazni, je največ po
vratnikov. 

Neuspešna vključitev v 
življenjsko okolje je med 
najpomembnejšimi vzroki 
za povratništvo, analize pa 
kažejo, da ponovno stopijo 
na kriva pota največ labilne 
in sugestibilne osebe. Vzrok 
za povratništvo je tudi druži
na in nezdravi odnosi v njej, 
kar povzroči močno emocio
nalno okrnjenost in vzgojno 
zanemarjenost že v predšol
ski dobi, z leti pa se to še' 
stopnjuje. V takih primerih, 
ko pri prevzgoji mladoletni
ka ni pričakovati pomoči 
staršev in okolja, mladoletni

ka pošljejo v vzgojni zavod. 
Vendar pa izkušnje kažejo, 
da se sicer večina mladolet
nikov v teh zavodih poklicno 
usposobi, v kasnejšem vklju
čevanju v življenje pa imajo 
še vedno precej težav. Veli
kokrat tudi zaradi starega 
okolja, v katerega se vrnejo. 

Analize prejšnjih let so po
kazale, da je število mlado
letnih prestopnikov upadalo 
predvsem zaradi zgodnjega 
odkrivanja vedenjsko in ču
stveno motenih otrok ter 
pravočasnih in ustreznih po
stopkov v teh primerih. Tež
ko bi rekli, da je bilo lani 
preventivno delo na tem po
dročju slabše, saj je svojo 
v logo odigralo tako podaljša
no bivanje v osnovnih šolah 
in celjskem pionirskem do
mu, ogromno pa so na pre
ventivnem, področju naredili 
tudi v dijaških domovih in 
centru za socialno delo, refe
ratu za mladoletno prestop-
ništvo. Staršem pomagajo z 
vzgojnimi nasveti v osnov
nih šolah, vzgojni posveto
valnici in pedopsihološki 
ambulanti. Kljub temu se 
število mladoletnih prestop
nikov povečuje. 

Čeprav analize vzrokov še 
niso narejene, pa bo verjetno 
potrebno iskati vzroke drug
je, predvsem v neurejenem 
oziroma neorganiziranem 
preživljanju prostega časa 
mladih. Anketa, ki jo je ne
davno pripravila skupina 
celjskih študentov, zajela pa 
je več kot 800 mladih Celja
nov, kaže, da bi približno 80 
odstotkov mladih želelo za
hajati v mladinski klub, če bi 
bil primerno urejen. 

Prav ta anketa pa tudi ka
že, da 85 odstotkov m.ladih 
zahaja v gostilne. Toda bolj 
kot hrano in pijačo iščejo v 
teh lokalih družbo. Čeprav v 
Celju o organiziranem pre
življanju prostega časa že ne
kaj let govor imo, pa je vrsta 
obetajočih načrtov ostala na 
papirju. 

(Gradnjo mladinskega cen
tra zagovarjajo tudi celjski 
sodniki za mladoletnike, ki 
imajo sicer precej težav z 
vzgojnimi zavodi, ki se togo 
držijo predpisov. Tako med 
preiskovalnim postopkom 
mladoletnika ni mogoče na
mestiti v zavodu, prav tako 
pa je večiija mladoletnikov 
po sklepu o oddaji v vzgojni 
zavod še nekaj časa na pro
stosti in skoraj praviloma v 
tem času zagrešijo ^e kakšno 
kaznivo dejanje. 

S R E Č K O Š R O T 

PROMETNE 
NESREČE 

ZARADI HITROSTI V 
JAREK 

Skozi Jakob pri Šentjurju 
je vozila voznica osebnega 
avtomobila M A R G A R E T A 
S A L O B I R , 38, iz Jakoba. K o 
je pripeljala v bližino ka
mnoloma, v blagi levi ovi
nek, jo je zaradi neprimerne 
hitrosti zaneslo v desno na 
makadamsko površino, od 
tam nazaj na cestišče, po 
30 m pa je zapeljala v jarek 
na levi strani vozišča. Vozni
ca in dva sopotnika, 3 in 14-
letna otroka, so se težje po
škodovali, škode pa je za 
okoli 250.000 dinarjev. 

PADEL IZ VOZILA 
Iz Ti tovega Velenja proti 

Arji vasi je vozil z osebnim 
avtomobilom V I L J E M BE
Z E N Š E K , 35, IZ Slovenskih 
Konjic. V Vinski gori ga je 

zaradi prehitre vožnje v le
vem ovinku začelo zanašati. 
Zapeljal je po strmini in se 
večkrat prevrnil, med pre
vračanjem pa je iz vozila pa
del sopotnik B O J A N V O N -
C I N A , 54, iz Konjic, ki se je 
težje poškodoval. 

NEOSVETLJENO KOLO 
M A T I L D A V U G A iz Mlač 

se je peljala s kolesom iz 
Poljčan proti Ločam, in sicer 
brez luči in brez odbojnega 
stekla. Dohitel jo je motorist 
C V E T O P E C N I K , 18, iz Klo-
kočovnika, ki jo je prepozno 
opazil in jo zato zadel ter 
zbil. Vugovo so težje ranjeno 
prepeljali v celjsko bolniš
nico. 

NEPREVIDEN PEŠEC 
Iz smeri Slovenj Gradca je 

pripeljal v Pako voznik to
vornjaka K O N R A D K N E Z , 
42, iz Podkraja. Po desni 
strani je nasproti prihajal pe
šec H A M D I J A M E D A N O -
V I C , 51, IZ Celja, ki je tik 
pred tovornjakom prečkal 
cestišče. Knez trčenja ni 
uspel preprečiti in je pešca 
zbil, pri čemer se je le-ta tež
je poškodoval. 

Na podlagi sklepa sveta delovne skupnosti 

kazensko poboljševalnega doma za 
mladoletnike in Zaporov v Celju 

sprejetega dne 23/6-1981, 14/1-1982 in 11/3-1982, 
razpisuje 
komisija za kadrovske zadeve in izobraževanje 
delavcev naslednja prosta dela in naloge:" 

1. Vodje službe za upravno-pravne in 
splošne zadeve, 

2. Vodjo računovodstva, 

3. Vodje enote pooblaščenih uradnih oseb, 

4. Pooblaščene uradne osebe 

5. Knjigovodje materiala in drobnega 
inventarja 

Poleg splošnih pogojev in posebnih zahtev, ki jih 
določa Zakon o temeljih sistema državne uprave (Uf. 
I. SRS, št. 24/79), morajo prijavljeni kandidati izpol
njevati še naslednje posebne zahteve: 

1. da ima visoko izobrazbo upravno-pravne smeri, 
- 5 let delovnih izkušenj, 
- sposobnost organizacije in vodenja ter sposobnost 
komuniciranja z ljudmi, 
- primerno telesno in duševno zdravje, 
- za moškega urejena vojaška obveznost. 

2. da ima visoko ali višjo izobrazbo ekonomske ali 
komercialne smeri, 
- 4 oziroma 5 let delovnih izkušenj 
- strokovni izpit 
- organizacijske in kreativne sposobnosti 
- za moškega urejena vojaška obveznost 

3. da ima visoko ali višjo izobrazbo upravno-pravne, 
pedagoške ali penološke smeri ali šolo za notranje 
zadeve, 
- 4 leta delovnih izkušenj v pazniški službi ali na 
delih in nalogah pooblaščenih delavcev v organih za 
notranje zadeve, 
- strokovni izpit 
- sposobnosti organizacije in vodenja 
- popolnoma zdrav 
- za moškega odslužen vojaški rok 
- smisel in veselje za delo s socialno deviirano in 
delikventno mladino 
- ustrezne psihofizične lastnosti 

4. da ima srednjo penološko ali drugo ustrezno sred
njo šolo oz. poklicno šolo 
- po pripravniški dobi opravljen strokovni izpit 
- popolnoma zdrav 
- za moškega urejena vojaška obveznost 

5 da ima dokončano srednjo ekonomsko ali drugo 
ustrezno srednjo šolo 
- 2 leti delovnih izkušenj 

Pri delih in nalogah pod zaporedno številko 1, 3 in 4 
se čas opravljanja dolžnosti šteje v zavarovalno dobo 
s povečanjem (12/16 mesecev). 

Kandidati bodo sklenili delovno razmerje z zapori za 
nedoločen čas, s polnim delovnim časom, razen pod 
zaporedno številko 5, ko se bo sklenilo delovno ra
zmerje za določen čas - nadomeščanje delavke na 
porodniškem dopustu. 

Nastop službe je mogoč takoj oziroma po dogovoru. 
Stanovanja ni na razpolago. 
Kandidati morajo biti moralno politično neoporečeni 
in ne smejo biti v sodnem postopku ali sodno kazno
vani. 

S svojeročno napisanimi prošnjami in življenjepisi ter 
dokazili o šolski oziroma strokovni izobrazbi naj se 
kandidati osebno zgiasijo na razgovor pri upravi tu
kajšnjega zavoda Celju, Linhartova 3, kjer bodo 
dobili še vsa ostala potrebna obvestila. 

Kandidati, ki ne bodo prišli na osebni razgovor in 
predložili zahtevanih listin, ne bodo obravnavani. 

Prijave kandidatov bomo sprejemali 15 dni po tej 
objavi. 

Prijavljene kandidate posebej opozarjamo, da bodo 
glede na zbrane podatke in listine, ki jih bodo predlo
žili, po potrebi preverjane posebne zahteve, ki jih 
morajo izpolnjevati za zasedbo prostih del in nalog v 
mejah določil, ki jih določa zakon oziroma ustrezni 
samoupravni splošni akt delovne skupnosti zavoda. 

ZDRAVSTVENI CENTER C E U E 
TOZD ZDRAVSTVENI DOM ŽALEC 

objavlja na osnovi 126. čl. Zakona o zdravstvenem 
varstvu ter 50. čl. Samoupravnega sporazuma o 
izobraževanju in štipendiranju ZC Celje 

ENO SPECIALIZACIJO IZ INTERNE 
MEDICINE 

Pogoji: •* 
- končana medicinska fakulteta, 
- opravljen strokovni izpit, 
- najmanj dve leti dela na področju osnovne zdrav
stvene dejavnosti. 

Kandidati naj vložijo prošnjo z dokazili v 15 dneh po 
objavi na Delavski svet TOZD Zdravstveni dom Žalec. 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v30 dneh po px)teku 
razpisnega roka. 

CINKARNA C E U E 
Metalurško kemična industrija 
Celje 
v skladu z reorganizacijo Delovne skupnosti 
skupnih služb. Odbor za urejanje delovnih razmerij 
v DSSS 
OBJAVLJA 
sledeča dela in naloge: 

1. VODJA SLUŽBE ZA VARSTVO PRI 
DELU 

2. VODJA SLUŽBE KAKOVOSTI 
3. VODJA KADROVSKE SLUŽBE 
4. VODJA PRAVNO SAMOUPRAVNE 

SLUŽBE 
5. VODJA SPLOŠNE SLUŽBE 
6. VODJA RAČUNOVODSKE SLUŽBE 
7. VODJA SLUŽBE ZA PLAN. ANALIZE IN 

INTERNO KONTROLO 
8. VODJA SLUŽBE ZA ORGANIZACIJO 

POSLOVANJA 
9. VODJA RAZVOJNE SLUŽBE 

10. VODJA INVESTICIJSKE SLUŽBE 
11. VODJA SLUŽBE ZA AOP 

Pogoji: 
pod 1 
- visoka ali višja strokovna izobrazba varnostne sme
ri ali z delom pridobljene delovne zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 2 
- visoka ali višja strokovna izobrazba kemijsko te
hnološke smeri ali z delom pridobljene delovne 
zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 3 
- visoka ali višja strokovna izobrazba kadrovske ali 
organizacijske smeri ali z delom pridobljene delovne 
zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 4 
- visoka ali višja strokovna izobrazba pravne smeri 
ali z delom pridobljene delovne zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 5 
- visoka ali višja strokovna izobrazba pravne ali or
ganizacijske smeri ali z delom pridobljene delovne 
zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 6 
- visoka ali višja izobrazba ekonomske smeri ali z 
delom pridobljene delovne zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 7 
- visoka ali višja izobrazba ekonomske smeri ali dru
ge ustrezne smeri ali z delom pridobljene delovne 
zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 8 
- visoka ali višja strokovna izobrazba ekonomske ali 
organizacijske smeri ali z delom pridobljene delovne 
zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 9 
- visoka ali višja strokovna izobrazba kemijsko te
hnološke smeri ali z delom pridobljene delovne 
zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 10 
- visoka ali višja strokovna izobrazba tehniške smeri 
ali z delom pridobljene delovne zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
pod 11 
- visoka ali višja strokovna izobrazba tehniške ali 
organizacijske smeri ali z delom pridobljene delovne 
zmožnosti 
- 4 leta delovnih izkušenj s področja za katero se 
prijavlja 
Vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev in opisom 
dosedanjega strokovnega dela naj pošljejo kandidati 
kadrovski službi Cinkarne Celje. Kidričeva 19 v roku 8 
dni od dneva objave. Kandidata bomo o izbiri obvesti
li v roku 15 dni po sprejemu sklepa odbora za delovna 
razmerja. 



PRODAM 
z 750, letnik 73,66.000 km prodam. 

Ogled od 14. do 17. ure. Tel. 710-
054 pop. Branko Jereb, Vrečar-

jeva 9, Žalec. 

TELICO 1 leto ter dele za NSU 
1200 prodam. Vinko Perčič, Jar-
movec 10, Dramlje. 

ZASTAVO 620 B, kombi Furgon 
ccm, stroj je na novo vgrajen in 
ima 20.000 prevoženit}.km, mož
na obremenitev 2 t, registriran 
do 30. 6. 1982 prodam za 65.000 
din. Lahko delno na obročno 
odplačevanje. Medlog 13, Celje. 

AUDI 80 - SL/74 I. reg. velja do 3. 
1983 prodam. Klicati (063) 2 1 -
164. 

NEDOGRAJENO Stanovanjsko hi
šo blizu Žalca, nekaj zemlje pro
dam. Inf. dobite po tel. 710-993 
do 14. ure, razen sobote in ne
delje. 

PRAŠIČA 100 kg domače reje pro
dam. Mati lda Krok, Vrhe 60, nad 
Bukovžiakom, Teharje. 

PRIKOLICO kiper nos. 1,5 in priko
lico za kosilnico prodam. Silvo 
Čretnik, Lipa 35, Frankolovo. 

OBRAČALNIK za kosilnico BČS 
Sip Šempeter Maraton 140 B 
dobro ohranjena, ugodno pro-

' dam. Inf. po tel. 745-102. 

HLADILNIK skoraj nov po znižani 
ceni ugodno prodam. Jelenko, 
Šešče. 

PUHALNIK Tajfun in kosilnico Gol-
doni prodam. Slavko Zagajšek, 
Dobje 18, Dramlje. 

NAKLADALEC Riko in pobiralne 
vile za seno prodam. Robi Ga-
beršek, Šešče 13, Prebold. 

OJAČEVALEC 100 W znamke Me
lodija prodam. Janez Klopčič, 
Belovo 5, Laško. 

KRAVO ali telico prodam po izbiri. 
Viki Prislan, Poljče 2, Braslovče. 

MOTOR MZ 250 ter Jawo 350 ugo
dno prodam. Marta Rakovnik, 
Kersnikova 30, Celje, tel . 22-132 
dopoldan. 

V bližini Celja prodam Vikend v 
izmeri 3 x 4 in 520 m' zemlje, š i 
fra: »VIKEND«. 

DYANO 6, letnik 77, registrirana 
do Januarla 1983 ugodno pro
dam. Lahko tudi po delih. Igor 
Kantužer, Na Otoku 4, Celje. 

KRAVO z mlekom 9 I prodam. Mi
ran Šuhel, Proseniško 42, Šent
jur. 

RECEIVER Iskra SST-2030 z zvoč
niki 2 X 50 W prodam za 1,7 M. 
Bernard Palir, Breg 87, Polzela. 

PLATIŠČA za Z-101 , široka, 4 kom 
z gumami TG 165-70 prodam za 
5000 din. Višnja vas 14, Vojnik 
pri Celju, dopoldan. 

GLOBOK otroški voziček uvožen 
dobro ohranjen prodam. Inf. 
Gašparič, Starihova 1, ali na tel . 
22-566 v večernih urah. 

PARCELO za vikend in vinograd v 
Plazovju pri Laškem prodam. 
Jože Pušnik, Plazovje 9, Rimske 
Toplice. 

HLADILNIK 170 I z omaro prodam. 
Patecin, Pucova 4, Celje. 

PRIKOLICO za osebni avto in de
lovno mizo prodam. Šifra: 
»UGODNO«. 

NOVO PEČ za centralno Feroterm 
30 cal . prodam. Te l . 27-769. 

UGODNO prodam dobro ohranje
no spalnico, pet delna omara in 
dnevno starejšega tipa s kav
čem. Ivan Plahuta, Trubarjeva 
36, Celje, tel . (063) 25-536. 

ŠKODO Š 100 letnik 70 prodam. 
Ivan Kovač, Trubarjevo Nabrež
je 7, Laško. 

ŠTEDILNIK na trdo gorivo in el . 
štedilnik še pod garancijo ugo
dno prodam. Ogled popoldan. 
Jože Frece, Debro 62, Laško. 

ELEKTRIČNI štedilnik dobro ohra
njen ugodno prodam, šifra: 
«3000«. 

NJIVO 3000 m ' v Pari i l jah pri Bra-
slovčah prodam. Inf. po tel . 852-

OMARO za dnevno sobo prodam. 
Ana Arnšek, Škapinova 3/2, Ce
lje. 

VEČJI kozolec dobro ohranjen 
prodam. Ogled v popoldanskih 
urah. Jože Tovornik, Brdo 4, 
Planina pri Sevnici. 

ŠKODO coupe 110 R nevozno pro
dam. Ogled v nedeljo dopoldan. 
Karli Mauh, Pot v Konjsko 17, 
Vojnik. 

O T R O i K O košaro s preobleko in 
globok žametni voziček ugodno 
prodam. Inf. na tel. 23-006 od 7. 
do 8. ure zjutraj. 

FIAT 125 P, letnik 76 poceni pro
dam. Tel . 21-516. 

KLAVIRSKO harmoniko Hohner 
Atlantic prodam. Štefan Staro-
vasnik, Ljubečna 29, Škofja vas. 

1000 komadov modula, cena 28 
din za kom prodam. Ponudbe na 
tel. 28-411 int. 772. 

LADO 1500 prodam. O t o Š p o r n , 
Parižlje 27, Braslovče. 

POHIŠTVO za dnevno sobo ter 
kavč in preprogo prodam. Tel . 
28-470 popoldan. 

ZASTAVO 750, letnik 73 v voznem 
stanju, registrirana do Julija B2 
prodam za 10.000 din. Bojan 
Manenica, Reka 32, Laško. 

NSU 1000 vozen, registriran do av
gusta prodam. Ogled možen v 
popoldanskem času. Alojz Pere, 
Kidričeva 5, Žalec. 

HIŠO z vrtom prodam. Trnovlje 
188. Inf. pri Vera Plank, Kajuho-
va 9, Celje. 

RABLJENO skrinjo 250 I Gorenje 
prodam. Ivan Reberšek, Latko-
va vas, Prebold. 

TRAKTORSKO škropilnico ter 
traktorsko kosilnico Standard 
novo priključek zadaj prodam. 
Novak, Orova vas 13, Polzela. 

PRAŠIČE za zakol ca. 100 kg pro
dam. Tel . 26-962. 

BREJO kravo 9 mes. drugo tele 
prodam. Rajtmajer, Nova vas, 
Šentjur. 

PRODAM delno zapuščen vino
grad v izmeri 3000 m' dovoljeno 
za gradnjo vikendov, dovoz z 
vsakim vozilom, lep razgled na 
Slivniško jezero in daljno okoli
co. Anton Cingel, Tratna 10, Go
rica pri Slivnici. 

FIAT 850 in 750 prodam tudi po 
delih. Inf. dopoldan tel. 25-731 
popoldan, Zg. Hudinja 39 a. 

ČRNO-BELI TV sprejemnik pro
dam za 2300 din. Stanko Hafner, 
Plečnikova 1 a, Celje. 

RENO 12 Dacija, letnik 74 prodam. 
Jože Arzenšek, tel. 746-107. 

POSESTVO 5 ha zemlje in gozda v 
Hrastju 22 pri Žusmu prodam. 
Inf. dobite pri Ani Utrankar, Mal -
gajeva 10, Celje ali Mariji Bo-
bek, Babna gora 6, Cerovec. 

SEDEŽNO garnituro ugodno pro
dam. Ogled možen vsak dan po
poldne ali tel. 24-300 dopoldan. 
RateJ, Ljubljanska 32. 

RENAULT R5, letnik 74 prodam. 
Tel . 34-059 po 14. uri. 

GOLF 1979 rdeč ugodno prodam. 
Franc Smole, Sodna vas 20 a. 
Pristava pri Mestinju. 

TELICO staro 14 mes. čisto sivor-
jave barve od dobre mlekarice 
prodam. Vizovišek, Gotovlje 
118, pri Žalcu. 

KOMBI Zastavo 850 - F 435 FVR 60 
N prodam. Tel. (063) 720-056 

OSEBNI avto VW, 1200 letnik 1974 
v zelo dobrem stanju ugodno 
prodam. Ivan Golob, Brdce 5, 
nad Dobrno. 

OTROŠKI športni voziček prodam. 
Tel. 35-867. 

postelj; z jogiji in nočni omarici 
dobro ohranjeni p& zelo ugodni 
ceni prodam. Vinko Rebec, Do
brna 13 a. 

TOMOS 90 ugodno prodam. Hor-
jak. Breze 92, 63-271 

OBNOVLJENO starejšo hišo v bli
žini Celja prodam. Inf. pod: 
»SONČNA LEGA«. 

PRAŠIČA 100 kg prodam. Karolina 
Koprive, Proseniško 26. 

SPAČKA, neregistriranega, letnik 
73 prodam. Hajnšek, Kidričeva 
10, Rogaška Slatina, tel. 811 -
882. 

VVARTBURG caravan, letnik 1981, 
ugodno prodam. Andrej Kriva-
nik, Kostrivnica 27, Podplat. 

RENAULT 4 ugodno prodam. Inf. 
Centrih tel. 32-775. 

ŠPORTNI voziček, otroški, pro
dam. Mulej, štore. 

UGODNO prodam mladostno se-
dežno-raztegljivo garnituro. Tel . 
25-220 popoldan. Ivka Pristov-
šek. Na Otoku 15. 

NOVO motorno žago Stihi 0,48 
prodam. Tel . 22-080 dopoldan in 
32-263 popoldan. 

RABLJENO strešno opeko bobro-
vec, rabljene deske in kozolec 
16 X 10 m prodam. Tel . 27-893. 

PRAŠIČA za zakol - domače reje 
prodam. Rečnik, Žepina 17, Lju
bečna. 

REJCI PERUTNINE! 
Enodnevne piščance bele, težke 

in rjave (tudi same nosnice) do
bite vsak torek popoldan doma 
in ob sredah in sobotah na trgu. 
Prodajamo tudi enoinpolmeseč-
ne piščance. Valilnica Vinter, 
Lopata 55, Celje, tel. 27-777. 

AMI 1972 ugodno prodam. Ogled v 
soboto. Šalamon, Griže - MigoJ-
nice 1. 

SPALNICO prodam. Inforamcije 
po telefonu štev. 22-217 med 18. 
in 19. uro. 

Z 101, letnik 77 december, zalete-
na, prodam. Milan Petrovič, Voj
kova 16, tel. 25-523. 

ODKUPIM ali vzamem v najem v 
Celju poslovni prostor za mirno 
obrt ali pisarno. Cenjene po
nudbe na tel. 36-537 v jutranjih 
ali večernih urah. 

HIŠO v bližini Šempetra -Ža l -
ca -Ce l j a -Laškega kupim. Šifra: 
»GOTOVINA«. 

KOSILNICO Alpina kupim. Franc 
Draksier, Tremerje 13, Celje. 

HIŠO enodružinsko, novejšo, z ga
ražo in vrtom, kupim od Celja do 
Šempetra. Ponudbe pod: »GO
TOVINA 1«. 

DVOREDNI pletilni stroj Regina ali 
podobnega kupim. Tel . dop. 22-
877. 

AVTO do 3 leta star kupim za devi
ze. Špes, Kersnikova 8. 

PARCELO za vikend ali zidanico 
kupim. Najraje v Sav. dolini ali v 
okolici Celja. Ponudbe pod: »VI
KEND 1«. 

STANOVANJA 
OPREMLJENO sobo oddam po

štenemu fantu. Tel. 22-659. 

V CENTRU mesta zamenjam večje 
enosobno stanovanje 75 m* za 
manjše v bloku, lahko tudi gar
sonjera. Ponudbe pod: »NIZKA 
STANARINA«. 

V OKOLICI do 30 km iz Celja prev-
zameva manjšo kmetijo s preu-
žitkom. Pod šifro: »LEPO NAM 
BO". 

GARSONJERO ali enosobno sta
novanje v Celju ali kjerkoli v 
okolici iščeta mlajša zakonca 
brez otrok. Možno tudi predpla
čilo v devizah. Cenjene ponud
be pod: »MAJ«. 

GARSONJERO (opremljeno ali ne) 
iščem na relaciji Vojnik-Ce-
IJe-Žalec-Prebold. Predplačilo. 
Ponube na: Janez Lampe, Pre
bold. 

SOBO (tuš in WC) s posebnim vho
dom, iščem na relaciji Vojnik-
-Ce l je -Ža lec -Prebo id . Predpla
čilo - ponudbe na Janez Lampe, 
Prebold. 

LEPO opremljeno sobo oddam 
dvema fantoma. Tel. 24-391 ta
koj. 

SREDNJEŠOLKI oddam sobo. Tel . 

_.2feQ37, 

PAR brez otrok išče garsonjero ali 
manjše stanovanje za določen 
čas. V Žalcu ali Celju. Inf. tel. 32-
712. 

INŽENIR samski star 30 let rabi 
garsonjero ali sobo opremljeno 
z zasebnim vhodom. Ponudbe 
pod: »LALA". 

ZAMENJAM dvosobno stanovanje 
s centralno v Šoštanju za eno-
sobnega v celju ali v Žalcu. 
Ogled Ljubljanska 58 popoldan 
pri Kosec, 7. nadstr. 

ZAMENJAM veliko staro stanova
nje za manjše novejše. Kandolf, 
Kocbekova 3. 

MLADA DRUŽINA išče stanovanje 
ali garsonjero za dobo dveh let. 
Nudim predplačilo tudi do pet 
st. milijonov. Ponudbe pod: 
»PREDPLAČILO«. 

NA STANOVANJE vzamem enega 
ali dva mirna fanta, ki se vozita 
ob sobotah domov. »POŠTENA 
IN SOLIDNA«. 

ZAPOSLITEV 
v REDNO delovno razmerje zapo

slim KV ali PK vodovodnega in
stalaterja po možnosti z izpitom 
B ktg.BuhinJak Branko, Vodovo
dno instalaterstvo, Ul. Bratov 
Vošnjakov 4, Celje, tel. 36-537. 

IŠČEM kleparja ali ključavničarja, 
ki ima varilni aparat in bi mi v 
popoldanskem času vgradil v 
avto F/750 nove pragove. Inte
resent naj se javi na naslov: Ce
lje, Ipavčeva 16, vhod levo. 

O P R A V U A M vsa slikopleskarska 
dela, polaganje tapet ter tero-
plast. Vili Matko, Braslovče 4 1 . 

V SLUŽBO sprejmem KV ključav
ničarja s prakso in NK delavca 
začetnika za priučitev. Dnevno 
od 13. do 14. ure. Ključavničar
stvo Knez Mihael , Šmarjeta 4 a, 
Škofja vas. 

ZAPOSLIMO orodjarja ali ključav
ničarja z več letno prakso in 
sposobnostjo vodenja Elektro-
kovlnske delavnice OD po do
govoru. Ponudbe na tel. (063) 
831-989. 

PK kuharico ali s prakso v kuhinji 
sprejmemo. Pedagoški šolski 
center Celje - okrepčevalnica. 

KUHARICO, lahko PK sprejmemo. 
Gost. Lovec, Dobrna tel. 778-
080. 

ŽENSKO frizerstvo Petrovič, Lile-
kova 2, Celje zaposli frizerko. 

PREKRIVAM vse vrste streh. Kliči
te na tel. 778-071. 

RABIM dekle za pomoč v bifeju. 
Zaposlitev je možna redno ali 
honorarno za 4 ali 8 ur. Ponudbe 
pod: »BIFE«. 

SPREJEMAM naročila za izdelavo 
nagrobnih spomenikov, okvir
jev, vaz, lučk in slik. Priporočam 
se tudi za razna popravila, se
kanje in obnavljanje, nagrobnih 
napisov. Sakelšek Srečko, Pod
gorje 56 b, pri mestnem pokopa
lišču. Inf. na tel: 230-66 od 10. 
do 12. ure. 

ČE STE poklicna cvetličarka in si 
želite svoje obrti se oglasite 
pod: »DOGOVOR«. 

GARAŽO na Zg. Hudinji iščem. 
Stamejčič, Frankolovskih žrtev 
15, tel. 35-500. 

V VARSTVO vzamem otroka. Star-
lekar Nuša, Slomškov trg 7. 

KLESANJE in obnavljanje črk na 
vseh vrstah kamna na pokopali
šču. Pušnjak Drago, Lopata 
58 a, Celje, tel. 28-974. 

- na tehničnem oddelku 
bogato izbiro športne opre
me in rel<vizitov 

- od 29. 3. dalje ugoden 
nakup po tovarniško zniža
nih cenah: 

- ženske kavbojke iz 
jeansa (400. din) 

- fantovske žametne 
kavbojke 

- ženske bluze 
- opozarjajo na bogato 

izbiro volne (522. din) 

Za nakup sa priporoča 
Emonina Blagovnica v 
Zrečah. 

V počitniškem 
naselju Červar pri 
Poreču 
iščemo 

oskrbnika 
počitniških enot. 
Kandidati z možnostjo bi
vanja v kraju oz. neposre
dni bližini in ki ste priprav
ljeni v njem bivati nepretr
gano od 15. 6. do 15. 9. 
1982 in občasno v ostalih 
mesecih, pošljite ponudbe 
na naslov: 

Kovinotehna, Mariborska 
C. 7, 63000 Celje, Kadrovski 
oddelek. Delo je pogod
beno. 



POROČILA (Lj) 
VROČI VETER, humoristična 
senja TV Beograd (Lj) 

^ ŽIV ŽAV otroška matineja 

' (Li) 
, Planica: SMUČARSKI SKOKI 

9' ^ 90 m, prenos (za EVR) (Lj) 
,-5/13.15 TV KAŽIPOT (Lj) 
12:̂ /13 35 POROČILA (do 
13"" 13.10/40) (Lj) 
55 ROŽ-PODJUNA-ZILJA, po-

' snetek prireditve (Lj) 
,Q PRISLUHNIMO TIŠINI, odda-

* ja TV Koper za slušno priza
dete (Lj) 

,,„0 625 (Lj) 
'30 ŠPORTNA POROČILA (Lj) 
'^5 METEŽ, jugoslovanski film 
' (Lj) 
„10 RISANKA (Lj) 20 CIK CAK (Lj) 
522 TV IN RADIO NOCOJ (Lj) 
• 4 ZRNO DO ZRNA (Lj) 
30 TV DNEVNIK (Lj) 
55 VREME (Lj) 
57 PROPAGANDNA ODDAJA 

,̂ 00 M Sečerovič - P. Pavličič -
^ Z Dirnbach: NEPOKORJE-

NO MESTO, nanizanka TV 
Zagreb (Lj) 

5,30 ŠPORTNI PREGLED (Bgd) 
05 POROČILA (Lj) 

Oddajniki I I . TV mreže: 

,055 PROPAGANDNA ODDAJA 
(Ljl l) 

1100 Montgenevre: PARALELNI 
SLALOM, prenos (do 
12.00/15) (slovenski kom.) 
(EVa Lj II) 

1530 ZGODBA O HELLEN MOR
GAN, ameriški film (Sa) 

1710 NEDELJSKO POPOLDNE 
(Bgd) 

1830 REPORTAŽA Z NOGOMET
NE TEKME PARTIZAN; Dl-
NAMO (Bgd) 

1900 RISANKE (Bgd) 
'930 TV DNEVNIK (Zgb II, Sk) 
2000 ZGODBE O JAZZU (Zgb II) 
20.45 VČERAJ, DANES, JUTRI 

(Zgb II) 
21.00 GLEDALCI IN TV (Bgd II) 
21.35 E. Zola: NANA, francoska na

daljevanka (do 22.35) (Bgd 
II) 

PONEDELJEK, 29. 3 

J45 TV V ŠOLI: TV koledar. 
Ustvarjalne igre, Kultura pi
sanja, Makedonščina (Bgd I, 
Zgb) 

;0,OO POROČILA (Bgd I, Zbg) 
I0.O5 TV V ŠOLI: Materinščina, Iz 

Kockice, Risanka, Naši kraji. 
Naredi sam - polica, Risan
ka, Iz arhiva šolske TV, Zad
nje minute (do 12.10) (Bgd) 

16.05 KMETIJSKA ODDAJA TV SA
RAJEVO (Lj) 

17.05 POROČILA (Lj) 
17.10 MESTA: GLASGOVV, angle

ško kanadska serija (Lj) 
18.00 DRUŽBENA SAMOZAŠČITA: 

Radiološko-biološka kemič
na zaščita (Lj) 

1820 V GOSTINSKI ŠOLI (Lj) 
18,30 OBZORNIK (Lj) 
18.45 V DEŽELI ZLATEGA RUNA, 

dokumentarna oddaja (Lj) 
19.15 RISANKA (Lj) 
1920 CIK CAK (Lj) 
1924 TV IN RADIO NOCOJ (Lj) 
1926 ZRNO DO ZRNA (Lj) 
1930 TV DNEVNIK (Lj) 
19.55 VREME (Lj) 
19.57 PROPAGANDNA ODDAJA 

^OO PASTIRJI IZTUŠETIJE ,1 . del 
gruzinske nadaljevanke (Lj) 

2105 PROPAGANDNA ODDAJA 
„ (Lj) 
'110 NAGRAJENCI, gruzinska 

glasbena oddaja (Lj) 
1̂50 v ZNAMENJU (Lj) 

^OREK, 30. 3 

900 TV V ŠOLI: TV koledar, Pošt
ni nabiralnik, Moja sestra in 
brat, Zanimivo potovanje. 
Dnevnik 10 (Bgd I, Zgb) 

''OO POROČILA (Bgd I, Zgb) 
"JOS TV V ŠOLI: Rastlinski labo

ratorij. Kraji in ljudje, Knji
ževnost in jezik. Govori Ante 
Staričič. Risanka, Tečaj kita
re. Zadnje minute (do 12.10) 

'5-45 ŠOLSKA TV: Domovina je 
„ svobodna, Športni dan (Lj) 
;-15 POROČILA (Lj) 
'^20 SLOVENSKE LJUDSKE 

PRAVLJICE: Rešena nevesta 

^^35 Z OSMIMI NOTAMI OKOLI 
SVETA: Mlekarica, oddaja 

1- ^ TV Beograd (Lj) 
'"OO PUSTOLOVŠČINA, otroška 

serija TV Beograd (Lj) 
,^30 OBZORNIK (Lj) 
"^5 MOSTOVI - HIDAK, oddaja 

za madžarsko narodnostno 
19 (V, s^^^Pnost (Lj) 
1 00 KNJIGA (Lj) 
1̂ J5 RISANKA (Lj) 
1 20 CIK CAK (Lj) 
l'24 TV IN RADIO NOCOJ (Lj) 
1,26 ZRNO DO ZRNA (Lj) 
1,30 TV DNEVNIK (Lj) 
IgSS VREME (Lj) 

PROPAGANDNA ODDAJA 
(Lj) 

20.00 AKTUALNO (Lj) 
20,40 PROPAGANDNA ODDAJA 

20,45 PASTIRJI IZ TUŠETIJE, gru
zinska nadaljevanka (Lj) 

21,50 V ZNAMENJU (Lj) 

Oddajniki I I . TV mreže: 

17,10 TV DNEVNIK V MADŽARŠČI
NI (N, Sad) 

17 30 TV DNEVNIK (Bgd I) 
17,45 PALČKI NIMAJO POJMA 

(Zgb I) 
18 15 BRANJE (Sa I) 
18,45 NA OBISKU, , (Sa I) 
19 30 TV DNEVNIK (Zgb II, Sa) 
20,00 NARODNA GLASBA (Sa II) 
20,45 ČAS PODVIGOV, dokumen

tarna serija (Sa II) 
21,35 ZAGREBŠKA PANORAMA 

(do 21,50) (Zgb II) 

SREDA, 3 1 . 3. 

9.00 TV V ŠOLI: TV koledar. 
Učenci v samoupravni druž
bi; Delovne akcije, Od Sulx)-
tice do Novega Sada, Zani
mivo potovanje (Bgd I. Zgb) 

10.00 POROČILA (Bgd I, Zgb) 
10.05 TV V ŠOLI: Biologija, Kraji m 

ljudje. Risanka, Kocka, koc-
kica. Poklici: kuhar, Risan
ka, Telesna vzgoja, Zadnje 
minute (do 12.10) (Bgd) 

17.30 POROČILA (Lj) 
17,35 CICIBAN, DOBER DAN: Po 

lovčevih stopinjah 2, del (Lj) 
17,50 DRUŽINA SMOLA, madžar

ska risana serija (Lj) 
18,15 POZDRAVLJENA MAKEDO

NIJA (Lj) 
18.30 OBZORNIK (Lj) 
1845 GALERIJA OPERNIH ZNA

ČAJEV: čudaki (Lj) 
19.05 RISANKA (Lj) 
19.20 CIK CAK (Lj) 
19.24 TV IN RADIO NOCOJ (Lj) 
19.26 ZRNO DO ZRNA (Lj) 
19.30 TV DNEVNIK (Lj) 
19.55 VREME (Lj) 
19.57 PROPAGANDNA ODDAJA 

(Lj) 
20.00 FILM TEDNA: POVEJTE JI, 

DA JO LJUBIM, francoski 
film (Lj) 

21.40 V ZNAMENJU (Lj) 

Oddajniki I I . TV mreže: 

16.15 ČAS ZA PRAVLJICO (Zgb I) 
16.45 PJ V KOŠARKI 

v o d m o r u . . . (Lj II) 
18.15 AKTUALNOSTI (Bgd i) 
18.45 NARODNA GLASBA (Sk I) 
19.30 TV DNEVNIK (Zgb II, Pr) 
20.00 ŽIVLJENJE FILMA (Zgb II) 
20 50 ZAGREBŠKA PANORAMA 

(Zgb il) 
21.05 PREDSTAVA S FESTIVALA 

MALIH EKSPERIMENTAL
NIH ODROV (do 22.20) (Sa II) 

ČETRTEK, 1. 4. 

10.00 POROČILA (Bgd I, Zgb) 
10.05 TV V ŠOLI: (do 12.10) (Bgd) 
15.30 ŠOLSKA TV: Domovina je 

svobodna. Športni dan (Lj) 
17.00 POROČILA (Lj) 
17.05 MLADI VIRTUOZI: Flavta (Lj) 
17.30 KUHINJA PRI VIOLINSKEM 

KLJUČU: Grad, gradič (Lj) 
18.00 MOZAIK KRATKEGA FILMA 

(Lj) 
18.30 OBZORNIK (Lj) 
18.45 POGORJE VANDGANG, do

kumentarna oddaja (Lj) 
19.05 RISANKA (Lj) 
19.20 CIK CAK (Lj) 
19.24 TV IN RADIO NOCOJ (Lj) 
19.26 ZRNO DO ZRNA (Lj) 
19.30 TV DNEVNIK (Lj) 
19.55 VREME (Lj) 
19.57 PROPAGANDNA ODDAJA 

(Lj) 
20.00 STUDIO 2 (Lj) 
21.30 PICASSO - SLIKARJEV 

DNEVNIK, dokumentarna 
oddaja (Lj) 

22.30 V ZNAMENJU (Lj) 

PETEK, 2. 4. 

8.50 TV V ŠOLI: TV koledar. Nem
ščina. Hrvaški potopisci: 
P.Hektorovič: »RIBANJE I 
RIBARSKO PRIGOVARA-
NJE« Bgd I, Zgb) 

10.00 POROČILA (Bgd I, Zgb) 
10.05 TV V ŠOLI (do 12.10 (Bgd) 
17.25 POROČILA (Lj) 
17.30 KAJ JE NOVEGA NA POD

STREŠJU, otroška serija TV 
Zagreb (Lj) 

18.00 DOMAČI ANSAMBLI: Alpski 
kvintet (Lj) 

18.30 OBZORNIK (Lj) 
18.45 PRED IZBIRO POKLICA: Po

klici v živilski industriji (Lj) 
19.15 RISANKA (Lj) 
19.20 CIK CAK (Lj) 
19.24 TV IN RADIO NOCOJ (Lj) 
19.26 ZRNO DO ZRNA (Lj) 
19 30 TV DNEVNIK (Lj) 
19.55 VREME (Lj) 
19.57 PROPAGANDNA ODDAJA 

(Lj) 
20.00 W.Atteway: SKAG, ameriška 

nadaljevanka (Lj) 
20.50 PROPAGANDNA ODDAJA 

(Lj) 
20.55 NE PREZRITE (Lj) 
21.10 TI DNEVI, TA LETA: Filmska 

kronika 1956, dokumentarna 
serija (Lj) 

22.00 SPREMLJAJMO - SODE
LUJMO', športna oddaja (Lj) 

22.10 NOČNI KINO: 1 + 1 = 3, za-
hodnonemški fHm (Lj) 

23.30 POROČILA (Lj) 

SOBOTA, 3. 4. 

8 00 POROČILA (Lj) 
8 0 5 CICIBAN, DOBER DAN: Po 

lovčevih stopinjah - 2. del 
(Lj) 

8 20 MLADI VIRTUOZI: Flavta (Lj) 
8.45 KUHINJA PRI VIOLINSKEM 

KLJUČU: Grad, gradič (Lj) 
9 15 KAJ JE NOVEGA NA POD

STREŠJU, otroška serija TV 
Zagreb (Lj) 

9.45 PUSTOLOVŠČINA, otroška 
serija TV Beograd (Lj) 

10.15 MESTA: GLASGOVV, angle
ško kanadska serija (Lj) 

11.05 OTROK IN IGRA Igra poma
ga otroku v stiski (Lj) 

11.35 DOKUMENTARNA ODDAJA 
(Lj) 

12.05 LJUDJE IN Z E M U A , ponovi
tev (Lj^ 

13.05 POROČILA (do 13.10) (Lj) 
15.10 NOGOMET RIJEKA VELEŽ, 

prenos (Zgb, Lj) 
v odmoru PROPAGANDNA 
ODDAJA (Lj) 

17 00 PJ V KOŠARKI v odmoru .. 

18.30 NAŠ KRAJ: Planina (Lj) 
18.45 MUPPET SHOW: Dudley 

Moore (Lj) 
19.10 ZLATA PTICA; Martin Krpan 

(Lj) 
19.15 RISANKA (Lj) 
19.20 CIK CAK (Lj) 
19.24 TV IN RADIO NOCOJ (Lj) 
19.26 ZRNO DO ZRNA (Lj) 
19.30 TV DNEVNIK (Lj) 
19.55 VREME (Lj) 
19.57 PROPAGANDNA ODDAJA 

(Lj) 
20.00 MARSEILLSKA POGODBA, 

ameriški film (Lj) 
21.25 PROPAGANDNA ODDAJA 

(Lj) 
21.30 ZRCALO TEDNA (Lj) 
21.45 VEČER Z ANSAMBLOM PE

PEL IN KRI (Lj) 
22.35 POROČILA tU l . . . 

R A D I O C E L J E 

SPORED 
OD 25.3. DO 31.3.1982 

Č E T R T E K , 25. 3.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z 
vami - Slovenske ljudske pesmi in glasbila (vmes ob 
9.00 Poročila), 10.00 Zaključek sporeda, 15.30 Obve
stila, 15.45 Zabavni globus, 16.00 Kronika, 16.15 Če
stitke in pozdravi, 16.30 V živo: 18.00 Zaključek spo
reda. 

P E T E K , 26. 3.: 8.00 Poročila, 8.05 Pe tkov mozaik 
(vmes ob 9.00 Poročila) , 9.30 Zveplometer, 10.00 Za
ključek sporeda, 15.30 Obvestila, 16.00 Poročila, 16.05 
Čestitke in pozdravi, 16.45 Zabavni globus, 17.00 Kro
nika, 17.15 Glasbo vam izbira, 17.45 Turistična oddaja, 
18.00 Zaključek sporeda. 

S O B O T A , 27. 3.: 8.00 Poročila, 8.05 Kuharski koti
ček, 8.30 Koledar prireditev, 9.00 Poročila, 9.05 Jugoto-
nov express, 9.30 Filmski sprehodi, 10.00 Zaključek 
sporeda, 15.30 Obvestila, 15.45 Športna sobota, 16.00 
Poročila, 16.05 Čestitke in pozdravi, 17.00 Kronika, 
17.15 Lestvica zabavnih melodij, 17.30 Kulturni feljton, 
17.45 Zabavni globus, 18.00 Zaključek sporeda. 

NEDELJA, 28. 3.: 10.00 Poročila, 10.10 Obvestila, 
10.30 Predstavljamo vam, 10.45 Kekčev i prijatelji, 
11.00 Vedri zvoki, 11.15 Zabavni globus, 11.30 Kmeti j 
ska oddaja, 12.00 Čestitke in pozdravi, 13.00 Poročila, 
13.05 Zveplometer (ponovitev) , 13.30 Literarna oddaja, 
13.45 Iz domačih logov, 14.00 Zaključek sporeda. 

P O N E D E L J E K , 29. 3.: 8.00 Poročila, 8.05 Športno 
dopoldne (vmes ob 9.00 Poročila). 10.00 Zaključek spo
reda, 15.30 Obvestila, 16.00 Poročila, 16.05 Čestitke in 
pozdravi, 16.30 Reportaža, 16.45 Zabavni globus, 17.00 
Kronika, 17.15 Lestvica narodnozabavnih melodij, 
17.30 Športni pregled, 17.45 Glasbene novosti. 18.00 
Zaključek sporeda. 

T O R E K , 30. 3,: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z vami -
strokovnjak svetuje (vmes ob 9.00 Poročila), 9.30 Espe-
ranto, 10.00 Zaključek sporeda, 15.30 Obvestila, 16.00 
Poročila, 16.05 Čestitke in pozdravi, 16.30 Iz delovnih 
organizacij, 16.45 Zabavni globus, 17.00 Kronika, 17.15 
Iz arhiva resne glasbe, 17.45 Odmevi , 18.00 Zaključek 
sporeda. 

SREDA, 31. 3.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z vami 
(vmes ob 9.00 Poročila) , 9.30 Koledar prireditev, 10.00 
Zaključek sporeda, 15.30 Obvestila, 16.00 Poročila, 
16.05 Čestitke in pozdravi, 16.30 Delo in zdravje, 16.45 
Zabavni globus, 17.00 Kronika, 17.15 Glasbene vzpore
dnice, 17.30 Aktualno, 17.45 Iz zakladnice zborovske 
glasbe, 18.00 Zaključek sporeda. 

IZ SPOREDA 
Č E T R T E K , 25. marec od 16.30 do 18.00 - V Ž I V O : V 
B I T K I Z A H R A N O 

Četrtkova popoldanska oddaja v živo je namenjena 
kmetijstvu v občini Žalec. V oddaji bodo gostje pred
stavniki Hmezada, ki bodo skušali povedati, kako je 
bilo lani v občini Žalec z uresničevanjem resolucije o 
razvoju agroživilskega kompleksa, koliko nalog so ure
sničili in koliko ne, ter seveda, kje so vzroki za to. 
Seveda pa bomo v oddaji govoril i tudi o nalogah v 
letošnjem letu. Oddajo bo vodi l novinar Janez Vede-
nik. 
T O R E K , 30. marec od 8.05 do 9.00 - S T R O K O V N J A K 
SVETUJE 

V torek dopoldne bo v rubriki Strokovnjak svetuje 
beseda o dimnikih. Vsa vprašanja, ki vas zanimajo v 
zvezi z montažo dimnikov in zračnikov, izborom di
mnikov za gradnjo hiš in še o čem boste lahko postav
ljali na telefon 22-009. V oddaji bodo sodelovali stro-; 
kovnjaki Gradnje iz Žalca. Oddajo bo vodil- novinar < 
Janez Vedenik j 
S R E D A , 31. marec ob 16.30 do 16.45 - D E L O IN^ 
ZDRAVJE 

Oddajo Delo in zdravje bo tokrat dr. Bogomil Hrašo-
vec namenil poklicu žerjavovodje. Zaradi zahtevnosti 
dela so pri tem poklicu zdravstvene zahteve večje, 
podobno kot so večje nevarnosti za zdravje žerjavistov 
in tistih, ki se pri svojem delu srečujejo s to dejav
nostjo, i 
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Heri Kuzma in Vili Šumer sta se pošteno nagarala, saj je 
bila vožnja v avtobusu glasbeno zelo zahtevna. Če sta 
samo pet minu počivala, so že zapele tisto, da so muzi-
kantje sami zabušantje. 

Še zadnji pozdravi iz Motovuna. Na starem trgu je lep 
vodnjak, ki se je v hipu spremenil v pravi press center. 
Pred vsakim kioskom z razglednicami je bila v hipu nepo
pisna gneča... 

Na sredini je Mitja Umnik, glavni statistik izleta. Na i« 
in desni sta najstarejši izletnici: Marija Senica iz Rim^ 
toplic in Katarina Novačan iz Strmca. Obe imata po 85h 

Vojko Gornjak je bil debitant na našem izletu in se je 
odlično izkazal. Marjan Turnšek pa je že star sopotnik 
naših deklet in je tudi letos dobro brusil pete na plesišču, 
tako kot volan! 

Tone Vrabl je izročil darilo najmlajši udeleženki izleta, 
sedemnajstletni Kristini Soline iz Goričice pri Šentjurju. 
Da bo lažje pripravljala krompir in se sploh znašla v 
kuhinji. 

Poldek je s to pozo spravil v smeh vse Motovunčane. Sia 
pa je bil ves čas izleta na izredni višini, v spominu pa i 
tudi ostal zaradi pesmice o izletu. Letos je odlično opni 
vlogo! 

TUDi S KOLESOM SE DALEČ P R I D E . . . 

OB KVARNERSKI OBALI DO SENJA IN PREKO 
VELEBITA NA PLITVIČKA JEZERA 

Piše: 
ERNEST REČNIK 

V sončnem jutru sem po 
dveh odhčno preživetih 
dneh brezplačne oskrbe kre
nil proti Kraljeviči in Crikve-
nici. Zanimivo je, da je od 
večjih krajev ob Kvarnerju 
pod Velebi tom v takratnem 
času s turizmom še najbolj 
bavila Crikvenica. Pred voj 
no je prihajalo v njo več Ce
hov kot-sedaj, urejenih pa je 
že bilo nekaj manjših, ven

dar lepo urejenih hotelov. 
Plaža mi je bila tako všeč, da 
sem se moral za en dan usta
viti. Imel sem srečo, saj sem 
čisto slučajno spoznal Slo
venca, ki je bil zlatar in hkra
ti načelnik telovadnega 
društva Sokol v Crikvenici; 
dovol i l mi je, da sem lahko 
spal na blazinah v telovadni
ci, povrhu pa me je še pova
bil na večerjo. 

Na poti med Selcami in 
N o v i m Vinodolskim je bil ob 
cesti lep gaj smokev. Nisem 
si mogel kaj, da ne bi malo 
porabutal - malo sem poški
lil na desno, malo na levo in 
že sem bil pod smokvo, ki se 
je prav bahala z debelimi in 
vabljivimi sadeži - razumlji
v o je, da sem si jih nekaj vzel 
za »začasen« spomin. Cesta 
je bila prihčno razdrapana in 
nekako 3 km pred Senjem 
sem imel prvi gumi defekt -
predrl sem zračnico na pred
njem kolesu. Okvaro sem 
hotel popraviti, pa glej ga 
šmenta: v taški za pribor ni 

bilo ničesar - nekdo me je 
med potjo osvobodil pribora 
- verjetno ga je rabi l . . . Zad
nje kilometre proti Senju 
sem pač prepešačil, si v me
stecu nabavil lepilo in okva
ro popravil. Spal sem v ne
kem dijaškem domu, ki ]e 
nosil ime Ožegovičianum -
to je bila menda neka cerk
vena ustanova. Postelj ni bi
lo - spal sem kar na golih 
tleh, kar me ni niti preveč 
motilo. 

Senj je bil v 17. stoletju 
središče Uskokov, ki so se 
umaknili iz področij Balka
na, ki so jih zasedli Turki. 
Pozneje so se delno odseUli v 
Zumberak. Mestece je dobe
sedno prilepljeno ob prepa-
dna pobočja Velebita. Prav 
tu se rojeva znana in silovita 
senjska burja, ki zapiha tudi 
s hitrostjo čez 100 km in 
vzburi morje tako, da parali-
zira sleherni ladijski promet. 
Iz mesta se vije po pobočjih 
Velebita cesta, ki preko pre
laza Vratnik vodi preko 
Otočca na Plitvička jezera. 
K o sem se vzpenjal po zviju-
gani cesti proti prelazu mi je 
stari pastir, ki je v skalovju 
pasel ovce rekel, naj grem 
kar po pešpoti za telefonski
mi drogovi . Po t je bila me
stoma zelo strma, vendar 
sem bil kmalu na vrhu. Po 
gled nazaj proti morju je bil 
edinstven - otoki Rab, Krk, 
Goli , Grgur itd. so bili kot na 
dlani, morje pa tako sinje, 
kot na zemljevidu. D v e veli
ki kamniti trdnjavi, še kar 
dobro ohranjeni, sta svoje 
dni varovali dohod k morju. 
Redka, revna naselja na Gac-

kem polju so me spremljala 
do Otočca, mesteca ob kon
cu polja. 

Lepota Pli tvičkih jezer, 
kamor sem se pripeljal poz
no popoldan me je prevzela. 
Mati narava je tu res ustvari
la enkratne lepote z jezeri in 
jezerci, ki se stopničasto, 
delno v slapovih izlivajo eno 
v drugo. Takrat pred dobri
mi 40. leti je bila okolica je
zer praktično še nedotaknje
na, lahko bi rekli deviška -
turistični valjar jih takrat še 
ni dosege l . . . Majhen hotel-
ček Pli tvice in še skromno 
gostišče, to je bilo vse, kar je 
bilo takrat tam. Na podstreš
ju gostišča z imenom Korana 
sem našel na slami prenoči
šče - to je organizirala počit
niška zveza. Kaj hitro sem se 
seznanil in spoprijateljil s 
študentom Ibrom in A c o m , 
ki sta se prav tako potepala 
po Jugoslaviji, kot jaz. Pova
bila sta me, naj sodelujem na 
nočnem lovu na rake, kar 
sem z veseljem sprejel. V te
mi smo se ob obrežju spustili 
v vodo in z baterijami svetili 
pod korenine in kamenje. 
Zajetni raki jelšarji, ki jih je 
takrat bilo še na pretek so v 
soju svetlobe mirno čakali, 
da smo jih metali v priprav
ljen kotliček. Naslednji dan 
smo jih kuhali - postajali so 
res rdeči kot kuhani raki in 
reči moram, da so bili zelo 
okusni. Krompir , ki ga je or
ganiziral A c o in smo ga pekli 
v žerjavici je bil odUčna pri-
kuha. Kljub pestremu življe
nju sem moral misliti na vr
nitev. 

Takole smo zavzeli s harmoniko in pesmijo starodavno istrsko mestece Motovuii, kjt 
smo si ogledali vse znamenitosti v baziliki in na samem trgu. 

Franc Lukač, obrtnik i 
Celja je izdelal v lesu zoi 
no podobo Celja (po Vi 
scherju). Poklonili smo J 
hotelu Eden za dolgoleta 
sodelovanje. Na slik' 
predstavnik hotela z daf^ 
lom, ki se ga je zelo razv^ 
seliL 
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